
جمع اوری کارت های سوخت جایگاه ها آغاز شد

پیش بینی یک سناریو برای قیمت بنزین یارانه ای و آزاد

مریم فکری  برخی از کارشناسان معتقدند بعید 
است با توجه به التهاب جامعه و وضعیت اقتصادی 

عمومی، قیمت بنزین سهمیه ای افزایش یابد.
 در حالــی جمــع آوری کارت های ســوخت آزاد 
جایگاه های بنزین در جایگاه های سوخت تهران از 
امروز آغاز شده که برخی از کارشناسان، این اقدام 
را مقدمه ای برای افزایــش قیمت بنزین می دانند. 
اگرچه براســاس گزارش ها، این اقدام در راستای 
محدودتر شدن این کارت ها و نوعی کنترل قاچاق 

اتفاق افتاده است.
طبق اعلام ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز در سال 
۱۴۰۱ قاچاق بنزین در کشور رشد ۲۵۰درصدی 
و قاچاق گازوئیل ۶۹ درصد افزایش داشــته است 
که این به این مفهوم اســت که روزانه ۵۰ میلیون 

لیتر سوخت از کشور قاچاق می شود.
طی روزهای گذشــته مدیرعامل شــرکت ملی 
پخش فرآرده هــای نفتی از افزایــش ۹ درصدی 
مصرف بنزیــن از ابتدای ســال ۱۴۰۲ خبر داده 
اســت. به گفتــه او، از ابتدای فرودین مــاه تا ۱۹ 
فروردین ماه، به طــور میانگیــن ۱۱۱ میلیون و 
۳۰۰ هزار لیتر بنزین در سراســر کشــور مصرف 
شده است که این عدد نسبت به مدت مشابه سال 
گذشــته که میانگین مصرف روزانه ۱۰۲ میلیون 
لیتر بنزین بود؛ ۹ درصد افزایش مصرف را نشــان 

می دهد.
در این بین، نمایندگان مجلــس نیز در مصوبه ای 
وزارت نفت را مکلــف کردند که حداقل ۹۰ درصد 
خودروهای بنزین ســوز و ۹۵ درصد خودروهای 
نفت گاز ســوز صرفا از کارت های سوخت مختص 

خودرو استفاده کنند.
بنا به گفته هــادی بیگی نژاد، عضو کمیســیون 

انرژی مجلس، برآوردها نشــان می دهد که برای 
۹۰ درصد مردم، ۶۰ لیتــر بنزین ۱۵۰۰ تومانی و 
بنزین ۳ هزار تومانی کفایت می کند. البته این که 
آیا سهمیه ها بیشتر شــود یا دست بخورد، اصلا به 

مجلس ربطی ندارد.

۷۰ درصد کارت های آزاد جایگاه ها 
جمع آوری می شود

در ایــن میان، آن طــور که رضا نواز، ســخنگوی 
صنف جایگاه داران کشور اعلام کرده؛ این روال از 
چندماه پیش در اســتان های مختلف و با اولویت 
استان های مرزی در کشــور آغاز شده بود و امروز 

در تهران اجرایی می شود.
به اعتقاد او، اجرای این طرح، به معنای جمع آوری 
تمامــی کارت های ســوخت آزاد جایــگاه داران 
نیســت؛ بلکه به معنای کاهش تعداد کارت های 

آزاد در جایگاه های عرضه سوخت است.
به گفته نواز، با اجــرای این طرح، حدود ۷۰ درصد 
کارت هــای آزاد جایگاه ها جمع آوری می شــود و 
به مردم توصیه می شــود که حتمــا در مراجعه به 
جایگاه های ســوخت، کارت ســوخت شخصی 

به همراه داشته باشند.
وی با بیــان اینکه تا امــروز بیــش از ۹۰ درصد 
ســوخت گیری های بنزیــن ۳۰۰۰ تومانــی با 
کارت های آزاد جایگاه ها انجام شــده، به تسنیم 
تاکید کرده؛ هیچ تصمیمــی مبنی بر افزایش نرخ 

بنزین به جایگاه ها اعلام نشده است.

سناریو احتمالی پیش روی قیمت بنزین
در این شــرایط، گزارش ها حاکی از آن است که با 
جمع آوری کارت های سوخت آزاد جایگاه داران، 

تغییری در مقدار ســهمیه و روند عرضه بنزین به 
مردم اتفاق نخواهد افتــاد؛ بلکه به همان مقداری 
که افــراد بــا اســتفاده از کارت ســوخت آزاد، 
ســوخت گیری می کردند؛ می تواننــد از طریق 
کارت سوخت شخصی خود سوخت گیری کنند. 
درحال حاضر هر کارت ســوخت ماهانه ســهمیه 
۶۰ لیتر بنزیــن یارانه ای و ۱۵۰ لیتــر بنزین آزاد 

۳هزارتومانی را دارد.
در این شــرایط، با وجود این کــه هرگونه افزایش 
قیمــت بنزیــن در راســتای اجرای ایــن قانون 
جدید تکذیب می شــود، اما برخی از کارشناسان 
ســناریوهایی را در رابطه با قیمت احتمالی بنزین 

در آینده مطرح می کنند.
حامد پاک طینــت، کارشــناس اقتصــادی در 
یادداشــتی در فضــای مجــازی در این خصوص 
نوشته است: بعید اســت با توجه به التهاب جامعه 
و وضعیــت اقتصــادی عمومی، قیمــت بنزین 

سهمیه ای افزایش یابد.
وی عنوان کرده اســت؛ اما نرخ بنزین ۳ سنتی 
ســهمیه ای یــا ۶ ســنتی آزاد در مقابــل نرخ 
حقیقی یــک دلاری، فاصله ای نیســت که این 
دولت، امــکان و تــوان تحمل پرداخــت آن را 

داشته باشد.
به اعتقاد او، دو برابر شــدن نرخ بنزین آزاد دور از 
ذهن نیست. در این بین، پیمان مولوی، کارشناس 
اقتصادی اما اعتقــاد دارد: هر گونــه افزایش نرخ 
بنزین بدون آزادســازی واردات خــودرو صفر و 
کارکرده و آزادســازی امکان ایجاد ایستگاه های 
بنزین و برق بدون انحصار شــرکت ملی پالایش و 
پخش، ابزاری برای تامین کســری بودجه خواهد 

بود.

وزیر اقتصاد در نشست با اقتصاددانان تشریح کرد

۵ برنامه محوری دولت برای رشد تولید و کاهش تورم
وزیر صمت خبر داد

 آغاز انعقاد قـرارداد 
و تحویل خودر
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رهبرمعظم  انقلاب در دیدار فرماندهان نیروهای مسلح:
اگر عقلایی عمل شود، به شکست کشاندن 

محاسبات دشمن امکان پذیر است

رئیس مرکز برنامه ریزی سازمان مالیاتی خبر داد
ونیکی ۹۵۰ شرکت  ارسال صورتحساب الکتر

به سامانه مودیان

دلیل افزایش ۲۵۰ درصدی کشف بنزین 
قاچاق در سال گذشته چیست؟
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 مسکن، گندم نیست که امسال بکاریم 
و سال دیگر برداریم

بیت الله ســتاریان  در ســال ۱۴۰۱ تولید مســکن از ۳۰۰ تا ۴۰۰ هــزار واحد 
مسکونی، وارد میانگین تولید ۲۰۰ هزار واحد مسکونی شد.

این اتفاق در حالی افتاد که افزایش قیمت مصالح ســاختمانی در کشــور امری 
همیشگی بوده است و از طرف دیگر قیمت تمام شده مسکن نیز بالا رفته است و در 
نتیجه سازندگان مسکن باید نسبت به ساخت و ســاز مسکن رقبت داشته باشند 
اما طبل تو خالی ساخت یک میلیون واحد مســکونی بازار ساخت و ساز مسکن را 

از ریل خارج کرد.

یادداشت

برق

بر اســاس جدیدترین گزارش شرکت مدیریت 
شبکه برق ایران، مصرف برق در بخش صنعت 
در ســاعت ۱۹ و ۳۱ دقیقه شب گذشته به عدد 
۶ هزار و ۱۲۰ مگاوات رســید. مصرف برق در 
کشــور با گرم شــد تدریجی هوا روند افزایشی 
خود را آغــاز گرفته و بر همین اســاس وزارت 
نیــرو از همین روزهــا برنامه های خــود برای 
رعایت مدیریت مصرف در تابستان گرم را آغاز 
کرده است.این روزها که هنوز بخش خانگی به 
سمت استفاده از وسایل سرمایشی نرفته است، 
مصرف برق در بخش مولد کشــور یعنی بخش 
صنعت به اوج رسیده که به عقیده کارشناسان 

این مصرف در محل درست انجام می شود.

بر اســاس تازه ترین گزارش شــرکت مدیریت 
شــبکه برق ایران، بخش صنعت شب گذشته 
با مصرف ۶ هزار و ۱۲۰ مگاوات برق رکورد این 
بخش را شکست؛ این در حالی است که میزان 
مصرف این بخش در روز گذشته و در ساعت ۱۲ 

و ۵۰ دقیقه پنج هزار و ۵۰۴ مگاوات بوده است.
در همین رابطــه پیش تر ســخنگوی صنعت 
برق گفته بود: در نظر داریــم از همین ابتدای 
ســال جدید با همکاری وزارت صمت و حضور 
انجمن هــا و ســندیکاهای مختلف از ســمت 
تولیدکنندگان، بتوانیم برنامــه تنظیم انرژی 
مورد نیاز صنایع را به شــکلی داشته باشیم که 
در راستای تحقق شعار ســال، با تحویل انرژی 

پایدار به این بخش از کشور کمک کنیم.
وی اضافه کــرد: از جمله اقدام هایی که ســال 
گذشــته انجام شــد این بود که از حدود ۶۳۰ 
هزار واحــد صنعتــی، ۵۸۰ هــزار واحد هیچ 

محدودیتی برای مصرف برق نداشتند.
سخنگوی صنعت برق افزود: شاخص هایی که 
رئیس جمهوری در حضور رهبر معظم انقلاب 
در خصوص رشــد تولید در بخش های مختلف 
به ویژه صنعت خودروســازی و فولادسازان در 
سال ۱۴۰۱ عنوان کرد، نشــان می دهد که در 
ســال گذشــته وزارت نیرو همه تلاش خود را 
برای تحویل انرژی مناســب به بخش صنعت 

کرده است.

مصرف برق بخش صنعت رکورد زد

تشکیل کمیته مشترک بانک مرکزی و  وزارت اقتصاد

فروش قسطی خودرو از نیمه دوم سال

شركت ملي نفت ايران
نفتخيز جنوب

شركت ملي مناطق 
شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان

فراخوان مناقصه عمومي يك مرحله اي 
) ارزيابي كيفي (

 تقاضاي شماره 4010987 خريد بال ولو در سايزهاي مختلف

 نوبت دوم

روابط عمومي شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان

 اداره تداركات و امور كالاي شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان  در نظر دارد كالاي مورد فراخوان را از طريق برگزاري مناقصه عمومي 
يك مرحله اي تأمين نمايد.

مدارك مورد نياز جهت موضوع مناقصهشماره مناقصه
شركت در مناقصه

مدت زمان 
تحويل كالا

مبلغ تضمين 
زمان تخميني برآورد خريد كالاشركت در مناقصه

گشايش پيشنهادات 

بال ولو در سايزهاي 4010987
0001402/02/16ر000ر400ر94 ريال000ر000ر720ر4 ريال75 روزطبق شرايط متقاضيمختلف 

متقاضيان شركت در مناقصه مذكور در صورت داشتن شرايط ذيل مي توانند با بارگذاري مدارك ، آمادگي خود را ظرف مدت 20 روز پس از انتشار آگهي نوبت دوم به 
 آدرس : www.setadiran.ir )سامانه تداركات الكترونيكي دولت ( اعلام نمايند . لطفاً جهت اطلاع بيشتر با شماره تلفن هاي 43223305-061 و 061-43225877 

تماس حاصل نموده  و يا به آدرس تارنماي www.shana.irwww.mis.nisoc.ir  مراجعه نمائيد . 
شرايط متقاضي :  1- حسب مورد ، ارائه يك نسخه از اساسنامه شركت ، نامه آگهي تأسيس شركت و آخرين تغييرات ثبتي الزامي است. 2- ارائه گواهينامه صلاحيت ايمني .

 3-  ارائه مستندات طبقه بندي شده مربوط به ارزيابي كيفي تامين كنندگان كالا )مطابق فصل چهارم آيين نامه اجرايي بند ج ماده 12 قانون برگزاري 
گاز  و  نفت  برداري  بهره  شركت  لحاظ  با  الذكر  فوق  مناقصه  در  شركت  بانكي  ضمانتنامه  ارائه  توانايي   -4 . ساده  ارزيابي  معيارهاي  اساس  بر  مناقصات( 
 مسجدسليمان بعنوان ذينفع از    بانك هاي معتبر به ميزان ياد شده در جدول فوق و يا واريز نقدي به حساب شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان. 
 5- توانايي تهيه و تسليم ضمانتنامه انجام تعهدات به ميزان 10% كل مبلغ پيشنهادي از بانكهاي مورد تأييد بانك مركزي ) در صورت برنده شدن در مناقصه ( و يا 
واريز نقدي به حساب شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان .  6- كليه مراحل برگزاري فراخوان از دريافت و تحويل اسناد فراخوان تا بازگشايي پاكت ها از 

طريق درگاه سامانه الكترونيكي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد . 
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جناب آقای سعيد امدادی 
احتراما انتصاب شایسته جنابعالی را بعنوان معاون برنامه ریزی، توسعه مدیریت و منابع اداره کل منابع 

طبیعی و آبخیزداری استان مازندران تبریک و تهنیت عرض می نمایم.
از خداوند متعال موفقیت روز افزون شما را در نیل به اهداف مورد نظر آرزومندیم .

سرپرست و خبرنگاران روزنامه خريدار مازندران



رئیس کمیته صنعت مجلس:

و فرافکنی نکند دولت درباره وضعیت خودر

پس از توافق

شمارش معکوس گشودن سفارت خانه ها در تهران و ریاض

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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رهبرمعظم  انقلاب در دیدار فرماندهان نیروهای مسلح:
اگر عقلایی عمل شود، به شکست کشاندن 

محاسبات دشمن امکان پذیر است

فرمانده معظم کل قوا با تاکید بر تمرکز و دقت بر برنامه های بلند مدت 
دشمن، خطاب به فرماندهان ارشــد نیروهای مسلح بیان داشتند: اگر 
عقلایی عمل شود، به شکست کشــاندن محاسبات دشمن امکان پذیر 

است.
 حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده معظم کل قوا در دیدار فرماندهان و 
مسئولان ارشد نیروهای مسلح این نیروها را به فرموده امیرمومنان )ع( 
حصارهای مستحکم کشور و ملت خواندند و تاکید کردند: این جایگاه 
بسیار بزرگ، مسئولیت های ســنگینی به همراه می آورد که بحمدالله 
نیروهای مسلح با قدرشناســی این موقعیت پرافتخار، مشغول عمل به 

وظایف خود هستند.
ایشان با ابراز خرسندی از حرکت و پیشرفت مستمر در نیروهای مسلح 
گفتند: به هیچ حدی از استحکام و پیشرفت قانع نباشید و بدون توقف 

به جلو بروید.
فرمانده کل قوا با اســتناد به آیه قرآن کریم آمادگی همیشــه را فرمان 
پروردگار و مایه ترس دشــمنان خدا و ملت خواندند و افزودند: تهدید، 
هیچگاه به طور کامل از بین نمی رود بنابرایــن باید هرچه می توانید بر 

آمادگی های مختلف بیفزایید.
رهبر انقلاب همچنین نفس آمادگی نیروهای مســلح را برای دشمنان 
بازدارنده و هوشــیاری در مقابل طراحان پشت صحنه حوادث را کاملًا 
ضروری خواندند.ایشــان با اشــاره به حرف و اقدام احتمالی عناصر کم 
قدرت، گفتند: نباید ذهن ها را بر اینگونه اقدامــات و حرف ها متوجه و 

متمرکز کرد بلکه باید طراحان اصلی و پشت صحنه را دید.
فرمانده کل قوا با اشاره به جنگ افروزی های نیروهای شریر بین المللی 
در مناطق مختلف جهان گفتند: اســتکبار هرجا منافعی ببیند از پشت 
صحنه درگیــری راه می اندازد.تمرکز و دقت بــر برنامه های بلند مدت 
دشــمن نکته مهم دیگری بود که رهبر انقلاب خطاب به فرماندهان و 

مسئولان ارشد نیروهای مسلح تاکید کردند.
ایشان در همین زمینه گفتند: دقت بر برنامه های پنج یا ده ساله دشمن 
خوب و لازم است اما باید برنامه های میان مدت و بلند مدت او را مدنظر 

و تحت رصد داشت.
فرمانده کل قوا با اشــاره به دو جنگی که آمریکا حــدود دو دهه قبل در 
شــرق و غرب ایران به راه انداخت گفتند: آمریکایی ها منافعی در عراق 
و افغانستان داشــتند اما هدف نهایی آنها ایران اسلامی بود که به دلیل 
بنیه بســیار قوی انقلاب اســلامی، در این ماجراها و هدف نهایی خود 
شکســت خوردند.حضرت آیت الله خامنه ای با اســتناد به این واقعیت 
گفتند: بنابراین دشمن با همه محاســبات به ظاهر مستحکم و قدرت 

نظامی خود، قابل شکست دادن است.
ایشان موقعیت کنونی رژیم صهیونیســتی را نمونه دیگری از اینگونه 
شکســت ها برشــمردند و گفتنــد: عملیات ضــد فلســطینی رژیم 
صهیونیســتی در ماه رمضان سال گذشــته با عکس العمل خاصی در 
جهان روبرو نشــد اما امســال در مقابل جنایات او، حتــی در آمریکا و 

انگلیس تظاهرات می شود.
فرمانده کل قوا غافل نشــدن از دشــمن را به موازات باور به شکســت 
پذیری او، مهم دانســتند و افزودند: در هیچ مرحلــه ای نباید از مکر و 

طراحی دشمنان غافل شد.
رهبر انقلاب در پایان سخنانشان، مراکز و عناصر فکری نیروهای مسلح 
را به طراحی دائم و مبتکرانه راهبردها و سیاســت های قوی، عقلایی و 
راهگشــا فراخواندند.پیش از ســخنان فرمانده کل قوا سرلشکر باقری 
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح گزارشــی از برنامه هــا و اقدامات 

نیروهای مسلح در ابعاد مختلف بیان کرد.

سقف پاداش افشاگران فساد تعیین شد
 سقف پاداش قابل پرداخت به گزارشگران فساد در هر پرونده به شخص 
حقیقی و شخص حقوقی خصوصی به ترتیب ۱۰۰ میلیارد ریال و ۲۰۰ 
میلیارد ریال خواهد بود.نمایندگان مجلس شورای اسلامی در نشست 
علنی روز یکشنبه مجلس و در ادامه بررسی گزارش کمیسیون قضایی و 
حقوقی در مورد طرح حمایت مالی از افشاگران فساد، مواد ۱۰ و ۱۲ آن 
را که در جلسات پیشــین برای رفع ابهام به کمیسیون بازگردانده شده 

بود را بررسی و تصویب کردند.

در ماده ۱۰ این طرح که به تصویب رسید، آمده است: مرجع رسیدگی 
کننده به گزارش اعــم از بدوی یا تجدیدنظر مکلف اســت ضمن اعلام 
نظر درخصوص استحقاق یا عدم اســتحقاق پاداش برای گزارشگر و در 
صورت استحقاق، براســاس میزان تأثیر گزارش در کشف فساد، اعم از 
اینکه گزارشگر درخواســت پاداش داده یا نداده باشد، نسبت به تعیین 

مبلغ پاداش تا دو درصد ارزش ریالی موضوع پرونده اقدام نماید.
تبصره ۱- سقف پاداش قابل پرداخت در هر پرونده به شخص حقیقی و 
شــخص حقوقی خصوصی به ترتیب ۱۰۰ میلیارد ریال و ۲۰۰ میلیارد 

ریال است.
تبصره ۲- در صورت تعدد گزارشــگران در یک گزارش یا گزارش های 
متعدد مربوط به یــک رفتار، پاداش موضوع این مــاده با توجه به نقش 
و میزان اثرگــذاری آنها، به تشــخیص مقام قضائی رســیدگی کننده 
میان آنها تقسیم می شــود.تبصره ۳- در صورتی که حکم صادره قابل 
تجدیدنظر یا فرجام خواهی باشــد، گزارشــگر نیز مجاز است نسبت 
به اصل اســتحقاق پــاداش یا میزان آن حســب مــورد تجدیدنظر یا 

فرجام خواهی کند.
تبصره ۴- مؤلفه های مؤثر در تعیین پاداش در دستورالعملی که ظرف 
مدت سه ماه پس از لازم الاجراء شــدن این قانون به تصویب رئیس قوه 
قضائیه می رســد، مشخص می شــود.ماده ۱۲ بدین شرح است: دولت 
موظف است ردیف مســتقلی به منظور اجرای این قانون ایجاد کند تا 
از محل درآمدهای حاصل از اجرای ایــن قانون، در قالب قوانین بودجه 
سنواتی جهت پرداخت پاداش و ســایر هزینه های اجرای این قانون در 

اختیار وزارت دادگستری  قرار گیرد.

تریبون

رئیس مجلس شورای اسلامی ضمن قدردانی از حضور 
پرشور مردم کشورمان در راهپیمایی روز قدس گفت: 
ایران اسلامی امروز به پشتوانه ملت شجاع و با هدایت 
رهبر حکیم انقلاب اســلامی بزرگترین و استوارترین 

حامی مقاومت در سراسر جهان است.
محمدباقر قالیبــاف در نطق پیش از دســتور خود در 
جلســه علنی مجلس شورای اســلامی بیان کرد: ملت 
ایران امسال به طور ویژه و تاریخ ساز خوش درخشیدند 
و پشت دشــمن صهیونیســت را در سراســر کشور از 

شهرهای بزرگ تا روستاهای کوچک به لرزه 
درآورند. ایران اســلامی امروز به پشتوانه این 
ملت شجاع و رشــید و با هدایت رهبر حکیم 
و دوراندیــش انقــلاب اســلامی بزرگترین 
و اســتوارترین حامی مقاومت در سراســر 
جهان اســت. لذا بــه یکایــک باورمندان به 
آرمان فلســطین و مجاهدان این راه سلام و 

درود می فرســتم و توفیقات روزافزون آنها را از خداوند 
متعال مسألت می کنم.وی افزود: حضور حماسی مردم 

ایران در راهپیمایی روز جمعه بی شک یکی از 
تأثیرگذارترین و باشکوه ترین روزهای قدس 
ســال های اخیر را رقم زد و ابتــکار تاریخی 
رهبر کبیر انقلاب اســلامی و الگوی راستین 
مقاومت علیه ظلم و سلطه امام خمینی )ره( 
که بنیانگذار این راهپیمایی باشــکوه بودند 
هرســاله مایه دلگرمی تمامی مجاهدان راه 
آزادسازی قدس شریف اســت.رئیس مجلس شورای 
اسلامی در ادامه ضمن اشاره به شب های پرارزش قدر 

گفت: دیدیم که چگونه میلیون ها نفــر خود را در پناه 
قرآن قرار دادند و صحنه هایی باشــکوهی از دینداری و 
معنویت را ثبت کردند تا هر تردیدی نسبت به باورهای 
دینی مردم ایران از بین برود و بارش رحمت الهی بر این 
کشــور و مردم را تضمین کند.قالیباف افزود: اینجانب 
برخود فرض می دانم بابت وجود نعمت چنین مردمی 
شکرگزار خداوند متعال باشم و از همه دست اندرکاران 
برگزاری مراســم های لیالی قدر و برپایی خیمه عزای 

امیرالمومنین )ع( خاضعانه تشکر می کنم.

مجلس

زهرا علیــدادی رئیــس کمیته صنعت 
مجلس با اشــاره به اینکه دولت باید لایحه 
مالیــات بر عایــدی ســرمایه را به مجلس 
می داد، گفت: دولت نباید مشکلات خودرو 
را به قوای دیگر یا ســایر بخش های کشور 

حواله دهد و فرافکنی کند.
رضا تقی پور درباره وضعیت بــازار خودرو، 
اظهار داشــت: قطعــاً عوامل زیــادی در 

نابسامانی بازار خودرو دخیل است.
وی در واکنــش به اظهــارات اخیر مقامات 
دولت مبنی بر اینکه خــودرو باید از کالای 
ســرمایه ای و ابزار ســوداگری خارج شود 
که راه آن تصویب قانــون مالیات بر عایدی 
ســرمایه اســت که تیر ۱۳۹۹ در مجلس 
اعلام وصول شد اما هنوز نهایی نشده است، 
گفت: این حرف کاملًا فرافکنی اســت و اگر 
دولت معتقد اســت برای کنترل سوداگری 
در حوزه خــودرو نیازمند قانونــی در این 
زمینه هستیم، می توانست لایحه مالیات بر 

عایدی سرمایه را به مجلس ارائه کند.
عضو کمیســیون صنایع و معــادن مجلس 
شــورای اســلامی تصریــح کــرد: دولت 
می توانســت این لایحه را به سرعت تهیه و 

به مجلس ارائه کند، نــه اینکه منتظر بماند 
تا مجلس طرح مالیات بر عایدی سرمایه را 

تدوین و تصویب کند.
نماینده مــردم تهران در مجلس شــورای 
اســلامی ادامه داد: از آنجایی کــه لوایح در 
دولت بررســی می شــود، می توان از بدنه 
کارشناســی دولت به خوبی استفاده کرد و 
معمولاً لوایح نســبت به طرح ها کارشناسی 
شده تر اســت و از همه جوانب می توانستند 
این موضــوع را مدنظر قرار دهنــد. دولت 
پژوهشکده و اندیشــکده های زیادی دارد و 
می توانســت همه این موارد را لحاظ کند و 
یک لایحه پخته در زمینه مالیات بر عایدی 

سرمایه تدوین و به مجلس ارائه کند.

بخشی از تقاضای خودرو کاذب است
رئیــس کمیتــه صنعت مجلس شــورای 
اسلامی تاکید کرد: البته این حرف درست 
است که بخشــی از تقاضای خودرو کاذب 
اســت و به دلیل نــگاه ســرمایه ای به این 
محصول است. البته بخشی از نیازهای مردم 
به خودرو هم واقعی اســت که در این زمینه 
هم می بینیم دولت بــا تصمیمات ناصواب 

نتوانســته به ایــن نیازهای واقعی پاســخ 
دهد.تقی پور گفت: طبق آمــار و اطلاعاتی 
که از ســال های گذشــته داریم، ســالانه 
حداقل یک میلیــون و ۵۰۰ هزار خودروی 
سواری در کشور لازم اســت و اگر بخواهیم 
استانداردهای زیست محیطی را هم رعایت 
کنیم، حتماً نیاز ما به خودروی ســواری به 

یک میلیون و ۶۰۰ هزار دستگاه می رسد.

اراده ای برای تولید خودرو وجود ندارد
وی ادامه داد: از طرف دیگــر تولید خودرو 
در کشــور ما مشــکلات عدیده ای دارد و 
متأسفانه علیرغم اینکه ما در مجلس شورای 
اســلامی تدبیر و سیاســت مان حمایت از 
تولید داخل اســت، اما در عمل شــاهد این 
موضوع هستیم که اراده برای تولید خودرو 
به انــدازه کافــی و مورد نیاز کشــور وجود 

ندارد.
نماینده مــردم تهران در مجلس شــورای 
اسلامی اظهار داشت: بهانه هایی مانند موانع 
تحریم در مورد کمبود تولید خودرو مطرح 
می شــود، در حالی که بیش از ده سال است 
که کشور ما در تحریم است و اگر خودروساز 

ما توانمند بود و اراده می کرد، می توانســت 
خودرو تولید کند و قطعاً مانند بســیاری از 
کالاهای دیگر می توانستیم میزان تولیدات 

خود را افزایش دهیم.

هنوز واردات خودرو عملی نشده است
تقی پور افزود: مشــکل دیگر آن اســت که 
دولــت در واردات خــودرو تعلل کــرد و ما 
بارها گفتیم که منظور مــا واردات بی رویه 
خودرو یا واردات خودروهای لوکس نیست 
بلکه منظور مــا واردات خودروهای کلاس 
اقتصــادی برای تنظیــم بــازار و فروکش 
کردن بخشی از التهابات بازار خودرو است. 
متأســفانه الان می بینیم که هنوز واردات 

خودرو عملی نشــده و ما دیگر نمی توانیم 
منتظر وعده و عید بمانیم.

رئیــس کمیتــه صنعت مجلس شــورای 
اســلامی تاکید کرد: آن چیزی که امروز در 
بازار خودرو مشاهده می کنیم، مصداق بارز 
نابسامانی و ســو مدیریت است و دولت باید 
با اســتفاده از تمام ظرفیت ها و توان خود، 
مشــکلات بازار خودرو را حل کنــد و نباید 
مشــکلات خودرو را به قوای دیگر یا ســایر 
بخش های کشــور حواله دهد. متأسفانه در 
موضوع خودرو شــرایط به خوبی مدیریت 
نشده اســت و اعضای دولت باید مسئولیت 
آن را بپذیرند و با یکدیگر همکاری لازم برای 

رفع مشکلات بازار خودرو را داشته باشند.

قالیباف: ملت شجاع ایران بزرگترین حامی مقاومت در جهان است

زهرا امیری   پس از آنکــه تهران - ریاض 
با وســاطت چیــن در پکن توافــق کردند، 
قرار شــد دو کشــور در مدت حداکثر ۲ ماه 
روابــط دیپلماتیک خود را از ســرگرفته و 
ســفارتخانه ها و نمایندگی ها را بازگشایی 
کنند. گام درســتی که روابط دو کشــور را 
در مسیر ترمیم و بازســازی فعال قرار داده 

است.
چند ماه اخیر پس از اتفاقات و ناآرامی های 
پاییــز و فشــارهای بی ســابقه  در ســطح 
بین المللی و بــه طور خاص از ســوی اروپا 
علیه کشورمان، تلاش گسترده ای انجام شد 
تا افکار عمومی دنیا علیــه ایران هدف قرار 
گیرد. برخی صاحبنظران می گفتند هدف 
این فشارها، منزوی کردن ایران در منطقه و 

جهان بوده است.
اما به یکباره در بحبوحه روزهای آخر ســال 
۱۴۰۱، آنچه که ســال ها همــه انتظارش 
را می کشــیدند، رقم خــورد. توافق ایران و 
عربســتان برای عادی ســازی روابط؛ اما به 
طرز شــگرف و غیرقابل پیش بینی در پکن.

به این ترتیب نقشه غرب برای انزوای ایران 
به نتیجه موردنظر آن ها نرسید.

نکته جالــب از ســرگیری روابــط ایران و 
عربســتان این بود کــه در یــک فرایند، به 
یکباره ۱۹ اسفند سال گذشــته اعلام شد 
که ایران و عربســتان در پکن بــا یکدیگر 
توافــق کردند. موضوعی که چند ســال  در 
دیپلماسی  کشور یک چالش ایجاد کرده بود 
و گاهی حتی هزینه های بسیاری نیز داشت. 
در ابتدای گامی جدید و رویکردی متفاوت و 
آشکار، »علی شمخانی« به پکن رفت. دبیر 
شــورای عالی امنیت ملی ایران و »مساعد 
بن محمد العیبــان« مشــاور امنیت ملی 
عربستان به عنوان بالاترین مقام امنیتی دو 
کشور بزرگ غرب آســیا این توافق را امضا 
کردند. »وانگ یــی« وزیــر امورخارجه و 
بالاترین مقام دیپلماتیک چین واسطه این 

توافقنامه بود.
چند روز قبل؛ وقتــی فعالیت ها و تلاش ها 
از ســوی دو طــرف بــرای ازســرگیری 
روابط بیشــتر و فشــرده تر شــد، »محمد 
کشــاورززاده« ســفیر جمهوری اسلامی 
ایــران در چین و مغولســتان )اکردیته( در 
توییتی اینچنین نوشــت: »خدا را شکر که 
در یک فرآیند بی ســروصدا با کمک برادرم 
ســفیر عربستان ســعودی در چین، روابط 
برادرانه ایران و عربستان به ریل درست خود 
بازگشــت. امری که به عنوان یک دیپلمات 
ایرانی و مســلمان خواســت و آرزویم بود. 
دوستانی که آشنایی با کار دیپلماسی دارند 
می دانند که چه کار سنگینی صورت گرفته 

است.«
پس از این رخداد بسیار مهم، کم کم فضای 
مثبت ایجاد شــده حاصل از عادی ســازی 

روابط ایران و عربستان، تاثیرات مثبت خود 
را در کل منطقه نشــان  مــی داد، به طوری 
که شــبکه خبری المیادین به نقل از منابع 
آگاه یمنی اعلام کرد، ریاض در نشســتی با 
شورای ریاســتی یمن تصمیم خود را برای 

پایان جنگ یمن اعلام کرده است
پس از این رخداد بسیار مهم، کم کم فضای 
مثبت ایجاد شده ناشی از عادی سازی روابط 
ایران و عربســتان، تاثیــرات مثبت خود را 
در کل منطقه نشــان  می داد، به طوری که 
شــبکه خبری المیادین به نقــل از منابع 
آگاه یمنی اعلام کرد، ریاض در نشســتی با 
شورای ریاســتی یمن تصمیم خود را برای 

پایان جنگ یمن اعلام کرده است.
همچنین یــخ روابط کشــورهای عربی با 
سوریه شکست و راه بازگشــت آن به جمع 
کشورهای عربی بازتر شــد؛ اسد به امارات 
رفت و اماراتی ها از او اســتقبال گرم کردند. 
حتی وزیر خارجه ســوریه پس از ۱۱ سال 
به عربستان رفت و با پادشاه سعودی دیدار 
کرد، موضوعی که ناظران منطقه می گویند 
منطقه در آینده نیز شــاهد اتفاقات مثبت 
دیگــری پس ازســرگیری روابــط ایران و 

عربستان،خواهد بود.
شنبه ۱۹ فروردین، در راستای اجرای توافق 
نامه؛ هیات فنی عربســتان، وارد تهران شد 
و مشــغول بررسی ســازوکارهای مناسب 
برای بازگشایی سفارت عربستان در تهران 
و سرکنسولگری در مشــهد شد. این هیات 
فنی، پنج شــنبه ۲۴ فروردین به مشــهد 
رفت. یک روز قبــل از آن، هیات فنی ایران 

هم وارد ریاض شد.
سخنگوی وزارت خارجه اینگونه توضیح داد 
در گامی جدید و در راســتای اجرای توافق 
جمهوری اسلامی ایران و عربستان سعودی 

برای از سرگیری روابط رســمی و فعالیت 
دیپلماتیــک نمایندگی هــای سیاســی و 
کنسولی دو کشور، هیأت فنی ایرانی مقارن 
ظهر امروز چهارشنبه وارد ریاض شد و مورد 
استقبال مســئولان عربستان سعودی قرار 

گرفت.
بــه گفتــه کنعانی، تــلاش بر این اســت 
نمایندگی هــای ایــران قبــل از ایام حج 

سال جاری بازگشایی و فعال شوند.
اکنــون چه باید کــرد؟ پرواضح اســت که 
ایــن توافقنامه مهم و خوب بایــد اجرایی و 
عملیاتی شود، تا علاوه بر کاهش تنش ها در 
سطح منطقه، در همه بخش ها مراودات دو 
کشور توسعه یابد. زمینه های مختلفی برای 
همکاری دو کشور وجود دارد، که می تواند 
هر دو کشور را منتفع ســازد. به قول صباح 
زنگنه کارشناس خاورمیانه؛ هم باید امنیت 
کشورها حفظ و هم منافعشان تامین شود، 
به نحوی که شاهد »امنیت به معنای وسیع 
کلمه« باشیم تا عرصه های امنیت سیاسی، 
نظامی و اقتصادی را شــامل شود زیرا بدون 

این ابعاد، امنیت معنای کاملی ندارد.
پنجشنبه گذشته )۱۶ فروردین( در گامی 
دیگر از این روند، وزیران خارجه جمهوری 
اســلامی و عربســتان ســعودی در پکن 
برای فعــال کردن توافق نامه ۱۹ اســفند با 
یکدیگر دیدار کردند. این نخســتین دیدار 
وزیران خارجه ۲ کشــور پس از هفت سال 
قطع روابط دیپلماتیک به شــمار می رفت؛ 
دیداری که خروجی آن بیانیه ای نویدبخش 

بود.
»حســین امیرعبداللهیــان« وزیــر امور 
خارجه ایران و »فیصل بن فرحان« همتای 
ســعودی او در متن بیانیــه پایانی، متعهد 
شــدند در »ایجاد امنیت، ثبات و شکوفایی 

منطقه« تشــریک مساعی داشــته باشند. 
در این مسیر، بر »فعال ســازی موافقتنامه 
همکاری های امنیتی بین دو کشــور« سال 
۱۳۸۰ و »موافقتنامــه عمومی همکاری« 

سال ۱۳۷۷ تاکید شد.
دو طرف توافــق کردند هماهنگی های لازم 
را میان هیات های فنی برای بررسی راه های 
گســترش همکاری میان دو کشور از جمله 
از ســرگیری پروازها و ســفرهای متقابل 
هیات هــای رســمی و بخــش خصوصی، 
تســهیل اعطای روادید برای شهروندان دو 

کشور از جمله روادید عمره، ادامه دهند.
رســانه ها گزارش دادند کابینه عربســتان 
بر اهمیــت پیگیری اجرای توافــق با ایران 
تاکید کرده اســت.طبق این گزارش ها، در 
نشست کابینه عربســتان به ریاست »ملک 
ســلمان« آخرین تحولات مربوط به توافق 
ازسرگیری روابط عربســتان با ایران مورد 
بررســی قرار گرفت.در همیــن پیوند، یک 
هیات فنی عربستانی به مشهد برای آغاز به 
کار فعالیت کنســولی کشورش در این شهر  
ســفر کرد. طبق گزارش »محمد بهشــتی 
منفرد«  رییــس دفتر نمایندگــی وزارت 
امور خارجه در خراســان رضــوی ، با توجه 
به این که ســاختمان کنسولگری عربستان 
در مشهد هفت ســال متروکه و خالی بوده 
است،راه اندازی هر چه سریعتر فعالیت های 
کنسولی، تصمیم هیات فنی عربستانی بوده 

که اکنون در مشهد مستقر هستند.
گزارش ها حاکی از آن اســت که عربستان 
بر مبنای چشــم انداز ۲۰۳۰، دیپلماســی 
اقتصــادی جدیــدی را طراحی کــرده و 
به تدریج در حال اجرای آن اســت. بنابراین 
ضــروری اســت طراحــی، برنامه ریزی و 
چشم انداز آینده را مشخص و یک نقشه  راه 

در ایران با توجه به ایــن برنامه برای تقویت 
روابط دوجانبه ترسیم شود. به همین دلیل 
شــناخت دیپلماســی اقتصادی عربستان 
به عنوان یکی از مهم ترین بازیگر تاثیرگذار 
اقتصادی منطقه ، می تواند بازارهای منطقه 
را بیش از گذشــته به یکدیگر پیوند داده و 
به هم متصل کنــد تا مردم این کشــورها 
دسترســی ســهل و راحت بــه بازارهای 

کشورهای همسایه داشته باشند.
برمبنــای آمارهای ارائه شــده از ســوی 
بانک جهانی در حوزه تجــارت کالایی، در 
ســال ۲۰۲۰ مهم ترین شــرکای صادراتی 
عربستان؛ امارات متحده عربی با سهم ۴.۸ 
درصد، چین با ۴.۴۱ درصــد، هند با ۱.۶۷ 
درصد، ســنگاپور بــا ۱.۵۵ درصد و بحرین 
با یک درصــد هســتند.علاوه براین طبق 
گزارش صنــدوق بین المللی پول از افزایش 
۱۴۱ میلیارد دلاری تولید ناخالص داخلی 
ایران در سال ۲۰۲۲ خبر داد و اقتصاد ایران 
را در این ســال به  عنوان بیســت و دومین 
اقتصاد بزرگ دنیا معرفــی و اعلام کرد. این 
موضوع بیانگــر ظرفیت بــزرگ اقتصادی 
کشــور برای اقدامات اقتصــادی موثر در 
منطقه و از جمله با عربستان به عنوان یکی 
از مهمترین بازیگران اقتصــادی منطقه و 

بازار نفت در جهان است.
علاوه براین، گزارش اداره کل آمار عربستان 
حاکی از رشــد ۸.۷ درصــدی اقتصاد این 
کشور در سال ۲۰۲۲ اســت. براین اساس 
نرخ رشد اقتصادی این کشور بالاترین نرخ 
رشد در میان کشــورهای گروه ۲۰،در سال 

گذشته میلادی بوده است.
طبق ایــن گــزارش، نرخ رشــد اقتصادی 
عربستان باوجود شــرایط پیچیده اقتصاد 
جهانی و چالش هایی که کشــورهای جهان 
در فضای پســا کرونا و آغاز جنگ اوکراین 
بــا آن روبــرو بودنــد، فراتــر از انتظارات 
ســازمان های بین المللــی کــه حداکثر 
برآورد آن را به ۸.۳ درصدی رسانده بودند، 
رسیده اســت.با توجه به این موارد، اکنون 
بخش خصوصی ایران پیشــگام اســتقبال 
از عادی ســازی روابــط ایران و عربســتان 
ســعودی اســت و اقدامــات لازم را برای 
تعامــلات اقتصادی میــان دو قدرت غرب 
آســیا، آغاز کرده اســت؛ به نقل از »کیوان 
کاشــفی« عضو هیات رئیســه اتاق ایران، 
بخش خصوصی، برنامه ریــزی برای تعامل 
اقتصادی با عربستان را آغاز کرده و به زودی 
اتاق مشــترک بازرگانی ایران و عربســتان 

راه اندازی می شود.
عضو هیات رئیســه اتاق ایران ایــن را نیز 
گفته که ظرفیت تراز تجاری عربستان ۳۰۰ 
میلیارد دلار است، ظرفیتی که می تواند در 
افق ســال های آتی، بازار حداقل دو تا ســه 

میلیارد دلاری را پیش روی ایران قرار دهد.
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مسکن، گندم نیست که امسال بکاریم و سال 
دیگر برداریم

بیت الله ستاریان  در سال ۱۴۰۱ تولید مســکن از ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار 
واحد مسکونی، وارد میانگین تولید ۲۰۰ هزار واحد مسکونی شد.

این اتفاق در حالی افتاد که افزایش قیمت مصالح ساختمانی در کشور 
امری همیشگی بوده اســت و از طرف دیگر قیمت تمام شده مسکن نیز 
بالا رفته است و در نتیجه سازندگان مسکن باید نسبت به ساخت و ساز 
مسکن رقبت داشته باشــند اما طبل تو خالی ساخت یک میلیون واحد 
مسکونی بازار ساخت و ســاز مســکن را از ریل خارج کرد. تمام بخش 
خصوصی که تولید مسکن در کشــور را بر عهده داشتند، سرمایه خود 
را با شعارهای تبلیغاتی دولت مبنی بر ســاخت یک میلیون مسکن در 
سال، از بازار مسکن خارج کردند و در نتیجه آن تولید ما در سال ۱۴۰۱ 

نصف شد.
دولت ها برای امســال و ســال بعد نمی توانند وضعیت بازار مسکن را 
امیدوارکننده کننــد، بلکــه برنامه ریزی هایی که صــورت می گیرد 
و کارهایی که می شــود، تا ۵ سال آینده بر بازار مســکن تاثیر خواهند 
گذاشت. مسکن چیزی نیست که آن را یک ســاله برناممه ریزی کرد و 

گندم نیست که امسال کاشته شود و سال دیگر آن را برداشت کرد.
اگر در لحظه فعلی کاری بکنند تا بازارهای رونق گیرد، بخش خصوصی 
تمام ابزارهای مالی را در اختیار داشته باشد تا بتواند یک میلیون واحد 
مسکونی در ســال تولید کند، تازه تا ۵ ســال آینده نتیجه آن در بازار 
مســکن نمایان خواهد شد و تا ۵ ســال آینده می توان گفت که مسکن 
در مواجهه با تورم مانند ســایر کالاهای مصرفی مثل مرغ و یا تخم مرغ 
افزایش قیمت را تجربه خواهد کرد و شاخص تورمی آن با سایر کالاهای 
مصرفی موجود در بازار متناســب اســت اما تا زمانی که وضعیت بازار 
مسکن به همین شکل است، تورم بازار مســکن از تورم کل جلو خواهد 

زد.

برگزاری مزایده الکترونیکی سازمان اموال تملیکی
 سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی در نظر دارد کالاهای تحت 
اختیار خود را با بهره گیری از سامانه مزایده الکترونیک دولت به صورت 

اینترنتی در مزایده ۲۶۷ به فروش برساند.
 ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی، متقاضیــان می توانند از 
ساعت ۸ روز سه شــنبه ۲۹ فروردین ماه تا ســاعت ۲۴ روز پنجشنبه 
هفتم اردیبهشــت ماه جهت دریافت اطلاعات فهرست کالاها، شرایط 
مزایده و همچنین ارایه پیشــنهاد به وبگاه مزایده الکترونیک به نشانی 
eauc.setadiran.ir مراجعــه کنند.ضمنــاً از آنجایــی کــه مزایده 

به صورت اینترنتی است رعایت موارد ذیل الزامی است:

۱- شــرکت کنندگان درمزایده می بایســت جهت ثبت نام و دریافت 
گواهی امضاء الکترونیک )توکن( به دفاتر ثبت اسنادرسمی درسراسر 
کشور مراجعه نمایند.۲-. بـــرگزاری مزایـــده صرفاً از طریق سامانه 
مـــزایده الکترونیک دولت به آدرس فوق بوده و ارائـه پیشنـهاد قیمت 
نـیز از ایـن طـــریق انـــجام می پذیرد، لذا کلیه شرکت کنندگان در 
 eauc.setadiran.irمزایده می تواننــد از تاریخ فوق الذکر به نشــانی
مراجعه و با استفاده از امضاء الکترونیک، نسبت به ثبت پیشنهاد اقدام 
نمایند.۳- ثبت پیشنهاد قیمت در سامانه مذکور حداکثر تا ساعت ۲۴ 

روز پنجشنبه هفتم اردیبهشت امکان پذیر است.
۴- داشتن کد ملی برای اشخاص حقیقی و کد اقتصادی برای اشخاص 
حقوقی به همراه شماره حساب قابل اســتفاده از طریق اینترنت جهت 

متقاضیان شرکت در مزایده الزامی است.
۵-اطلاعات ریزاقلام ارائه شــده در مزایده به آدرس اینترنتی فوق قابل 
رویت بــرای متقاضیان اســت.۶- بازدید از کالاهای مطرح شــده، در 

تمامی ایام هفته از ساعت ۸ الی ۱۴ امکان امکان پذیر بود.
۷- پیشنهاد می گردد با توجه به تنوع کالاهای مطرح در مزایده، قبل از 

ارائه پیشنهاد از کالای مورد نظر بازدید به عمل آید.
۸- پیشنهادهای ثبت شده در ســامانه مزایده الکترونیک رأس ساعت 
۱۴ روز سه شــنبه مــورخ ۱۴۰۲/۲/۱۲ در محــل ســازمان مرکزی، 

رمزگشایی و در همان روز نیز برندگان مزایده اعلام می شود.
۹- شــرکت کنندگان در مزایده در صورت ثبت پیشنهاد و درخواست 
انصراف، می توانند صرفاً گزینه انصراف در سیســتم را تا ساعت ۱۰ روز 
شــنبه مورخ ۱۴۰۲/۲/۹ انتخاب مثبت کنند.توجــه: )لازم به توضیح 
است اعلام انصراف به صورت سیســتمی بوده و بدون مراجعه به ادارات 
اســتان، با انتخاب گزینه انصراف، ثبت درخواست انصراف امکان پذیر 
می باشد(.۱۰- متقـاضیان می توانند جـهت دریـافت اطلاعات بیشتر 
به منظور شــرکت در مزایده الکترونیک و رویت شــماره تلفن و آدرس 

مدیریت های استانی به نشانی www.tamliki.ir مراجعه کنند.
متقاضیــان در صورت تمایــل به ارائه انتقاد، پیشــنهاد و یا شــکایت 
می تواننــد با سیســتم ارتبــاط گویــای ســازمان به شــماره تلفن 

۲۷۶۵۲۱۹۸-۰۲۱ تماس بگیرند.

وزارت اقتصاد اعلام کرد
ارسال گزارش بدهی ها و مطالبات دولت برای 

رئیس جمهوری
 وزارت اقتصاد اعلام کرد: گزارش سه ماهه سوم سال ۱۴۰۱ بدهی ها و 
مطالبات دولت و شــرکت های دولتی، به منظور ارائه به مجلس شورای 

اسلامی برای رئیس جمهور ارسال شد.
به گزارش وزارت امــور اقتصــادی و دارایی، خزانه داری کل کشــور 
اعلام کرد: در اجرای حکــم بند )ب( ماده یک قانــون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور مصوب ۱۳۹۴ و آیین نامه اجرایی 
آن، گزارش بدهی ها و مطالبات دولت و شــرکت های دولتی برای دوره 
منتهی به ۳۰ آذرماه ســال ۱۴۰۱ )سه ماهه ســوم( به منظور ارایه به 
کمیســیون های ذی ربط در مجلس شورای اسلامی در خزانه داری کل 
کشــور مرکز مدیریت بدهی های عمومی و روابط مالی دولت تهیه و با 

تایید وزیر امور اقتصادی و دارایی برای رئیس جمهوری ارسال شد.
در اجرای تکلیف قانونی فــوق، مرکز مدیریت بدهی هــای عمومی و 
روابط مالی دولت نســبت به راه اندازی ســامانه مربوط در سال ۱۳۹۵ 
)در بستر شــبکه دولت( اقدام و از طریق آن با همکاری ادارات کل امور 
اقتصادی و دارایی اســتان ها، تاکنون بیش از ۱۷۴ هزار و ۷۰۰ گزارش 
الکترونیکی فصلی )سه ماهه( و ســالانه از دستگاه های اجرایی سراسر 
کشور )بیش از چهار و ۵۰۰ نقطه گزارشــگری( دریافت شده است که 
بر مبنای آن؛ بیش از ۳۶ گــزارش جامع بدهی هــا و مطالبات دولت و 
شرکت های دولتی در مقاطع فصلی و سالانه تهیه و برای مراجع قانونی 

ذی ربط ارسال شده است.

یادداشت

بازار

وزیر صمت از آغاز انعقاد قــرارداد تحویل خودروهای 
ثبت نام شــده خبر داد و گفت: ۱۶ اردیبهشت مرحله 
دوم ثبت نام در سامانه یکپارچه آغاز می شود و علاوه بر 
آن در نیمه دوم سال فروش قسطی نیز خواهیم داشت.

سید رضا فاطمی امین با بیان اینکه در سامانه یکپارچه 
تخصیــص خودروهای داخلــی بیــش از ۹۰۰ هزار 
نفر ثبت نام کردند، اظهار داشــت: روز گذشته پس از 
اعلام نوبت دهی تحویل خودروهــا در طرح یکپارچه 
از هشت شرکت ۶ شرکت خودروســاز از جمله سایپا 
و مدیران و کرمان موتور بــرای انعقاد قرارداد فراخوان 
داده اند و از امروز عمــلًا فرآیند انعقاد تحویل خودروها 

آغاز می شود.
وزیر صمت افزود: متقاضیان باید طبق نوبت خودشان 
به شــرکتهای خودروســاز مراجعه و قرارداد را منعقد 
کنند و حتی ممکن اســت همین هفته تحویل خودرو 

نیز انجام شــود؛ البته باید یک فرایند اداری 
همچون تکمیل وجــه، دریافت پلاک و… 
انجام شــود که امیدواریــم از همین هفته 

تحویل خودرو آغاز شود.
فاطمی امیــن تصریح کرد: شــرکت ایران 
خودرو و بهمن نیــز در همین هفته فراخوان 

انعقاد قرارداد را اعلام می کنند.
وی افزود: علاوه بر این دوره که به تمامی کســانی که 
ثبت نام کرده اند خودرو تحویــل خواهیم داد برای بار 
دوم نیز از ۱۶ اردیبهشــت ماه مرحلــه جدید ثبت نام 
آغاز می شــود که دقیقاً مثل مرحله اول خواهد بود و بر 

اساس نوبت دهی خودرو تحویل می شود.
فاطمی امین اظهار داشــت: شــرکت های ســایپا و 
مدیران خودرو تا ســه ماه آینده تمام خودروهای ثبت 
نامی در دور اول طرح یکپارچــه را تحویل می دهند و 

دیگر شــرکت ها مثل کرمان موتور فرصت ۶ 
ماهه ای برای تحویل خودروهای ثبت نامی 

خواستار شده اند.
وی در مورد فروش قســطی خودرو، تصریح 
کرد: در نیمه دوم سال فروش قسطی خودرو 
را خواهیم داشت که امیدواریم از این طریق 
به نیــاز بخشــی از متقاضیان کــه آمادگی 

پرداخت یک باره وجه خودرو را ندارند پاسخ دهیم.
فاطمی امین گفت: از همین الان برخی از شــرکتهای 
خودروسازی در حال هماهنگی با بانک ها و شرکتهای 
لیزینگ هســتند تا در نیمه دوم ســال فروش قسطی 

خودرو آغاز شود.
وی در مورد بازار خودرو نیز اظهار داشــت: بازار خودرو 
یک بازار کاذبی شــده این هم از ایــن جهت که فضای 
تورمی باعث شده برخی از مردم برای حفظ ارزش پول 

به دنبال این باشند که یک کالایی مانند خودرو داشته 
باشند تا از تورم در امان بمانند که تقاضای کاذب ایجاد 
کرده است از آن طرف هم ما شــاهد این هستیم که در 
هفته های گذشته یک عده که شاید اسمشان را بتوان 
مافیا گذاشــت به دنبال گرفتن ماهــی از آب گل آلود 

هستند و به افزایش قیمتها دامن می زنند.
وزیر صمت افزود: با افزایش عرضه ای که صورت گرفته 
و رشد تولیدی که خواهیم داشت می تواند بازار را آرام 
کند؛ علاوه بر تولید داخل، موضوع واردات هم در حال 
عملیاتی شدن است. سه شــنبه هفته گذشته آخرین 
مصوبات مربــوط به واردات اخذ شــد و آمــاده ابلاغ 

هستیم.
فاطمی امین تاکیــد کرد: برای ۱۰۰ هــزار خودروی 
وارداتی ثبت سفارش انجام شــده است که امیدواریم 

با واردات، بازار متعادل شود.  

  رییس کمیتــه علمی رویــداد فینوتکــس ۲۰۲۳، 
گفت: حوزه دانــش  بنیان از بهترین ســودآوری برای 
ســرمایه گذاری برخوردار است. هم اکنون ۷۵ شرکت 
دانش بنیان وارد بورس شده اند و رشد ارزش سهام آنها 

چندین برابر سایر شرکت ها بوده است.
 برای نخســتین بار و همزمان با برگزاری دوازدهمین 
رویداد اینوتکس در اردیبهشــت ماه امسال قرار است 
رویــداد بین المللی تامیــن مالی نــوآوری و فناوری 
)فینوتکس ۲۰۲۳( با هدف معرفی ظرفیت های تامین 
مالی و فرصت های سرمایه گذاری برای رشد حداکثری 
تولیدات دانش بنیــان و جذب منابع مالــی جدید به 

عرصه اقتصاد دانش بنیان برگزار شود.

رویدادی که به گفتــه علیرضا دلیری رییس 
کمیته علمی این رویداد، در واقع بســتری 
برای جذب سرمایه مورد نیاز دانش بنیان ها 
و اســتارتاپ ها از بانک ها، بورس و شــرکت 

های سرمایه گذاری محسوب می شود.
وی  با اشــاره به اینکه، شــرکت های دانش 
بنیان و استارتاپ ها همواره در حال پژوهش 

و تولید محصولات نوآورانه و فناورانه هســتند، افزود: 
این تفاوت اصلی حوزه دانش بنیان با ســایر بخش ها 
اســت چراکه محصولات نوآورانه از قابلیــت رقابتی 
بالایی در بازار برخوردارند.رییس کمیته علمی رویداد 
فینوتکس اظهار کرد: در این شــرایط و به طور حتم به 

جز شــرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها 
بخش دیگــری نمی توانــد محصولات قابل 
رقابت با تولیــدات خارجــی را تولید کند، 
چراکه عمــده فعالان حوزه دانــش بنیان را 
نخبگان تشــکیل می دهند و تفکر، خلاقیت 
و اســتفاده از دانش روز دنیا در تولید کالا و 
تجهیــزات فناورانــه جدید، محــور اصلی 

فعالیت دانش بنیان ها محسوب می شود.
وی با اشاره به اینکه، شرکت های فناور به طور معمول 
از واحدهای تحقیق و توســعه قوی به عنــوان عامل 
تاثیرگذار در حوزه رقابت بین الملل بهره مند هستند، 
این مهم را با توجه به ســرعت تغییرات بازار در رغبت 

ســرمایه گذاران بخش خصوصی به منظور ســرمایه 
گذاری در دانش بنیان ها بسیار بااهمیت خواند.دلیری 
با بیان اینکه، وضعیت و عملکرد شــرکت های دانش 
بنیان سالانه از سوی معاونت علمی بررسی و پایش می 
شــود، افزود: آنها مرتب باید خود را بــه روز کنند و اگر 
پویایی لازم را نداشته باشــند، از فهرست دانش بنیانی 
خارج می شوند.معاون اسبق توسعه مدیریت و جذب 
ســرمایه معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری 
افزود: این بدان معنی است که رشد ارزش سهام دانش 
بنیان ها در بورس به جهت ارتقای تولید و عرضه کالاها 
و محصولات جدید به بــازار و فعالیت هــای منجر به 

سودآوری چندین برابر سایر شرکت ها بوده است.

وزیر

دانش بنیان

خریدار   وزیر امور اقتصــادی و دارایی با 
تشــریح پنج برنامه  دولت بــرای مهار تورم 
و رشــد تولید از اقتصاددانان خواســت تا 
دیدگاه های خــود را درباره ایــن برنامه ها 
اعلام کنند و تصریح کرد: شــعار مهار تورم 
و رشــد تولید، فنی ترین شعار تمام سنوات 

گذشته است.
به گزارش وزارت اقتصاد، »ســید احســان 
خاندوزی« در جلســه با اقتصاددانان که با 
حضور برخی وزرای ســابق اقتصاد، برخی 
اعضای مجمع تشخیص مصلحت و اساتید 
جوان دانشــکده های اقتصاد برگزار شــد؛ 
گزارشــی از اقدامات دولت در سال جاری 
برای مهــار تورم و رشــد تولید ارائــه داد و 
اظهار داشــت: آنچــه در ۲۵ روز گذشــته 
در تعامــلات داخل ســتاد هماهنگی های 
اقتصادی دولت رخ داد، بــه این صورت بود 
که در نگاه اکثر اعضای اقتصادی دولت بین 
عوامل کوتاه مــدت و همچنین میان مدت 
و بلندمــدت و بیــن این دو دســته تفاوت 
قائل هســتند و برای آن دو نــوع متفاوت از 

سیاست ها را پیشنهاد می کنند.
وی افزود: در زمینه عوامل کوتاه مدت، متاثر 
از شــوک ارزی یا انتظارات نسبت به شوک 
ارزی در آینــده دچار مســائل کوتاه مدت 
می شــویم و ایــن به قــدری اســت که بر 

سیاست های بلندمدت هم غلبه کند.
خاندوزی عنوان کرد: به طور مثال با وجود 
کنترل رشــد نقدینگی در ســال ۱۴۰۱، 
از کانال تبدیل شــبه پول به پــول عملًا اثر 
افزایــش نقدینگی را شــاهد بودیــم و این 

موجب شــد که بازار ارز و دارایی ها و کالایی 
متاثر از عوامل انتظاراتی شــود و به خروج 
ســرمایه بینجامد.وزیر اقتصاد متذکر شد: 
درباره عواملی که در میان مدت و بلندمدت 
موثر بود، می توان بــه ناترازی های دولت و 
نقش مخربی که شــبکه بانکی کشــور ایفا 

می کند اشاره کرد.

1۰۷ هزار میلیارد تومان سرمایه 
بانک های دولتی افزایش یافت

وی ادامــه داد: بــه همین دلایــل و جنگ 

منطقه ای اوکراین شــاهد هســتیم بانک 
کشــاورزی که ابتدای ســال گذشته هیچ 
مشــکلی نداشــت، به دلیــل ناترازی های 
بانکی کشور و سیاست های اعمالی رسمی 
با مشــکل مواجه شــد، اما اتفاق خوبی هم 
در سال گذشــته در تراز بودجه ای رخ داد و 
۱۰۷ هزار میلیارد تومان سرمایه بانک های 
دولتــی افزایــش یافت.خانــدوزی عنوان 
کرد: امــا هم زمان در حــوزه تنظیم گری و 
ســلامت بانکی آنقدری که باید از ابزارهای 
حوزه نظارتی اســتفاده نشد چرا که موجب 

شد عوامل بنیادین ســلامت بانکی حتی با 
تغییر نرخ بانک مرکزی بــاز هم تغییر نرخ 
ســود ادامه یابد.وزیر اقتصاد تصریح کرد: 
در جمع بندی که در روز ششــم فروردین 
ماه امسال در جلســه با رئیس جمهور برای 
تحقق شعار سال و مهار تورم داشتیم، نکات 
و ملاحظات دولت و سایر دستگاه ها مطرح 
شــد تا به یک فهرست مشــخص از تدابیر 
اقتصادی برای مهــار تورم برســیم که در 
کمیته مشــترکی تدوین و بررسی شد.وی 
اضافــه کرد: در ایــن کمیتــه در خصوص 

پنج برنامــه کاهش ناترازی هــای بودجه و 
فرابودجه، برنامه تسویه و کاهش بدهی های 
دولت به شبکه بانکی، برنامه کاهش ناترازی 
نظام بانکی، برنامه کاهــش ناترازی  ارزی و 
برنامه مشخص اعمال سیاست های پولی به 
منظور مهار تورم صحبت و هم افزایی شــد، 
اما با این وجود عوامل بیرون از سیاست های 

مدون خیلی موثر و پررنگ است.

تشکیل کمیته مشترک بانک مرکزی 
و وزارت اقتصاد

خانــدوزی پنج برنامه رشــد تولیــد را نیز 
برنامه افزایش دسترسی مردم و بنگاه ها به 
اعتبارات، برنامه رفــع موانع تولید و ارتقای 
پیش بینی پذیری اقتصادی و تنظیم بازار، 
برنامه کاهش ناتــرازی انرژی، برنامه عرضه 
دارایی های مالی و برنامه تســهیل و توسعه 
تجارت خارجــی عنــوان و از اقتصاددانان 
درخواست کرد تا با مطالعه این برنامه ها در 
جلسه آتی راهکارها و ارزیابی خود را از این 
برنامه ها بیان کنند.وی خاطرنشان کرد: در 
جلســه ۶ فروردین با حضور رییس جمهور 
یکی از موارد مهمی که تایید و از هفته پیش 
اجرایی شد این بود که کمیته ای متشکل از 
بانک مرکزی و وزارت اقتصاد تشکیل شود 
و هر مصوبــه ای که این دو نهاد مشــخص 
کردند، که پیامدهــای اقتصادی دارد، آن را 
در جلســه هیات دولت مطرح کند تا از این 
به بعد خروجی های باکیفیتی داشته باشیم. 
شعار مهار تورم، رشد تولید، فنی ترین شعار 

تمام سنوات گذشته است.

و وزیر صمت خبر داد؛ آغاز انعقاد قرارداد تحویل خودر

رشد ارزش سهام دانش بنیان در بورس چندین برابراست

رئیس مرکز برنامه ریزی سازمان مالیاتی خبر داد

ونیکی ۹۵۰ شرکت به سامانه مودیان ارسال صورتحساب الکتر
خریدار   رئیس مرکــز آموزش، پژوهش و 
برنامه ریزی مالیاتی ســازمان امور مالیاتی 
کشــور اعلام کرد: حدود ۹۵۰ شرکت بعد 
از فراخوان، اقدام به ارســال صورتحســاب 
الکترونیک خود به سامانه مودیان کرده اند 
و از ابتــدای فروردیــن ماه نیز اشــخاص 

حقوقی مشمول این قانون شده اند.
بــه گــزارش وزارت اقتصــاد، »مهــدی 
موحــدی بکنظــر« در خصــوص آخرین 
وضعیت ارسال صورتحســاب الکترونیک 
توســط شــرکت های مختلف، اظهار کرد: 
حدود ۹۵۰ شــرکت بعد از فراخوانی قبلی 
یعنی شــرکت های بورســی و فرابورسی و 
شــرکت های موضوع ماده ۵ قانون خدمات 
کشــوری اقدام به ارســال صورتحســاب 
الکترونیکــی کردنــد و حالا بــه فراخوان 
اشخاص حقوقی رســیدیم که انتظار داریم 
در روزها و ماه های آتی ارسال صورتحساب 
الکترونیک با رشــد بیشــتری در ســامانه 

مودیان محقق شود.
وی اضافه کرد: تعداد شــرکت های بورسی 
و فرابورســی حدود ۷۰۰ شــرکت بود و در 
کنار آن حدود ۴۰۰ تا ۵۰۰ شــرکت دولتی 

داشتیم که از این تعداد حدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ 
شــرکت صورتحســاب الکترونیــک خود 
را ارســال کرده بودند؛ اما بــا توجه به اینکه 
حدود ۳۰۰ هزار شــخص حقوقی داریم که 
شناسایی شده اند و اظهارنامه ارائه کرده اند 
و مودی محســوب می شــوند، امیدواریم 
تعداد صورتحساب های الکترونیکی پس از 
فراخوانی که از ابتدای ســال جاری دادیم، 
بیشتر شود و افزایش چشــمگیری داشته 

باشد.
رئیس مرکز آموزش، پژوهش و برنامه ریزی 
مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور تشریح 
کرد: طبیعتــاً اجــرای قانــون پایانه های 
فروشــگاهی و ســامانه مودیان می تواند به 
این موضوع سرعت و شتاب بیشتری بدهد 
تا بتواند مقدمات لازم بــرای تحقق اهداف 
ســازمان امور مالیاتی را هرچه ســریع تر 

فراهم کند.
وی در ارزیابی خــود از درآمدهای مالیاتی 
اظهار کرد: طبیعتــاً میــزان درآمدی که 
برای سازمان پیش بینی شده است، با توجه 
به رشدی که ســال های گذشته هم داشته 
است و رشد قابل توجهی که در درآمدهای 

مالیاتــی صورت گرفته، رشــد بــالای ۵۰ 
درصد درآمدهای مالیاتی برآورد شــده که 
توقع آن می رود امســال شــاهد وصول آن 

باشیم.
موحدی گفــت: در تــلاش هســتیم تا با 
برنامه ریزی مدون، اقداماتی را در راســتای 
افزایــش ظرفیــت مالیاتی و شناســایی 

خلأهای قانونی که وجود دارد، انجام دهیم.
وی افزود: تمرکز بر فــرار مالیاتی و افزایش 
پوشش مالیاتی با شناسایی خلأهای قانونی 
قابل حل شدن اســت، بنابراین سعی مان بر 
این اســت که بتوانیم این درآمد را پوشش 
دهیم و برنامه ریزی ها نشان می دهد که کار 
سختی اســت اما کار غیرممکن نیست و با 
یک برنامه ریزی دقیق می تــوان این کار را 

انجام داد.
رئیس مرکز آموزش، پژوهش و برنامه ریزی 
مالیاتی ســازمان امور مالیاتی کشــور در 
خصــوص اضافه شــدن پایه هــای جدید 
توضیح داد: امیدواریم در زمینه اضافه شدن 
پایه های جدید، موضــوع مالیات بر عایدی 
سرمایه به تصویب برسد؛ اما با توجه به اینکه 
اجرای طرح مالیات بر عایدی ســرمایه در 

انتظار ایجاد بستر ســامانه مودیان و قانون 
پایانه هــای فروشــگاهی اســت، بنابراین 
انتظار نداریم که از این پایه در سال جاری، 
درآمدی را کســب کنیم اما مقدمه ای برای 
افزایش درآمدهای مالیاتی در ســال های 

آتی خواهد بود.
موحدی با اشــاره به اولویت هــای دولت و 
سازمان امور مالیاتی گفت: دغدغه سازمان 

بیشــتر فرایندهایی اســت کــه منجر به 
رســیدگی واقع بینانه و قطعی سازی واقعی 
مالیات حقه می شود که می تواند در برهه ای 
فرارهای مالیاتــی را شناســایی کند و در 
برهه ای حتی مصداق فرار مالیاتی هم نباشد 
ولی سیستم را شفاف تر کند؛ بنابراین تمام 
برنامه ریزی ما این اســت که بتوانیم به این 

شفافیت هرچه بیشتر کمک کنیم.
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سرنوشت شرکت کنترل ترافیک تهران چه می شود؟
 اعضای شورای اسلامی شهر تهران در جلسه هفته گذشته خود نسبت 
به ادغام شــرکت کنترل ترافیک تهران با شــرکت رایانه شهر واکنش 
نشان داده و قرار شد این موضوع در جلسه هم اندیشی بررسی شود؛ اما 

سرنوشت این شرکت چه می شود.
 جلسه گذشته شورای اسلامی شــهر تهران بود که طرح ادغام شرکت 
کنترل ترافیک تهران با شرکت رایانه شهر بحث بر انگیز شد و یک عضو 

شورای شهر نسبت به ادغام این شرکت به نهادهای امنیتی تذکر داد.
در نهایت مهدی چمران رئیس شورای اســلامی شهر تهران اعلام کرد 
که موضوع ادغام این شــرکت، در جلسه هم اندیشــی اعضای شورای 

اسلامی شهر تهران و شهردار تهران بررسی می شود.
پس از برگزاری این جلســه علیرضا نادعلی سخنگوی شورای اسلامی 
شــهر تهران با حضور در جمع خبرنگاران درباره این جلسه توضیحاتی 
ارایه کرد و گفت: جلسه هم اندیشی از ســاعت ۷ صبح آغاز شد در این 
جلسه مباحث مربوط شــرکت کنترل ترافیک و پاسخ شهردار مطرح 
شد.نادعلی این جلسه را صریح دوســتانه توصیف کرد و اظهارداشت: 
قرار شد دو کارگروه از شــهرداری و شورای شــهر تهران برای بررسی 

دقیق این ادغام تشکیل شود.
سخنگوی شورای شــهر تهران با بیان اینکه این کارگروه ها فنی است 
و بحث بازرســی و تحقیق و تفحص مطرح نیست، اظهارداشت: ۵ نفر از 
سمت شورای شهر و ۵ نفر از شهرداری تهران در این ۲ کارگروه حضور 
دارند.وی با بیان اینکه ۲ هفته دیگر مجددا جلسه هم اندیشی برگزار و 
نتیجه در صحن علنی اعلام می شــود، گفت: در حال حاضر شهرداری 
معتقد است بر اساس اساسنامه شــرکت عمل کرده و اتفاق قانونی رخ 

داده است.
به گفتــه نادعلی، تا قبل از اعلام نتایج بررســی کارگــروه ها، وضعیت 

شرکت کنترل ترافیک به شکل سابق خواهد بود.

سخنگوی وزارت بهداشت عنوان کرد
اقدامات وزارت بهداشت در برخورد با سقط 

عمدی جنین
ســخنگوی وزارت بهداشــت، در خصوص نظارت وزارت بهداشت بر 

سقط جنین در بیمارستان های کشور توضیحاتی ارائه داد.
 پدرام پاک آئین در گفتگوی خبری، اظهار داشــت: بــا توجه به اینکه 
سقط جنین جرم انگاری شده اســت، وزارت بهداشت نیز برنامه هایی 

برای برخورد با سقط عمدی در دستور کار قرار داده است.
وی به راه اندازی سامانه ملی باروری سالم اشاره کرد و گفت: این سامانه 

در راستای صیانت از جنین سالم، راه اندازی شده است.

پاک آئین ادامه داد: جمع آوری داروی سقط، یکی دیگر از بربرنامه های 
وزارت بهداشت در برخورد با سقط عمدی است.

سخنگوی وزارت بهداشــت افزود: برنامه ها و دستورالعمل های زیادی 
در راستای جلوگیری از سقط جنین سالم در حال اجرا است.

تیرگیر خبر داد
وجود ۷۳۱۹ مدرسه عشایری در ۲۶ استان کشور

سرپرست دفتر توســعه عدالت آموزشی و آموزش عشــایر آموزش و 
پرورش از وجود ۷ هزار و ۳۱۹ مدرســه عشــایری در ۲۶ استان کشور 
خبر داد علی تیرگیر سرپرســت دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش 
عشایر وزارت آموزش و پرورش در نشســتی با عباس پاپی زاده معاون 
وزیر جهاد کشاورزی و رئیس سازمان امور عشایر کشور که با هدف هم 
افزایی دو متولی امور عشایر کشور انجام شد، اظهار داشت: از برنامه های 
مهم و اولویت دار دفتر توسعه عدالت آموزشی، توجه ویژه به بازماندگان 
از تحصیل اســت که باید برای بازگشتشــان به تحصیل حمایت های 

مادی و معنوی انجام گیرد.

سرپرست دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر وزارت آموزش 
و پرورش، با اشاره به اینکه در جامعه عشــایری، معلم جایگاه و منزلت 
ویژه ای دارد، افزود: اگر مدیر و معلم دلســوز، انقلابی و تمام ســاحتی 
باشــد، نه تنها وظایف آموزشی و پرورشــی خود را به طور کامل انجام 
می دهد، بلکه می تواند وظایفی خــارج از آن را نیز انجام دهد که در این 
دفتر معاونت ابتدایی وزارت این امور هم پوشــانی زیادی با کار سازمان 
امور عشایر در رشــد شاخص های توســعه یافتگی در جامعه عشایری 
دارد.تیرگیر با بیان اینکه طبق فرمایشــات رهبر معظم انقلاب، اگر از 
آموزش و پرورش غفلت کنیم همه کارها آسیب خواهد دید، تاکید کرد: 
نباید نظام تعلیم و تربیت عشــایر را خارج از ســازمان امور عشایر تلقی 
کرد.سرپرست دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر در بخش 
دیگری از صحبت های خود، تصریح کرد: مصوبه ای تحت عنوان ارتقای 
دانش و سواد فرهنگ عشایر در هیأت دولت به تصویب رسیده که طبق 
این مصوبه وظایفی برای دســتگاه ها تعریف شــده و بخش اعظم آن بر 

عهده سازمان امور عشایر است.
وی اضافه کرد: این ســازمان به عنوان دبیرخانه انتخاب شــده و فعال 
شده اســت و یکی از اهداف این نشست بررســی زمینه های مشترک 
همکاری هــای گســترده ای است.سرپرســت دفتر توســعه عدالت 
آموزشــی و آموزش عشــایر در ادامه تصریح کرد: ۲۲۴ هــزار دانش 
آموز عشــایر داریم که ۱۶۲ هــزار دانش آموز آن در مقطــع ابتدایی و 
حدود ۶۲ هــزار دانش آموز نیز در مقطع متوســطه تحصیل می کنند.

وی با اشــاره به برخی راهکارها، گفت: با همکاری این دفتر و ســازمان 
عشایری می توانیم دو مشکل ســو تغذیه و بازماندگی از تحصیل را در 
میان عشایر به شکل گســترده ای مرتفع کنیم.سرپرست دفتر توسعه 
عدالت آموزشی و آموزش عشایر در ادامه خاطرنشان کرد: حضرت امام 
)ره( عشــایر را ذخایر انقلاب می دانند و ما می بینیم که این قشر جامعه 
در صحنه هایی نظیر دفاع مقدس با حضور خود حماسه ها می آفرینند، 
اما از سویی با کمبودها و محرومیت هایی روبرو هستند، و این شایسته 
آنها نیســت و باید برای رفع محرومیت از آنها و توســعه عدالت بیش از 

پیش کوشید.

دیوار

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم اولویت های 
این معاونت درســال جاری را تشریح کرد و گفت:تمام 
پرونده هایی که از دیوان عدالت اداری به وزارت ارجاع 

شده در مدت کوتاهی بررسی و آراء آن اجرا می شود.
مرتضی فرخی با اشاره به اولویت های معاونت حقوقی 

وزارت علوم در ســال جاری گفــت: مجموعه معاونت 
حقوقی وزارت علوم خود را برای تعمیق بخشی بیشتر 
به مســائل کلان وزارت علوم در جلسات شورای عالی 
حقوقی، آماده کرده است، این شورا، عالی ترین شورای 
تصمیم گیــری در حوزه حقوقی اســت که حتی حق 

متوقف کردن برخــی از آئین نامه هــا را دارد بنابراین 
این شورا فعال تر می شود.وی ادامه داد: موضوع دوم در 
حوزه حقوقی، بحث »هیأت عالی تجدید نظر« اســت 
که این هیأت برای جلوگیری از طرح دعاوی بیشــتر 
در دیوان عدالــت اداری با اســتفاده از ظرفیت مصوبه 

۶۳۰ شــورای عالی انقلاب فرهنگی تشکیل شد.وی 
ادامه داد: تلاش خواهیم کرد پرونده هایی که در طول 
ادوار گذشــته از دیوان عدالت اداری برای بررســی به 
وزارت علوم ارجاع شــده را در مدت زمــان کوتاهی به 

صفر رسانده و آرا آن را اجرا کنیم.

ونده پر

خریدار  مدیرکل درمــان و حمایت های 
اجتماعی ســتاد مبــارزه با مــواد مخدر با 
بیان اینکه به زودی وزارت بهداشــت آمار 
عملکرد حوزه درمــان اعتیــاد را ارائه و با 
بررسی شاخص های کمی، میزان تغییرات 
هدف گذاری شده برای تنوع بخشی به رژیم 
درمان اعتیاد در کشــور مشــخص خواهد 
شد، می گوید: حســب مصوبه ستاد مبارزه 
با مواد مخدر، اســناد اجرایی درمان اعتیاد 
طــی ســال ۱۴۰۱ بازنگری شــده اند و به 
تدریج پس از طی مراحــل اداری لازم ابلاغ 

می شوند.
مجید قربانی ، با اشــاره به اینکه برای گذار 
دوره محرومیت از مواد بــا حداقل عوارض 
و علائم ناخوشــایند، در درمــان تخصصی 
اعتیــاد از متدهــای مختلفــی اســتفاده 
می شــود، به روش رویکــرد پرهیزمدار یا 
اصطلاحا ســم زدایی، درمان نگهدارنده و 
روش درمان پرهیزمدار اشــاره کرد و گفت: 
اصل درمان اعتیاد، درمان روانی-اجتماعی 
اســت که با هدف بهبود رفتارهــای فرد و 
بازتوانی مشکلات جســمی، روانی و به ویژه 
اجتماعی او از آســیب های ناشی از مصرف 

مواد و تبعات اعتیاد صورت می گیرد.
او همچنین معتقد اســت که از نظر علمی 
ســقفی برای مــدت زمان تجویــز داروی 
نگهدارنده وجود ندارد اما کســی که واجد 
شرایط لازم برای این درمان باشد بهتر است 
حداقل به مدت یک سال درمان را ادامه دهد 
در غیر این صورت قطع زود هنگام دارو قبل 
از بازسازی سیستم عصبی و بهبود وضعیت 
روانی-اجتماعی فــرد می تواند موجب عود 

مصرف مواد شود.

سه داروی رایج درمان اعتیاد در کشور
وی در این میــان با بیان اینکه ســه داروی 
اصلی بــرای درمــان نگهدارنــده اختلال 
مصرف مواد افیونی یا همان اعتیاد شــدید 
بــه مخدرهــا وجــود دارد، »متــادون«، 
»بوپرنورفین« و »اپیوم تینکچر« یا »شربت 
تریاک« را به عنوان سه داروی مذکور مطرح 
می کند که البته تجویز شربت تریاک بیشتر 
در کشور ما رایج اســت چون الگوی مصرف 
مواد در ایران بیشــتر معطوف بــه تریاک 

است.
مدیرکل درمان و حمایت هــای اجتماعی 
ســتاد مبارزه با مواد مخدر با اشاره به اینکه 
برای تعیین روش و رژیم درمانی معیارهایی 
وجود دارد که در منابــع علمی و پروتکل ها 
و راهنماهــای درمانــی معین شــده اند و 
پزشــک درمانگر پــس از ارزیابــی هر یک 
از بیماران براســاس ایــن معیارها تصمیم 
می گیرد فرد از چــه رویکرد درمانی )پرهیز 
مدار یا نگهدارنده( کــدام دارو و کدام رژیم 
درمانی و برای چه مدت بیشتر منفعت ببرد؛ 
مهم ترین شــاخص برای انتخــاب داروی 
درمان اعتیــاد را موفقیت آمیز بودن درمان 
با آن دارو برای کنترل بهینه اعتیاد و عواقب 

آن که عوارض دارویی احتمالی در مقایسه 
با آن عواقب بســیار ناچیز اســت عنوان و 
تاکید می کند: منافع درمان دارویی اعتیاد 
و آســیب های مصرف مواد و عواقب اعتیاد 
آنقدر زیاد است که عوارض محتمل دارویی 
در مقابل آن بســیار ناچیز است، کما اینکه 
برای درمان بســیاری دیگر از بیماری های 
مهم، عوارض داروهای آن بیماری را تحمل 

کرده و می پذیریم.
مدیرکل درمان و حمایت هــای اجتماعی 
ســتاد مبارزه با مواد مخــدر درباره چرایی 
استفاده از متادون برای ترک اعتیاد توسط 
اکثر معتادان اینطــور توضیح می دهد: اگر 
بخواهیم بر موضوع متادون متمرکز شویم 
باید توجه کنیم ایــن دارو عموما )و نه الزاما 
همیشــه( برای درمان نگهدارنده کســانی 
مناسب تر اســت که اعتیاد آنها در مراحل 
پیشرفته تر، هم از نظر شدت وابستگی و هم 
از جنبه عوارض جسمی، روانی و اجتماعی 

ناشی از اعتیاد یا همراه با آن قرار دارند.

چرا اغلب درمانگران و معتادان 
برای ترک اعتیاد، »متادون« تجویز و 

استفاده می کنند؟
قربانی تصریح می کند: بیمــاران ما، حتی 
آن هایی که مواد ســبک تری مانند تریاک 
)در مقایســه با هروئین و شــیره( مصرف 
می کنند عموما در مراحل پیشرفته اعتیاد 
برای درمــان مراجعه می کننــد بنابراین 
معمولا بــرای آنهــا »متــادون«، داروی 
انتخابی است، حال آنکه اگر فرد در مراحل 
اول اعتیاد برای درمــان مراجعه کند یعنی 
زمانی که اعتیاد و آســیب های آن شــدت 
نیافته است، داروهای دیگر می توانند برای 
افرادی که معیارهای لازم دیگر را هم دارند، 

ارجحیت داشته باشند.
وی ادامه می دهد: متادون همچنین نسبت 
به دو داروی دیگر هم برای درمانگران و هم 

برای بیماران شناخته شده تر است و سابقه 
بســیار طولانی تری برای درمــان اعتیاد با 
آن در کشــور وجود دارد، بنابراین عجیب 
نیست که رغبت بیشــتری برای تجویز آن 
وجود داشته باشــد. ضمن اینکه باتوجه به 
نحوه تعرفه گذاری فعلــی، باتوجه به قیمت 
بســیار بالاتر داروهای بوپرنورفین و تنتور 
اپیوم نسبت به متادون، بسیاری از بیماران 

ترجیح می دهند از متادون استفاده کنند.
مدیرکل درمان و حمایت هــای اجتماعی 
ســتاد مبارزه با مواد مخدر با تاکید بر اینکه 
مهم ترین شــاخص بــرای تصمیم گیری 
درخصوص نحــوه و رژیم درمــان اعتیاد، 
موفقیت آمیــز بــودن آن روش در قطــع 
مصرف مــواد غیرقانونی به صــورت پایدار 
است و پس از آن شــاخص های دیگر لحاظ 
می شــود، می گوید: به این ترتیــب اگر به 
هر دلیل – از جمله اصــرار بیمار- درمان با 
متادون ســهل الوصول ترین رژیم درمانی 
باشد و درمان با ســایر رژیم های درمانی با 
مانع جدی روبــرو باشــد، درمانگر موظف 
اســت ضمن ارائه توضیحات لازم در مورد 
محاســن و معایب انواع رژیم های درمانی، 
خدمت درمان بــا متادون را بــه بیمار ارائه 
دهد چــون تحت هــر شــرایطی درمان با 
متــادون در کلینیک هــای تخصصــی از 
مصرف مواد غیرقانونی مناســب تر و نسبت 
به مصرف خودســرانه متادون تهیه شده از 
بازار غیرقانونی کم عارضه تــر خواهد بود. با 
این همه، کیفیت درمان کــه انتخاب رژیم 
درمانی در آن نقش اساســی دارد نیز بسیار 
مهم اســت بخصوص اگر انتخــاب داروی 
نامناسب توســط درمانگر یا بیمار موجب 
عوارضی شــود که به قطع درمــان و خروج 
بیمار از برنامه درمانی یا حتی ترس از ورود 
به درمان منجر شــود. در اینجــا نیز هدف 
اصلی باید قطــع بلند مدت مصــرف مواد 

درنظر گرفته شود.

البته قربانی این را هم می گوید که بسیاری 
از عــوارض دارویــی با اطمینان بخشــی، 
ارائــه مشــاوره های به هنگام پزشــکی و 
روانشــناختی، تغییــر دوز و اســتفاده از 

داروهای کمکی قابل برطرف کردن است.

مصوبات جدید برای درمان اعتیاد با 
داروهای گران قیمت  و افزایش پوشش 

بیمه ای این داروها
وی ادامه می دهــد: به طور مثــال ممکن 
اســت برخی افراد،  از برخی عوارض جنسی 
یا روانی متادون شــکایت داشــته باشــند 
حال آنکــه این عــوارض در زمــان اعتیاد 
آنها به مواد نیز با شــدت بیشــتر و در کنار 
مصائبی ســهمگین تر وجود داشته و اتفاقا 
درمــان موفق با متــادون موجب شــده با 
بهبود وضعیــت، فرد نیازهــای جدیدی را 
شناســایی کند و انتظــار دارد دارو بتواند 
همه آنها را رفــع کند. همچنیــن افرادی 
هستند که از بیم وابستگی قوی به متادون 
وارد برنامــه درمانی نمی شــوند. در تمامی 
این موارد راهکارهایی وجود دارد که تغییر 
رژیم درمانــی یکی از آنهاســت. به دلایلی 
که ذکر شــد هم بیماران و هــم درمانگران 
تمایل بیشــتری به رژیم درمان نگهدارنده 
با متــادون دارند لــذا تصمیم گرفته شــد 
برای بهینــه کردن کیفیت درمــان اعتیاد 
براساس شــاخص هایی نظیر افزایش ورود 
و مانــدگاری در درمان مزایای اســتفاده از 
داروهایــی مانند بوپرنورفین ترویج شــود 
و اگــر موانعی در ایــن زمینه وجــود دارد 
)مانند کیفیــت پاییــن دارو، قیمت بالای 
دارو، ســهمیه بندی مراکز درمان اعتیاد( 
برطرف شــوند. بــه این منظــور مصوباتی 
در کمیته درمان ســتاد اتخاذ شــده که در 
اصلاحیه دســتورالعمل های درمان اعتیاد 
منعکس خواهد شــد؛ ازجملــه تمهیدات 
برای ارائه مشــوق جهت درمان با داروهای 

گران قیمت تر و افزایش پوشــش بیمه این 
داروها نیز درنظر گرفته شده است.

تغییر و تنوع بخشی به درمان اعتیاد 
در کشور

مدیرکل درمان و حمایت هــای اجتماعی 
ستاد مبارزه با مواد مخدر در این راستا اعلام 
می کند که به زودی وزارت بهداشــت آمار 
عملکرد حوزه درمــان اعتیاد را ارائه خواهد 
کرد و با بررسی شــاخص های کمی، میزان 
تغییرات هدف گذاری شــده بــرای تنوع 
بخشــی به رژیم درمان اعتیاد در کشــور 

مشخص خواهد شد.
قربانی با تاکید بر اینکــه یک روش درمانی 
طلایی در اعتیاد نداریم، بلکه با مجموعه ای 
متنوع از رویکردهــا، مدالیته ها و رژیم های 
درمانی روبه رو هســتیم که برای هر بیمار 
حسب شــرایط یکی از این شیوه ها مناسب 
یا مناســب تر است، خاطرنشــان می کند: 
هدف ما پوشش حداکثری انواع روش های 
درمان اعتیاد برای همه نیازمندان است، به 
نحوی که درمان با کیفیت، در دســترس و 
متناسب با شرایط بیمار که امکان پرداخت 

هزینه هایش را داشته باشد، تامین شود.

بازنگری اسناد درمان اعتیاد طی
 سال 14۰1

وی بیــان می کند: ســتاد مبارزه بــا مواد 
مخدر براســاس جایگاه خــود وارد بحث 
مصادیق رژیم های درمانی و داروهای بازار 
درمانی کشور نمی شــود، اما تلاش می کند 
ســبدی متنوع از انواع روش های درمانی را 
تامین کند. ما براین باوریم که هیچ شــیوه 
درمانی موثر براساس شواهد علمی در دنیا 
وجود ندارد که متخصصین ما به آن تســلط 
نداشته باشند و یا نتوانند آن را به بیماران در 
کشور ارائه دهند. عملی کردن این ظرفیت 
مســتلزم آن اســت که سیاســت گذاری، 
برنامه ریزی و ارائه خدمــات درمان اعتیاد 
در بســتری کارشناســی و مبتنی بر اصول 
علمی و تخصصی صورت گیرد و آگاهی لازم 
و کامل نسبت به ملاحظات درمان اعتیاد به 
جامعه داده شــود. امری که رسانه ها نقشی 

کلیدی در آن دارند.
مدیرکل درمان و حمایت هــای اجتماعی 
ســتاد مبارزه با مــواد مخــدر می افزاید: 
همواره در تلاشیم خدمات درمان اعتیاد در 
کشــور با بهره گیری از موثرترین شیوه های 
درمانــی ارائه شــوند، به همیــن دلیل در 
بازه های زمانی مناسب دســتورالعمل ها و 
راهنماهای درمانی براســاس جدیدترین 
یافته های علمــی دنیا و تجربیات کشــور 
توسط متخصصین مورد ارزیابی قرار گرفته 
و به روزرســانی می شــوند. براین اساس و 
حســب مصوبه ســتاد مبارزه با مواد مخدر 
اسناد اجرایی درمان اعتیاد طی سال ۱۴۰۱ 
بازنگری شــده اند و به تدریــج پس از طی 

مراحل اداری لازم ابلاغ می شوند.

ونده های واصله از دیوان عدالت اداری کلید خورد رسیدگی به پر

آگهی مزايده مال غير منقول

 مربوط به پرونده اجرايی کلاسه ۹۸۰۱۱۶۳ 
به موجب پرونده اجرائی کلاســه فوق له بانک مسکن شعبه یساول اردبیل و علیه خانم مژگان علی 
نژاد فرد فخم شش دانگ ملک به پلاک ثبتی نوزده هزار و نهصد و بیست و هفت )  ۱۹۹2۷( فرعی 
از دو هزار و دویست و شصت و چهار ) 22۶۴( اصلی قطعه سه در طبقه دو واقع در بخش دو حوزه 
ثبت ملک منطقه دو اردبیل که سند مالکیت آن بشرح صفحه 2۴۱ دفتر ۴۵۱ طی مستند مالکیت 
به شــماره ۴۷۱۱ -  ۱۳۹۳/۰۵/2۳به نام خانم مژگان علی نژاد فرد فخم ثبت شــده به مساحت 
۶۷.8۶متر مربع به حدودا: شمالًا: در دو ،قسمت اول دیواریست بطول )۶/۶۰( شش متر و شصت 
سانتیمتر به فضای ملک مجاور قطعه ۱ دوم دیواریست بطول )۱/۰۰( یک متر به فضای ملک مجاور 
قطعه 2۰۳8 شرقاً: در سه قسمت که قسمت دوم آن جنوبی ، است. اول دیواریست بطول )۷/۷۵( 
هفت متر و هفتاد و پنج سانتیمتر به فضای ملک مجاور قطعه 2۰۳8 دوم درب و دیوار است بطول 
)2/۴۰( دو متر و چهل ســانتیمتر به راه  پله ســوم دیواریست بطول )۴/۰۰( چهار متر به راه پله 
جنوباً: دیواریست. بطول )۳/۱۳( سه متر و سیزده سانتیمتر به فضای ملک مجاور قطعه 22۶۳ غرباً 
دیوار و پنجره اســت بطول) ۰2 / ۱2 ( دوازده متر و دو ســانتیمتر به فضای معبر مجاور به نشانی 
اردبیل خیابان جمهوری مابین ژاندارمری و مخابرات جدید، خیابان مهرگان، جنب الکتریکی شایگان 
که طبق سند رهنی شماره ۴۷۱2 -  ۱۳۹۳/۰۵/2۳دفترخانه اسناد رسمی شماره 8۴ شهر اردبیل 
در رهن بانک مسکن قرار گرفته و در اثر عدم پرداخت مال الرهانه اجرائیه صادر و وفق مقررات 
پس از پیگیری عملیات اجرائی طبق نظر هیأت کارشناسان رسمی به مبلغ هفت میلیارد و چهارصد 
و شصت میلیون ریال ارزیابی گردیده است. مطابق نظریه کارشناس ملک مورد ارزیابی به مساحت 
 ۶۷/8۶متر مربع مشخصات اعیانی آپارتمان در قالب طبقه همکف تجاری بعلاوه سه طبقه مسکونی 
با نمای ســنگ بادبر ســفید و پنجره تک جداره و آیفون معمولی و بدون اسانسور با راه پله با کف 
سنگی و نرده آهنی میباشد. طبقه دوم با درب چوبی ساده و با ترکیب فضای داخلی شامل هال با کف 
موکت و دیوار با رویه کاغذی و سقف سفید کاری شده و آشپزخانه با کف سرامیک و دیوار کاشی و 
با کابینت ام دی اف و بصورت اپن و حمام و سرویس با کف و دیوار کاشی و سیستم گرمایش بخاری 
میباشد ضمناً ملک دارای امتیازات آب و برق و گاز می باشد واحد موصوف از ساعت ۹ الی ۱2 روز 
شنبه به تاریخ  ۱۴۰2/۰2/۰۹به حروف نهم اردیبهشت ماه سال یکهزار و چهارصد و دو در اداره 
اجرای اســناد رسمی اردبیل واقع در اردبیل مابین فلکه ججین و میدان قدس از طریق مزایده به 
فروش می رسد. مزایده از مبلغ هفت میلیارد و چهارصد و شصت میلیون ریال شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی فروخته می شود. لازم به ذکر است پرداخت بدهیهای مربوط به آب برق گاز اعم از 
حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های 
مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده 
باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق 
از محل مازاد به برنده مزایده مســترد خواهد شــد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد 
شرکت در مزایده منوط به پرداخت ۱۰٪ از مبلغ پایه کارشناسی نزد بانک ملی به حساب تمرکز وجوه 
سپرده به شماره ۱۳2۰۷88۰۱8۳ ۱۴۰۱۰۰۰۰۴۰۷۵۰ بنام سازمان ثبت اسناد با شناسه واریز 
۹۶۱۰۱۳2۷۵۱۰8۵۷۵۰۰۱8۳۱۱۱۱۱۱۱۱۱۱ و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلســه 
مزایده می باشد. واریز ده درصد برای همه شرکت کنندگان الزامی می باشد. برنده مزایده مکلف 
است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع 
نماید و در صورتیکه ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مزبور 
قابل اســترداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد و عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و 

مزایده به  درخواست بستانکار تجدید خواهد شد. 
مهری کشفی مقدم - رئيس اداره اجرای اسناد رسمی

شماره مزایده:۱۴۰2۰۴۳۰۳۱2۴۰۰۰۰۱2
تاریخ ثبت :۱۴۰2/۰۱/۱۵

تاریخ واقعی انجام مزایده:۱۴۰2/۰2/۰۹

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ آيين نامه قانون تعيين تکليف
 و وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.
رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱8۱۰ پرونــده کلاســه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۴۱ 
همایون احمدی ده رجبی فرزند محمدحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۵/۰۵ 
مترمربع پلاک شــماره ۱/۵۴ اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از نصراله راوند. )م الف ۱۶۷۱۰ (
رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۵۱۱ پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱2۷۰ بتول 
حاتمی فرزند حسینعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۳/۳۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۰۱2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 

در دفتر 2۳۴ صفحه ۵۱۱ . )م الف ۱۶۷۱۱ (
رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۱۱ پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۴2 علی 
اصغر مولائی فرزند امیدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۹ مترمربع پلاک شماره 
۱۱28۵/۱۹۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
 از یونس فلاح سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹2۰۳۳۰۰۰۱۰2۰8۰۰ .

)م الف ۱۶۷۱2 (
رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۰۴۰ پرونــده کلاســه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۶2 
غلامحسین محســنی نیکوگفتار فرزند جعفر در ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت 2۹8 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۱8/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۵۴ صفحه 2۵۷ . )م الف ۱۶۷۱۳ (
رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۶۹۴ پرونــده کلاســه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۱۴ 
زهره شــکری زاد فرزند اسمعیل در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۹۹/۷۳ مترمربع پلاک شماره ۹۴۴۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم سند رسمی شماره ۱۴۳۳۱2 مورخ ۱۴۰۱/۰۹/2۷ دفترخانه ۵ قم. )م الف ۱۶۷۱۴ (
رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۶۹۵ پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۱۵ انسیه 
عشوری فرزند حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۹۹/۷۳ مترمربع پلاک شماره ۹۴۴۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند رسمی شماره ۱۴۳۳۱2 مورخ ۱۴۰۱/۰۹/2۷ دفترخانه ۵ قم. )م الف ۱۶۷۱۶(
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر 
ســند مالکیت رســمی صادر گردد با توجه به عدم دسترســی به مالکین مشاعی مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشــخاص ذینفع اعتراضی داشــته باشند ظرف مدت 2 
ماه از تاریخ انتشــار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم 
و رســید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰2/۰۱/28
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰2/۰2/۱۳

مهرداد ميرشکرائی – رئيس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه يک قم

آگهی فقدان سند مالکيت
شناسه آگهی 1481525

یک باب خانه نوع ملک طلق با کاربری مسکونی به پلاک ثبتی ۷ فرعی از ۱۵۶۹ اصلی مفروز 
و مجزا شــده از ۱ فرعی از اصلی مذکور قطعه ۱ در طبقه و واقع در بخش ۰۳ ناحیه ۰۰ 
حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین اســتان قزوین به مســاحت ۱۱۳/۵ متر مربع مالکیت 
بتول/ شــکریان فرزند اصغر شماره شناســنامه ۶۶2 تاریخ تولد ۱۳۴۵/۰۵/۱ صادره از 
قزوین دارای شــماره ملی ۴۰۵۶۷۴۳2۳۳ با جزء ســهم ۶ از کل ســهم ۶ بعنوان مالک 
ششدانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۱۵۷۷8۳ تاریخ ۱۳8۵/۷/۹ دفترخانه 
اســناد رسمی شماره ۱ شهر قزوین اســتان قزوین، موضوع سند مالکیت اصلی به شماره 
چاپی ۶۷۶2۷۳ ســری ســال که در صفحه ۳۹۱ دفتر املاک جلد ۶ ذیل شماره ۶۴۵ ثبت 
گردیده است)توضیح اینکه سند اولیه بنام محمد حسین صحاف صادر شده که مع الواسطه 
برابر ســند ۱۵۷۷8۳ مورخ ۱۳8۵/۷/۹ دفترخانه یک قزوین به بتول شــکریان انتقال 
یافته است( بازداشت و رهن ندارد. سپس مالک با ارائه دو برگ فرم شهادت شهود مدعی 
فقدان ســند به علت نامعلوم مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی خود را 
نموده که مراتب به اســتناد ماده ۱2۰ آئین نامه اصلاحی قانون ثبت اعلام می گردد تا هر 
کس به نحوی از هر انحاء نسبت به ملک مذکور حقی داشت و یا معاملاتی به نفع او شده و یا 
مدعی وجود سند نزد خود باشد از تاریخ انتشار این آگهی تا مدت ده روز ضمن مراجعه به 
این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل سند مالکیت و سند معامله تسلیم نماید و چنانچه 
ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرســد و یا در صورت اعتراض اصل ســند مالکیت 
ارائه نشــود اداره ثبت المثنی ســند مالکیت را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم 

خواهد کرد این آگهی در یک نوبت به شرح ذیل منتشر خواهد شد. 
شعبان عسکری- مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه يک قزوين
 از طرف سيد هاشم حسينی

آگهی مفقودی
برگ ســبز ســواری پژو اردی آی ۱۶۰۰رنگ یشــمی روغنی مدل ۱۳8۴به 
شــماره موتور ۱۱۷8۴۰۴۴۰۹۶وشاســی ۱۳۴۴۶۳2۳وشــهربانی ایران 
 ۱۳_۴۹۹د۱۳به نام فرشــید اســفند یاری مفقود واز درجه اعتبار ســاقط 

می باشد.
يزد

آگهی مزايده مال غير منقول

 مربوط به پرونده اجرايی کلاسه ۹۸۰۱۱۶۳ 
به موجب پرونده اجرائی کلاســه فوق له بانک مسکن شعبه یساول اردبیل و علیه خانم مژگان علی 
نژاد فرد فخم شش دانگ ملک به پلاک ثبتی نوزده هزار و نهصد و بیست و هفت )  ۱۹۹2۷( فرعی 
از دو هزار و دویست و شصت و چهار ) 22۶۴( اصلی قطعه سه در طبقه دو واقع در بخش دو حوزه 
ثبت ملک منطقه دو اردبیل که سند مالکیت آن بشرح صفحه 2۴۱ دفتر ۴۵۱ طی مستند مالکیت 
به شــماره ۴۷۱۱ -  ۱۳۹۳/۰۵/2۳به نام خانم مژگان علی نژاد فرد فخم ثبت شــده به مساحت 
۶۷.8۶متر مربع به حدودا: شمالًا: در دو ،قسمت اول دیواریست بطول )۶/۶۰( شش متر و شصت 
سانتیمتر به فضای ملک مجاور قطعه ۱ دوم دیواریست بطول )۱/۰۰( یک متر به فضای ملک مجاور 
قطعه 2۰۳8 شرقاً: در سه قسمت که قسمت دوم آن جنوبی ، است. اول دیواریست بطول )۷/۷۵( 
هفت متر و هفتاد و پنج سانتیمتر به فضای ملک مجاور قطعه 2۰۳8 دوم درب و دیوار است بطول 
)2/۴۰( دو متر و چهل ســانتیمتر به راه  پله ســوم دیواریست بطول )۴/۰۰( چهار متر به راه پله 
جنوباً: دیواریست. بطول )۳/۱۳( سه متر و سیزده سانتیمتر به فضای ملک مجاور قطعه 22۶۳ غرباً 
دیوار و پنجره اســت بطول) ۰2 / ۱2 ( دوازده متر و دو ســانتیمتر به فضای معبر مجاور به نشانی 
اردبیل خیابان جمهوری مابین ژاندارمری و مخابرات جدید، خیابان مهرگان، جنب الکتریکی شایگان 
که طبق سند رهنی شماره ۴۷۱2 -  ۱۳۹۳/۰۵/2۳دفترخانه اسناد رسمی شماره 8۴ شهر اردبیل 
در رهن بانک مسکن قرار گرفته و در اثر عدم پرداخت مال الرهانه اجرائیه صادر و وفق مقررات 
پس از پیگیری عملیات اجرائی طبق نظر هیأت کارشناسان رسمی به مبلغ هفت میلیارد و چهارصد 
و شصت میلیون ریال ارزیابی گردیده است. مطابق نظریه کارشناس ملک مورد ارزیابی به مساحت 
 ۶۷/8۶متر مربع مشخصات اعیانی آپارتمان در قالب طبقه همکف تجاری بعلاوه سه طبقه مسکونی 
با نمای ســنگ بادبر ســفید و پنجره تک جداره و آیفون معمولی و بدون اسانسور با راه پله با کف 
سنگی و نرده آهنی میباشد. طبقه دوم با درب چوبی ساده و با ترکیب فضای داخلی شامل هال با کف 
موکت و دیوار با رویه کاغذی و سقف سفید کاری شده و آشپزخانه با کف سرامیک و دیوار کاشی و 
با کابینت ام دی اف و بصورت اپن و حمام و سرویس با کف و دیوار کاشی و سیستم گرمایش بخاری 
میباشد ضمناً ملک دارای امتیازات آب و برق و گاز می باشد واحد موصوف از ساعت ۹ الی ۱2 روز 
شنبه به تاریخ  ۱۴۰2/۰2/۰۹به حروف نهم اردیبهشت ماه سال یکهزار و چهارصد و دو در اداره 
اجرای اســناد رسمی اردبیل واقع در اردبیل مابین فلکه ججین و میدان قدس از طریق مزایده به 
فروش می رسد. مزایده از مبلغ هفت میلیارد و چهارصد و شصت میلیون ریال شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی فروخته می شود. لازم به ذکر است پرداخت بدهیهای مربوط به آب برق گاز اعم از 
حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های 
مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده 
باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق 
از محل مازاد به برنده مزایده مســترد خواهد شــد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد 
شرکت در مزایده منوط به پرداخت ۱۰٪ از مبلغ پایه کارشناسی نزد بانک ملی به حساب تمرکز وجوه 
سپرده به شماره ۱۳2۰۷88۰۱8۳ ۱۴۰۱۰۰۰۰۴۰۷۵۰ بنام سازمان ثبت اسناد با شناسه واریز 
۹۶۱۰۱۳2۷۵۱۰8۵۷۵۰۰۱8۳۱۱۱۱۱۱۱۱۱۱ و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلســه 
مزایده می باشد. واریز ده درصد برای همه شرکت کنندگان الزامی می باشد. برنده مزایده مکلف 
است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع 
نماید و در صورتیکه ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مزبور 
قابل اســترداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد و عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و 

مزایده به  درخواست بستانکار تجدید خواهد شد. 
مهری کشفی مقدم - رئيس اداره اجرای اسناد رسمی

شماره مزایده:۱۴۰2۰۴۳۰۳۱2۴۰۰۰۰۱2
تاریخ ثبت :۱۴۰2/۰۱/۱۵

تاریخ واقعی انجام مزایده:۱۴۰2/۰2/۰۹

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ آيين نامه قانون تعيين تکليف
 و وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.
رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱8۱۰ پرونــده کلاســه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۴۱ 
همایون احمدی ده رجبی فرزند محمدحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۵/۰۵ 
مترمربع پلاک شــماره ۱/۵۴ اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از نصراله راوند. )م الف ۱۶۷۱۰ (
رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۵۱۱ پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱2۷۰ بتول 
حاتمی فرزند حسینعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۳/۳۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۰۱2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 

در دفتر 2۳۴ صفحه ۵۱۱ . )م الف ۱۶۷۱۱ (
رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۱۱ پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۴2 علی 
اصغر مولائی فرزند امیدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۹ مترمربع پلاک شماره 
۱۱28۵/۱۹۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
 از یونس فلاح سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹2۰۳۳۰۰۰۱۰2۰8۰۰ .

)م الف ۱۶۷۱2 (
رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۰۴۰ پرونــده کلاســه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۶2 
غلامحسین محســنی نیکوگفتار فرزند جعفر در ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت 2۹8 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۱8/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۵۴ صفحه 2۵۷ . )م الف ۱۶۷۱۳ (
رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۶۹۴ پرونــده کلاســه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۱۴ 
زهره شــکری زاد فرزند اسمعیل در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۹۹/۷۳ مترمربع پلاک شماره ۹۴۴۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم سند رسمی شماره ۱۴۳۳۱2 مورخ ۱۴۰۱/۰۹/2۷ دفترخانه ۵ قم. )م الف ۱۶۷۱۴ (
رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۶۹۵ پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۱۵ انسیه 
عشوری فرزند حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۹۹/۷۳ مترمربع پلاک شماره ۹۴۴۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند رسمی شماره ۱۴۳۳۱2 مورخ ۱۴۰۱/۰۹/2۷ دفترخانه ۵ قم. )م الف ۱۶۷۱۶(
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر 
ســند مالکیت رســمی صادر گردد با توجه به عدم دسترســی به مالکین مشاعی مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشــخاص ذینفع اعتراضی داشــته باشند ظرف مدت 2 
ماه از تاریخ انتشــار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم 
و رســید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰2/۰۱/28
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰2/۰2/۱۳

مهرداد ميرشکرائی – رئيس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه يک قم

آگهی فقدان سند مالکيت
شناسه آگهی 1481525

یک باب خانه نوع ملک طلق با کاربری مسکونی به پلاک ثبتی ۷ فرعی از ۱۵۶۹ اصلی مفروز 
و مجزا شــده از ۱ فرعی از اصلی مذکور قطعه ۱ در طبقه و واقع در بخش ۰۳ ناحیه ۰۰ 
حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین اســتان قزوین به مســاحت ۱۱۳/۵ متر مربع مالکیت 
بتول/ شــکریان فرزند اصغر شماره شناســنامه ۶۶2 تاریخ تولد ۱۳۴۵/۰۵/۱ صادره از 
قزوین دارای شــماره ملی ۴۰۵۶۷۴۳2۳۳ با جزء ســهم ۶ از کل ســهم ۶ بعنوان مالک 
ششدانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۱۵۷۷8۳ تاریخ ۱۳8۵/۷/۹ دفترخانه 
اســناد رسمی شماره ۱ شهر قزوین اســتان قزوین، موضوع سند مالکیت اصلی به شماره 
چاپی ۶۷۶2۷۳ ســری ســال که در صفحه ۳۹۱ دفتر املاک جلد ۶ ذیل شماره ۶۴۵ ثبت 
گردیده است)توضیح اینکه سند اولیه بنام محمد حسین صحاف صادر شده که مع الواسطه 
برابر ســند ۱۵۷۷8۳ مورخ ۱۳8۵/۷/۹ دفترخانه یک قزوین به بتول شــکریان انتقال 
یافته است( بازداشت و رهن ندارد. سپس مالک با ارائه دو برگ فرم شهادت شهود مدعی 
فقدان ســند به علت نامعلوم مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی خود را 
نموده که مراتب به اســتناد ماده ۱2۰ آئین نامه اصلاحی قانون ثبت اعلام می گردد تا هر 
کس به نحوی از هر انحاء نسبت به ملک مذکور حقی داشت و یا معاملاتی به نفع او شده و یا 
مدعی وجود سند نزد خود باشد از تاریخ انتشار این آگهی تا مدت ده روز ضمن مراجعه به 
این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل سند مالکیت و سند معامله تسلیم نماید و چنانچه 
ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرســد و یا در صورت اعتراض اصل ســند مالکیت 
ارائه نشــود اداره ثبت المثنی ســند مالکیت را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم 

خواهد کرد این آگهی در یک نوبت به شرح ذیل منتشر خواهد شد. 
شعبان عسکری- مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه يک قزوين
 از طرف سيد هاشم حسينی

آگهی مفقودی
برگ ســبز ســواری پژو اردی آی ۱۶۰۰رنگ یشــمی روغنی مدل ۱۳8۴به 
شــماره موتور ۱۱۷8۴۰۴۴۰۹۶وشاســی ۱۳۴۴۶۳2۳وشــهربانی ایران 
 ۱۳_۴۹۹د۱۳به نام فرشــید اســفند یاری مفقود واز درجه اعتبار ســاقط 

می باشد.
يزد
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وز ۱۴۰۲ شد »نون خ ۴« پربیننده ترین سریال نور
 بنا بــه اعلام مرکز تحقیقات صداوســیما »نــون خ ۴« پربیننده ترین 

سریال نوروز ۱۴۰۲ شد.
به گزارش روابط عمومی رســانه ملی، نظرســنجی مرکــز تحقیقات 
سازمان صداوســیما پیرامون برنامه های صداوســیما در نوروز ۱۴۰۲ 

منتشر شد.
طبق این نظرسنجی، ســریال نون خ ۴ که از شــبکه یک سیما پخش 
می شود با ۸۳.۵ درصد بیننده و ۷۸.۶ درصد رضایت در میان مخاطبان 
ســریال ها در صدر قرار دارد و ســریال آتش و باد که سریال شبکه سه 
سیما است نیز با ۴۸.۳ درصد بیننده و ۷۶.۳ درصد رضایت در رتبه دوم 

قرار دارد.
در میان ویژه برنامه های تحویل ســال، برنامه »ســال نو« شبکه سه با 

۴۹.۳ درصد در صدر قرار گرفت.
»کودک شو« شبکه نســیم با ۳۷.۶ درصد و »نوروز دوست داشتنی« 

شبکه یک با ۳۴.۴ درصد در رده های دوم و سوم قرار گرفتند.

ماجرای سانسور »نون خ« و عذرخواهی سعید 
آقاخانی از بیننده ها

سعید آقاخانی ـ کارگردان مجموعه »نون خ« ـ از ممیزی این سریال به 
هنگام قرار گرفتن در پلتفرم وابسته به صداوسیما ـ تلوبیون ـ خبر داد و 

از این بابت از بیننده هایش عذرخواهی کرد.
اما ســعید آقاخانی ـ کارگــردان و بازیگر نون خ ـ که بــه ندرت درباره 
این مجموعه اظهار نظری می کند، در صفحه شــخصی خود در فضای 
مجازی نســبت به ممیزی »نــون خ ۴« برای قرار گرفتــن در پلتفرم 
»تلوبیون« واکنش نشــان داد. به گفته وی این ممیزی ها بدون اطلاع 

گروه سازنده اتفاق می افتد و باعث سردرگمی مخاطب شده است.
آقاخانی نوشته است:

»ممیزی موضوع جالبیــه که خودش مــی تونه دســتمایه کارهای 
کمدی خوبی شه ولی خب نمیشــه بهش پرداخت. علی الحساب این 
رو خدممتــون عرض می کنم که ســریال نون خ بعــد از ممیزی های 
تلویزیون برای پخش در »تلوبیون« مجددا و بدون اجازه ما توسط خود 
تلویزیون ممیزی شدید میشه که همین باعث شده پرش های شدیدی 
در طول قســم ها به وجود بیاید و کســانی که از تلوبیون میبینن قطعا 

دچار سردرگمی میشن. به هر حال شرمنده ایم.«
طبق اعلام اخیر مرکز تحقیقات صداوسیما »نون خ ۴« پربیننده ترین 

سریال نوروزی معرفی شده است.

 هیأت انتخاب آثار جشنواره تئاتر رضوی
 معرفی شدند

 شــانزدهمین جشــنواره ملی تئاتر رضوی، هیأت انتخاب آثار خود را 
معرفی کرد.

به گزارش روابط عمومی جشــنواره تئاتر رضوی، کوروش زارعی دبیر 
شــانزدهمین دوره این رویداد در احکامی جداگانه سیدحسین فدایی 
حسین، محسن سلیمانی فارسانی و حســن عابدی را به عنوان هیئت 

انتخاب آثار شانزدهمین جشنواره ملی تئاتر رضوی منصوب کرد.
در متن ایــن احکام آمده اســت: »نظر به تخصص، دانــش و تجربیات 
ارزشمند شما در عرصه هنرهای نمایشی، به ویژه انتخاب آثار نمایشی 
فاخر و درخور و با توجه به برگزاری شــانزدهمین جشنواره ملی تئاتر 
رضوی، بدینوسیله جنابعالی را به عنوان عضو هیئت انتخاب آثار بخش 

نمایش های صحنه ای جشنواره مذکور منصوب می نمایم.
امید است در این مسئولیت خطیر منشأ خیر باشید و بر قوام تئاتر، این 

فاخر هنر انسانی بیفزایید.«
بازبینی آثار راه یافته به جشــنواره تئاتر رضوی در نیمه اول اردیبهشت 

ماه انجام خواهد شد.

دزدها به خانه فرهنگ علی سلیمانی رحم نکردند
همسر علی سلیمانی که سال گذشــته خانه هنر سبا )علی سلیمانی( را 
تأسیس کرده، از مشکلات متعدد این مکان فرهنگی می گوید از جمله 
اینکه چندی پیش از این خانه دزدی شده است و ضرر و زیان زیادی به 

آن وارد شده است.
 خانه هنر سبا )علی سلیمانی( مکانی اســت فرهنگی هنری که سهیلا 
جوادی، همســر زنده یاد علی سلیمانی برای اســتعدادیابی و آموزش 
کودکان کار تاسیس کرده است. جوادی مدت کوتاهی بعد از درگذشت 
علی ســلیمانی تصمیم گرفت رویای او را برای استعداد یابی و آموزش 
کودکان کار محقــق کند و این چنین بــود که بعد از مدتــی رایزنی و 
پیگیری، خرداد سال گذشــته موفق شد خانه هنر سبا )علی سلیمانی( 
را تاسیس کند. حالا که کمتر از یک سال از راه اندازی این خانه گذشته، 
جوادی می گوید کــه فعالیت چنین مکانی بســیار دشــوار و نیازمند 

همراهی خیرین است.
او همچنین خبر می دهد که چندی پیش از این خانه دزدی شده و ضرر 

زیادی به آن وارد شده است.
جوادی درباره این خانه فرهنگ و وضعیت فعلی آن به ایســنا می گوید: 
چند وقــت پیش دزدی شــد و بخشــی از دارایی های ایــن خانه را به 
ســرقت بردند. علاوه بر آن با تخریب بخش هایی از خانه، ضرر بیشتری 
به آن زدند به طــوری که همراه با مادر و دخترم ســبا، مدتی به صورت 
شبانه روزی در اینجا مستقر شــدیم تا اینکه توانستیم از دوستی کمک 

بگیریم که شب ها در خانه بماند و از آن مراقبت کند.
او با اشــاره به اینکه این خانه به سختی اداره می شــود، اضافه می کند: 
بعد از ماجــرای دزدی، مجبور شــدیم برای امنیت بیشــتر این مکان 
دوربین بگذاریم و همین خودش هزینه زیادی داشت و سبب شد بعضی 
برنامه هایمان مانند راه اندازی کتابخانه معطل بماند در حالیکه پیش از 
این علاقه مند بودم یک کتابخانه برای بچه ها راه اندازی کنیم اما موانع 
و مشــکلات آن چنان زیاد اســت که دیگر به کتابخانه نرسیده ایم. در 
حال حاضر خانه فرهنگ یک کتابخانه کوچک دارد که همان کتابخانه 

شخصی خودمان است.
جوادی با وجود مشــکلات متعدد همچنان به فعالیت های خود ادامه 
می دهد و می گوید: مدتی اســت با همراهی خانم گیتــا داودی و آقای 
ناصر آویــژه برای شناســایی کــودکان و نوجوانان مســتعد به مراکز 
کودکان کار می رویم و بچه های مســتعد را برای شرکت در کلاس های 

خانه فرهنگ دعوت می کنیم.
او اضافه می کند: در حال حاضر هنرجویان خانه فرهنگ در کلاس هایی 
مانند نقاشــی، کاردســتی، نمایش خلاق، تئاتر، تئاتر عروسکی، زبان 
انگلیسی و ... شرکت می کنند و برای هر روز هفته آنان برنامه ای داریم. 

ضمن اینکه دروس مدرسه را هم در اینجا آموزش می دهیم.

قاب

خریدار  عبــدالله روا دربــاره فعالیت این 
روزهای خود در تلویزیــون و تجربه برنامه 
اســتعدادیابی »بگو و بخند« معتقد است: 
تلویزیون یک داشته همگانی است حتی اگر 
برخی آن را دوست نداشــته باشند. به ویژه 
حالا که تکلیف خودم می دانم که در چنین 
برنامه هایی حضور داشــته باشم. احساس 
می کنم مهم تریــن برهه ای کــه تاکنون 
شــخص من در تلویزیون حضور داشــته و 
موظف بــوده برای خنداندن و شــاد کردن 

مردم تلاش کند، همین حالاست.
روا که با »ویدئو چک« مخاطبان تلویزیون 
را با خود همراه کرد و شش سال مداوم روی 
آنتن قرار گرفت، امیدوار است فصل جدید 

این برنامه هم ساخته شود.
این مجــری تلویزیون، از دغدغــه خود در 
عرصــه بازیگری گفــت امــا در عین حال 
خــود را همچنان مجری دانســت؛ چرا که 
مخاطبان او را با این ویژگی می شناسند. او 
همکاری با تلویزیون به ویــژه در این روزها 
را تکلیف خود می داند و معتقد اســت: این 
روزها مردم به خنده و شــادی بیشتری نیاز 
دارند. روا توضیحاتی دربــاره دلایل غیبت 
»ویدئوچک« و زمان بازگشــت آن به آنتن 
را نیز ارائه کرد.این مجری درباره ممنوعیت 
های موقتــش بــرای کار در تلویزیون نیز 
ســخن به میان آورد و علت این تجربه خود 
در مقام مجری را چنین توضیــح داد که با 
وجــود اینکه مجری حرف گــوش کنی در 
تلویزیون نبوده اما معمــولا با تعامل و گفت 
وگو با تلویزیون، مســاله ممنوعیت کارش 
بارها حل شــده و اجرای برنامــه هایش از 

جمله »ویدئو چک« را از سر گرفته است.

وظیفه خودم می دانم برای خنداندن 
مردم در تلویزیون باشم

روا درباره فعالیت اخیر خــود در برنامه ای 
با عنوان »بگو بخند« با اعلام اینکه ســاخت 
ایــن برنامه همچنــان ادامــه دارد، گفت:  
»بگو بخنــد« یک برنامه اســتعدادیابی به 
ســبک برنامه هایی مثل »خنداننده شو« 
و »عصرجدیــد« اســت کــه حــوزه های 
اســتندآپ کمدی، نمایش طنز و شــعر و 

زمینه های دیگر کمدی را شامل می شود.
او درباره تجربه اجرای »بگو بخند« توضیح 
داد: تقریبا می شــود گفت تجربــه اجرا در 
اغلب حوزه هــا را در تلویزیون داشــته ام و 
اتفاقا در بحث مسابقه و استعدادیابی، برنامه 
ای را چند سال پیش در شبکه سه سیما اجرا 
کردم. برای این مسابقه استعدادیابی )»بگو 
بخند«( که قسمت های اولیه آن در ایام عید 
از شبکه نسیم روی آنتن رفت، از نظر برنامه 
ریزی زحمات زیادی کشــیده شــده و تیم 
سازنده از مجرب ترین افراد بوده اند. انتخاب 
داوران نیز دقیق و درست بود و بعد از مدت 
ها چالش و مشورت به جمع بندی رسیدیم 
که چه افرادی گروه داوران را تشکیل دهند 
تا خروجی خوبی به همراه داشــته باشد. به 
این برنامه امیدوارم و احساس بسیار خوبی 

دارم.

بعد از »ویدئو چک« سخت است 
برنامه ای را اجرا کنم

او در ادامه با اشاره به فعالیتش در تلویزیون 

و حضــور به عنــوان مجری یــک برنامه با 
محتوای طنز عنوان کرد: نکته اینجاســت 
که کار کردن با مدیــران و گروهی حرفه ای 
که دغدغه های واقعی دارند و در آرامش به 
دنبال این هستند که خلاقیت های خود را 
ظاهر کنند، چاره ای جز برُد ندارد. من هم با 
توجه به اینکه بعد از »ویدئو چک« چندین 
سال بود خیلی سخت در برنامه ای به عنوان 
مجری برنامه اجرا می کــردم، حالا در کنار 
علاقه، وظیفه خودم مــی دانم که در چنین 
برنامه ای )»بگو بخند«( حضور داشته باشم 
و احســاس می کنم مهم ترین برهه ای که 
تاکنون شــخص من در تلویزیون داشته که 
موظف اســت برای خنداندن و شاد کردن 

مردم تلاش کند، همین حالاست.

تلویزیون داشته همگانی است حتی 
اگر آن را دوست نداشته باشیم

عبدالله روا در ادامه با اشاره به برخی مجریان  
که این روزها با تلویزیــون همکاری ندارند، 
یادآور شــد: شــاید تعدادی از دوستان ما 
ترجیح بدهند الان کمتر کار کنند اما حس 
می کنم به طور کلی حتــی اگر تلویزیون را 
دوست نداشته باشــیم، باید بدانیم که این 
رســانه یک داشــته همگانی اســت، اگر با 
همه  افرادی که در آن هســتند هم مخالف 
باشــیم، نمی توانیم بگوییم برای ما نیست. 
از پول ما هزینه می شود اگرچه حتی گاهی 
شاید برخلاف ســلیقه ما کار کند. تا زمانی 
که احســاس کنم بودنم از نبودنم مفیدتر 
است و این عرصه به من فرصت می دهد که 
با مخاطبان در ارتباط باشم، به ویژه در حال 
حاضر که مردم احتیاج به شــادی دارند، به 
این فکر نمی کنم که میــدان را خالی کنم. 
این موضــوع را جدای از مســائل دیگر می 

بینم.
وی با بیان اینکه به طور کلــی تلویزیون را 
میکروفن یک فرد نمــی بینم، در این زمینه 
خاطرنشان کرد: تلویزیون ماهیتا یک رسانه 
چندصدایی اســت که گاهی حتی می تواند 
خودش را نقد کند؛ کما اینکه من سال ها در 
برنامه »ویدئو چک« برنامه های دیگری را 
که از همین تلویزیون پخش می شدند، نقد 
کرده ام. فکر می کنم در حال حاضر شــاید 

وظیفه من بود که در چنین برنامه ای ـ »بگو 
بخند« ـ حاضر شــوم و تجربیات چندساله 
ام در حوزه اجرا و کار در عرصه کمدی را در 

اختیار این برنامه بگذارم.

فعلا مجری ام اما بازیگری دغدغه 
من است

روا کــه اخیــرا در برخی مجموعــه های 
نمایشــی طنز به ایفای نقش هم پرداخته 
اســت، درباره اینکه کار حرفه ای خود را در 
زمینه مجری گری یا بازیگری ادامه خواهد 
داد؟ با اشــاره به اینکه به حوزه بازیگری هم 
علاقه مند اســت و هدف گــذاری طولانی 
مدتــی نســبت بــه آن دارد، در عین حال 
گفت: این دغدغه شخصی من است؛ منتهی 
اغلب، من را به عنوان مجری می شناسند و 
حتی من اگر خودم را هم بازیگر بدانم هنوز 
زود اســت که بخواهم ســابقه اجرا را زمین 
بگذارم. بنابراین فعلا مجری ام تا زمانی که 

بیشتر در عرصه بازیگری جای بیفتم.
وی درباره فعالیت خود در شــبکه نمایش 
خانگی که آیا پیشــنهادهایی بــرای اجرا 
داشته است، بیان کرد: اگر فرصت مناسبی 
پیش بیاید حتما حضور پیــدا می کنم کما 
اینکــه در »ارتش ســری« هم بــه عنوان 
شــرکت کننده حاضر بودم و همچنین در 
برخی پلتفرم ها هم به عنوان مهمان حضور 

داشتم.

دلایل غیبت »ویدئوچک« 
و بازگشت آن

روا درباره ساخت فصل جدید »ویدئو چک« 
نیز توضیــح داد: امیدوارم امســال بتوانیم 
فصل جدید این برنامه را داشته باشیم. بعد 
از استراحتی که داشتیم و البته مدتی که به 
دلیل شرایط اجتماعی احساس کردیم این 
برنامه در اولویت نیســت و به هر حال نباید 
وقت و هزینه را صــرف برنامه ای می کردیم 
که اولویت مردم نیســت. اما حــالا فکر می 
کنم بودنش بهتر از نبودنش باشد. بنابراین 
تمام تلاشمان را می کنیم عوامل را دور هم 

جمع کنیم.
برنامه »ویدئو چک« ســال ۹۶ پخش خود 
را در تلویزیــون آغــاز کــرد و نگاهی طنز 

به حقایــق و اتفاقات مهم ورزشــی و دیگر 
مسائل روز ورزش ایران دارد.

واکنش اهالی ورزش به »ویدئو چک« 
و احضارها به دادگاه رسانه

او درباره تجربه اجرای این برنامه و همچنین 
بازخوردهای آن در بین اهالی ورزش اظهار 
کرد: یکــی از مقصدهایی که در تاکســی 
اینترنتی مان ستاره داشــت، دادگاه رسانه 
بود؛ یعنی در نقشــه آن را جست و جو نمی 
کردیم، بــر روی دادگاه رســانه می زدیم و 
آنجا می رفتیم و جواب پــس می دادیم. اما 
برای من این برنامه بســیار ارزشمند است، 
بســیاری از مردم با »ویدئو چک« من را می 

شناسند.
روا درباره ی واکنش اهالی فوتبال به برنامه 
»ویدئو چک« نیز گفت: اغلب اهالی ورزش 
و مخصوصا فوتبال خیلی دوســتانه و خوب 
برخورد کردند. دوســتان بسیار زیادی پیدا 
کردم و دوســتان زیادی هم داشــتم که با 
دیدن این برنامه رفتارشــان با من صمیمی 
تر شد و به هم نزدیک تر شــدیم. خیلی ها 
هم اعتراضاتی داشــتند کــه در جواب باید 
بگویم ما برای مــردم کار می کنیم و اگر هم 
این برنامه دیده شــده به این دلیل است که 
مردم احســاس کردند حرف شان در برنامه 

زده شده است.

تلویزیون نخواسته برِندهایش نباشند
روا در پاسخ به اینکه فکر می کند تلویزیون 
در نبود برندهایش از پس برنامه های نوروز 
و رمضان برآمده اســت؟ اظهــار کرد: من 
فکر نمی کنم بتوان گفــت تلویزیون بدون 
برنامه های برِندش به طــور کامل از عهده 
مخاطبانش برآمده، قطعا نبود چنین برنامه 
هایی تاثیر خــود را در ریزش مخاطبان می 
گذارد اما در اکثر موارد تلویزیون نخواســته 
که این برنامه ها حضور نداشــته باشــند، 
تصمیم ها شــخصی بوده و اگر هم کســی 
تلقی اش این اســت که این روزها ســکوت 
کند، مشکلی ندارد. خود من هم ابتدا چنین 
نگرشی داشتم اما بعد با توجه به بازخوردی 
که از مخاطبان گرفتم و رفتاری که از مردم 
دیدم و بــا افرادی با تجربه ای که مشــورت 

کردم، احســاس کردم که احتیــاج دارم از 
تجربیاتم در راستای صحبت کردن با مردم 

به ویژه خنداندن استفاده کنم.

در تلویزیون آدم حرف گوش کنی 
نیستم اما ...

این مجری در پاســخ به اینکه آیا تلویزیون 
حامی مجریانی بوده اســت که در طول این 
ســال ها خود فضای پرورش آنهــا را فراهم 
کرده؟ گفت: من شغلی را دارم که دوستش 
دارم و ممنونم از مخاطبان که من را در این 
سال ها پذیرفته اند. البته تلویزیون معمولا 
حامی نبوده اســت؛ اما این اتفاق بر اساس 
ســلیقه های مختلفــی کــه در تلویزیون 
وجود دارد شــکل گرفته و البته چیزی جز 
این نیســت و هیچ جای دیگــری هم این 
حمایت ها ۱۰۰ درصد نبوده اســت. با این 
همه احساس من این اســت که ما باید پای 
حرف های دو طــرف ـ هم مجریــان و هم 
تلویزیون ـ بنشینیم. تصور عموم این است 
که اینها درِ  تلویزیون را زدند اما کســی در 
را به رویشــان باز نکرده اســت. من خودم 
هم ممنوعیت داشــتم. گاهی دوستان من 
امکاناتی خواســتند که تلویزیون نتوانسته 
فراهم کند و در توان تلویزیون نبوده اســت. 
تلویزیون هم انتظار دارد وقتی فردی توسط 
او به مردم معرفی می شــود بیشــتر حرف 
گوش کن باشــد. من خــودم در تلویزیون 
آدم حرف گوش کنی نیســتم اما به هر حال 
خودم را مدیون نان و نمکی که در تلویزیون 
خورده ام می دانم؛ مدیون سال هایی که به 

من اعتماد شده تا در آن با مردم حرف بزنم.

 ممنوعیت کار اتفاق عجیبی نیست
این مجری دربــاره ممنوعیــت کاری اش 
در تلویزیــون نیز ســخن به میــان آورد و 
علت تجربه خــود در این زمینــه را چنین 
توضیح داد: این اتفــاق خیلی اتفاق عجیبی 
نیست و شــاید اغلب دوستان من که برنامه 
پرمخاطب داشــتند حداقل مقطعی تجربه 
ممنوع الکاری داشــته اند. مــن هم تجربه 
ممنوع الکاری داشــتم امــا تاکنون اعلام 
نکرده بودم. ســه چهار بار اخطارهای جدی 
داشتم که به واسطه انتقاداتی که به جاهایی 
که داشــتم پیش آمده بود. هــم در برنامه 
»ویدئو چک« و هم در برنامه هایی که حوزه 
ورزشی نبودند. در مقطعی اجرا نداشتم اما 
با گفت و گو حل می شــد و دوباره برگشتم. 
به هر حال وقتی با تلویزیــون کار می کنیم 
بر این باوریم که چارچوب ها را باید رعایت 
کنیم. و توافق کردن یا نکــردن با تلویزیون 
امری عادی اســت. من بیش از ۱۰ بار شده 
که در تلویزیون در خصــوص موضوعی به 
توافق نرسیدم. عاشق کارم هستم اما اگر به 
۲۰ ســال پیش برمی گشتم دیگر این شغل 
را انتخاب نمی کردم چرا که ســختی های 

زیادی دارد.
روا در ایام نوروز همچنین برنامه ای با عنوان 
»کافه بازی« کــه متمرکز بر جام بازی های 
الکترونیکی مثل فیفاست و بازی های پلی 
استیشــن و بازی های موبایلی را شــامل 
میشــد اجرا کرد. وی درباره این برنامه هم 
گفت: با توجه به اینکــه »کافه بازی« درون 

مایه طنز داشت اجرای آن را پذیرفتم.

نگاهی به سی امین نمایشگاه بین المللی قرآن کریم

کدام غافلگیرکننده بود؟ سرمای بهاری یا گرمای حضور مردم
خریدار   سی امین نمایشــگاه بین المللی 
قرآن جمعه شــب درحالی به پایان رســید 
که برخی مســئولان و غرفه داران همچنان 
از استقبال مردم شــگفت زده بودند؛ آن هم 
در شب هایی که سرمای آن غافلگیرکننده 

بود.
جمعه شــب در ســرمای عجیب و غریب 
بهاری، مصلای امام خمینی)ره( همچنان 
گرم و پر رفت و آمد بــود. اگرچه غرفه داران 
و مســئولان بخش ها در برزخ نمایشــگاه 
بودند و ضمن اســتقبال از بازدیدکنندگان 
تا لحظات آخر، به فکر جمــع و جور کردن 
اســباب و وســایلی بودند که کلــی برای 
چیدنــش زحمــت کشــیده بودنــد ولی 
اســتقبال مردم فقط در شــب آخر نبود و 
کسانی در شب آخر خودشان را به نمایشگاه 
رسانده بودند که هم پنجشنبه را احیا گرفته 
بودند، هم در راهپیمایی قدس شرکت کرده 
بودند و هــم می خواســتند آخرین تنفس 
های بهار قرآن را در نمایشــگاه قرآن تجربه 

کنند.
بســیاری از مســئولان و غرفه داران فکر 
نمی کردند از روز اول با چنین اســتقبالی 
روبرو شوند، اســتقبالی که وزیر ارشاد را 
هم به حرف آورد و در بحبوبه نمایشــگاه 
ســری به بخش عفــاف و حجــاب زد و 
گفت که اســتقبال مــردم بــه گونه ای 
بوده که شبستان های مســتقلی را برای 
ایــن بخش اختصــاص دادنــد و بیش از 

۲۶۰ غرفه را برپا کردند.چند شــب پیش 
که محمدمهدی اســماعیلی بــه همراه 
اعضای فراکســیون قرآن و عترت مجلس 
از برخی بخش های ۴۹ گانه نمایشــگاه 
قرآن بازدید کرد، این نمایشــگاه را یکی 
از پرشــورترین دوره های برگزار شده از 
لحاظ کمــی و کیفی دانســت و گفت که 
نمایشــگاه بین المللــی قــرآن کریم به 
محلی برای بــروز قدرت نمایــی جبهه 
فرهنگی انقلاب در عرصــه های مختلف 
فرهنگی، هنری و اجتماعی تبدیل شــده 
است. وی خبر از راه اندازی بنیاد فرهنگی 
و هنری یاسین در آینده ای نزدیک داد تا 
تولیدات فرهنگی و هنری در حوزه قرآن 

و عترت داشته باشد.
ستاد خبری نمایشــگاه هم در پایگاه اطلاع 
رسانی خودش نوشت که شــب آخر جای 
سوزن انداختن در نمایشگاه قرآن هم نبود؛ 
آن هم در شــرایطی که در ماه های گذشته 
شــاهد برخی ناهنجاری هایــی در زمینه 
حجاب بودیم و دشــمنان هم بــرای مردم 

خط و نشان کشیده بودند.
از قدیــم گفته اند مشــک آن اســت که 
خود ببوید، نــه آن که عطــار بگوید. حالا 
اگر آقــای اســماعیلی یا علیرضــا معاف 
که هر کدام زحمــات برپایــی و اداره این 
نمایشــگاه ۷۵ هزار متری را در دو هفته به 
عهده داشــتند، عطار بدانیم، بهتر است به 
سراغ بازدیدکنندگان نمایشگاه برویم که 

عطر قــرآن را چگونه در غرفــه ها و بخش 
های کوچک و بزرگ استشــمام کردند که 
برخی نه یک شــب و دو شب که چند شب 
به نمایشــگاه آمدند و با افطاری های ساده 
نمایشــگاه، روزه خود را باز کردند و در یک 
تفرجگاه شــبانه با عطر قرآن ســر کردند؛ 
آن هم با وجــود آن همه ســر و صداهایی 
که از غرفه هــا به گوش می رســید و داد و 
فریادهــای دختران و پســرانی که گاهی 
دست پدر و مادرهای خود را رها کرده و در 
غرفه های رنگارنگ نمایشــگاه، دلی از عزا 
درآورده و به بازی هــای مجازی و حقیقی 

می پرداختند.
آقای معاف گفته بود در نمایشــگاه امسال 
بیش از ۴۰۰ برنامه داریم که حســابش از 
دســتمان در رفته بود و معلوم نبود کی به 
کی هست! در یک بخش نشست تخصصی 
بود که صدا به صدا نمی رســید، جایی دیگر 

مراســم رونمایی از نرم افزار یــا کتاب بود، 
برخی از مسئولان کشوری و لشکری هم که 
قدم رنجه کرده و گاهی غرق تماشــای این 
دریای مواج و خروشــان نمایشــگاه بودند. 
البته برخی هم لب به ســخن گشــوده و از 
ویژگی های نمایشگاه امســال می گفتند. 
مثلا پیمان جبلــی که بر ســر پیمان خود 
مانده بود و شــب آخر، خود را به نمایشگاه 
رســانده بود گفت که حضور پرشــور مردم 
نشــان می دهد که این نمایشــگاه ظرفیت 
بالایــی دارد که ســال بــه ســال در حال 

گسترش است.
جالب است ســتاد خبری در خبری اعلام 
کرد که بیش از هزار خبر با موضوع نمایشگاه 
قرآن بر روی خروجی  رسانه های مکتوب و 
دیجیتال قرار گرفته است که این اخبار غیر 
از پخش مستقیمی اســت که از شبکه های 
صدا و سیما یا سکوهایی مثل تلوبیون بوده 

است. 
البته برخی کارشناســان رســانه معتقدند 
چنین نمایشــگاهی با این همــه برنامه و 
فعالیــت، ظرفیت تولید ۱۰ هــزار خبر هم 
داشــت. چون وقتی ۴۰۰ برنامــه در طول 
نمایشگاه برگزار شده باشد، از هر برنامه می 
توان چند خبر و مصاحبه و گزارش تهیه کرد 
و اگر از اخبار بریز و بپاشــی که در غرفه ها و 
گزارش های مردمی وجود داشت، بگذریم؛ 
در واقع امکان تهیه ۲ هزار گزارش و خبر از 
۴۰۰ برنام اعلامی وجود داشــت. با نگاهی 

دیگر می توان گفت اگر هر یک از ۴۰ بخش 
نمایشگاه در طول دو هفته، فقط روزی ۱۰ 
خبر منتشر می شــد، در مجموع باید بیش 
از پنج هزار خبر ریز و درشــت در رسانه ها 
جا خوش می کرد. پس مسئولان نمایشگاه 
به فکر تقویــت بخش رســانه ای و خبری 
نمایشــگاه باشــند تا مردم با تمام زوایای 
نمایشگاه آشــنا شــوند و از همه برنامه ها 

اطلاع داشته باشند.
بخش عفاف و حجاب کــه از نگاه بعضی ها 
گل سر ســبد نمایشــگاه بود، به ویژه برای 
خانم ها که اکثــرا به دنبال بــازار و خرید 
هستند و چه بازاری بهتر از نمایشگاه قرآن 
که هم فال اســت و هم تماشا. به قول شاعر 
که می گوید چه خوش بود که برآید به یک 
کرشمه دو کار، زیارت حضرت عبدالعظیم 

و دیدن یار. 
خانم ها هم فرصت را غنیمت شمرده و به 
همراه همســر و فرزندان راهی نمایشگاه 
می شــدند و ضمن خرید چــادر و صنایع 
دســتی قرآنی، برای فرزنــدان خود هم 
لوازم التحریر ایرانی با نمادهایی همچون 
قاسم ســلیمانی و شــهدای دفاع مقدس 
تهیه می کردند و با کالســکه یــا بچه بغل 
به باغ آیات مــی رفتند و در آن شــلوغی 
جمعیت به تماشــای نمایش های جذاب 
و رنگارنــگ عمو صــادق یا همــان عمو 
روحانی می نشســتند؛ به نام بچه ها و به 

کام بزرگترها!
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میدان

سرمربی تیم ملی تکواندو گفت: رقابتهای انتخابی تیم 
ملی جذاب بود و نفراتی که عملکرد بهتری داشــتند 
جواز حضور در مســابقات قهرمانی جهان را به دست 

آوردند.
 بیژن مقانلو ســرمربی تیم ملــی تکوانــدو در پایان 
رقابت هــای انتخابی تیم ملــی با بیــان مطلب فوق 
اظهار داشت: به عنوان ســرمربی تیم ملی از مبارزاتی 
که جمعه شــب در خانه تکواندو برگزار شد، واقعاً لذت 
بردم و فکر می کنم تمام کسانی هم که در سالن حضور 
داشــتند از تماشــای این مبارزات لذت بردند. هدف 
اصلی از برگزاری مسابقات انتخابی، اعزام بهترین تیم 
به مسابقات جهانی اســت ما هم وظیفه داریم بهترین 
بستر را مهیا کنیم تا تکواندوکاران بتوانند به حق خود 
برسند. نســبت به دوره قبل رقابت های جهان ۵ تغییر 
در ترکیب تیم داریم که این خود گویای روند رو به جلو 
تیم ملی اســت. جا دارد به جوانان خود احسنت بگویم 

که مبارزاتی به این قشنگی را به نمایش گذاشتند.

وی در مــورد اینکه آیا دوســت داشــتید 
تکواندوکار خاصی برای حضــور در ترکیب 
تیم ملی برنده باشــد؟ تصریح کــرد: برای 
حضــور در رقابت های جهانی ســه مرحله 
مسابقات را در نظر گرفتیم، همین مسابقات 
را نیز با وســواس بیشــتری برگــزار کردیم 
که حداقــل این شــائبه ها پیــش نیاید. در 

رقابت های گرنداســلم چین و جام ریاست فدراسیون 
جهانی در ترکیه هــم نتایج خوبی کســب کردیم. ان 
شاءالله این روند ادامه پیدا کند تا در رویدادهای پیش 
رو از این پتانســیل حداکثر خروجی لازم برای تکواندو 
ایران گرفته شود و ورزشــکاران در درجه اول سهمیه 
و بعد از آن مدال خوشــرنگ المپیک را برای کشــور 

عزیزمان کسب کنند.
ســرمربی تیم ملی تکواندو ادامه داد: قبل از برگزاری 
مسابقات با اعضای تیم در مورد نحوه انتخاب و شرایط 
حضور در ترکیب تیم ملی صحبتی داشــتیم. به عنوان 

مثال امیرمحمد بخشــی در مرحله اول برابر 
مهران برخورداری پیروز شده بود. با توجه به 
درخشش برخورداری در گرنداسلم به این دو 
اعلام کردیم که در ایــن انتخابی تکواندوکار 
پیروز به مســابقات جهانی اعزام می شــود. 
مشــکلی با اعضای تیم نداریــم. قبل از هر 
انتخابی شفاف شــرایط را برای آنها تشریح 
می کنیــم و تکوانــدوکاران نیز پذیــرای این موضوع 

هستند. 
مهم این است که ما یک تیم خیلی خوب داشته باشیم. 
در شرایط فعلی چهار تیم المپیکی خیلی خوب در اردو 
داریم که در آینده برای کشورمان موفقیت های خوبی 
کســب خواهند کرد. همه نفرات حاضر در اردوی تیم 

ملی حرف های زیادی برای گفتن دارند.
مقانلو افزود: چه تکواندوکارانی که به مسابقات جهانی 
مکزیک اعزام شــدند و چه نفراتی کــه برای حضور در 
مســابقات جهانی باکو انتخاب شــدند، در اردوی تیم 

ملی حضور داشته و دارند. 
وقتی تکواندوکار در شــرایط خاص قرار می گیرد، هر 
تکواندوکاری که بــا تمرکز بیشــتر و باهوش تر عمل 
کند، پیــروز از میدان خــارج خواهد شــد. اغلب این 
تکواندوکاران همان نفراتی هســتند که در اردو حضور 
داشــته اند و شــاید یکی دو نفر به جمع ما اضافه شده 

باشد.
وی در پایان به مسابقات جهانی اشاره کرد و گفت: همه 
کشورها در حال فعالیت هســتند و تلاش می کنند. ما 
تازه ابتدای راه هستیم. اردیبهشــت ماه سال گذشته 
تیم را با آن وضعیت که همــه می دانند تحویل گرفتم. 
خوشــبختانه یک تیم جوان و با انگیــزه داریم. برای 
بازگشــت به ســکوی جهانی خیلی جــای امیدواری 
هست، به شرط آنکه مســائلی که در مکزیک برای تیم 
ملی رخ داد را در باکو شــاهد نباشــیم. برخی مسائل 
دست بیژن مقانلو نیست. در مکزیک هم می توانستیم 

روی سکو برویم.

تکواندو

مرتضی احمدی  سرمربی سابق تیم ملی 
فوتبال ایران که قبــل از جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر از سمتش برکنار شــد، گفت: تماشای 
دعــوای مخالفــان و طرفدارانــم در ایران 
دردناک بود اما ســرانجام بر همه چیز غلبه 

کردم.
دراگان اسکوچیچ ســرمربی سابق تیم ملی 
فوتبال ایران روز جمعه از سوی فدراسیون 
فوتبال کرواســی به عنوان سرمربی جدید 
تیم زیر ۲۱ ســال این کشــور معرفی شد. 
قرارداد اسکوچیچ با کرواسی دو سال است 
و این مربی باید در اولیــن مأموریت، با تیم 
جوانان کشورش در مسابقات قهرمانی اروپا 

و انتخابی المپیک ۲۰۲۴ شرکت کند.
اسکوچیچ در شــهریورماه ۱۴۰۱ و زمانی 
که تنها چند ماه تا شروع جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر باقیمانده بود، از سرمربیگری تیم ملی 
ایران برکنار شــد و نتوانســت با تیمی که 
خودش با آمــار قابل توجه بــه جام جهانی 

رسانده بود، در این رقابتها شرکت کند.
۷ ماه پس از آن اتفاق، اســکوچیچ می گوید 
روزهای دردناکی را در ایران پشــت ســر 
گذاشــته اما توانســته بر آن غلبه کند و در 
نهایت از بین ۷-۸ پیشــنهاد، بــه قرارداد 
فدراســیون کرواســی پاســخ مثبت داده 
اســت. این مربی تاکید دارد که با تیم ملی 
ایران بهترین نتایج تاریخ را در آســیا گرفته 
و اشــاره اش به صعود زودهنگام و آسان به 
جام جهانــی قطر است.مشــروح گفتگوی 

اسکوچیچ در ادامه می آید:

 آیا هدایت تیم جوانان کرواســی 
چالش مناســب و کافی برای شــما 

محسوب می شود؟
 کرواســی همیشــه یک چالش اســت و 
همینطــور مســابقات قهرمانــی اروپا که 
می توانیــم برای اولیــن بار بــه بازی های 
المپیک برویم. این طوری به نظرم می رسد. 
من ۷-۸ پیشــنهاد داشــتم. بعضی از آنها 
خیلی خوب بود. از چند تیم ملی هم دعوت 
به کار شــدم اما کرواســی را انتخاب کردم. 

واقعاً دعوت فدراسیون کرواسی را به عنوان 
یک چالش درک کردم.

آیا کوســتیچ )رئیس فدراســیون 
کرواسی( شــما را مانند یک دوست 
قدیمی از زمانی کــه برای نووالیا بازی 

می کرد، متقاعد کرد؟
 ما همدیگر را از نووالیا می شناسیم، درست 
اســت. دیدم که او اهمیت می دهد، اما من 
برای من هم مهم بود. بنابراین کار ساده ای 

بود.

 آیا حضور در المپیک پاریس 2۰24 
یک هدف واقع بینانه است؟

 واقع بینانه باشــد یا نه این یک هدف عادی 
است. ما همیشه اهداف بالایی داریم، چنین 
ذهنیتی در تیــم ملی بزرگســالان وجود 
دارد. در تیم زیر ۲۱ سال هم باید همینطور 
باشــد. چیزی پایین تر از این نیســت. البته 
نمی دانیم چه شــرایطی ممکن اســت رخ 

دهد، اما به اهداف دیگری فکر نمی کنیم.

 بازی های دینامو - اســلاون بلوپو 
و ریکا - هایدوک را تماشــا می کنید 
که نفراتی مثل باتورینــا، پرکوویچ، 
فریــگان در آن باشــگاه ها بــازی 

می کنند.
 در مورد بازیکنان زیــاد صحبت نمی کنم، 
هرچند به محض اینکه از سوی فدراسیون 
کرواســی بــرای مذاکــره دعوت شــدم، 
تحلیل هایــی انجــام دادم. مــن اطلاعات 
دقیقی در مورد هر یک از بازیکنان به دست 
خواهم آورد. تنها چیزی که تاکید دارم این 
اســت که علاقه ای به هیچ فشاری در مورد 
اینکه چه کسی از کدام باشگاه است، ندارم. 
من فقط به فکر تیم ملی کرواســی هستم. 
آن را با صدای بلند و واضــح برای همه بیان 

کنید.

 بــه نظر می رســد در ایــن زمینه 
مشکلات کمتری نســبت به تیم ملی 
ایران وجود داشته باشد، هرچند ممکن 

است منافع باشگاهی هم پیش بیاید.

 من هرگز با آن مشــکل ندارم. هرکسی که 
مرا می شناســد به خوبی می داند، این نقطه 
قوت من اســت. تنها چیزی که در ذهن من 
وجود دارد این است که تیم ملی برنده شود 
و اینکه چــه تعداد بازیکن از کدام باشــگاه 

خواهند بود برای من کاملًا بی ربط است.

 آیا برای به خدمت گرفتن بازیکنانی 
مثل یوشکو، استانیشیچ و شوتالو از 
تیم ملی بزرگسالان صحبت کرده اید 
و می توانید برای مسابقات یورو روی 

آنها حساب کنید؟
 برای این کار خیلی زود اســت. ما در مورد 
تمام جزئیــات صحبــت خواهیــم کرد. 
همینطور هیچ اشــاره ای به اینکه چه کسی 
در کادر فنی من خواهــد بود و همچنین در 

مورد مربیان وجود نداشت.

 بعد از جدایی از ایران از کدام تیم ها 
پیشنهاد داشتید؟

 مهم نیست چه کســی با من تماس گرفت. 

پیشــنهاد کرواســی را قبول کــردم چون 
کشور من اســت. منتظر اتفاق بزرگی بودم 
و در نهایت به تیم ملی زیر ۲۱ ســال رفتم. 
به عنوان یک مرد کروات، من این را دوست 

دارم.

 مسابقات یورو از 21 ژوئن با بازی برابر 
اوکراین و سپس اسپانیا و رومانی آغاز 
می شود. زمانی برای ترتیب دادن یک 
بازی دوستانه قبل از مسابقات وجود 

خواهد داشت؟
 با استیپ پلتیکوس )مدیر فنی تیم جوانان 
کرواسی( صحبت کردم. این روزها در مورد 
جزئیات آماده سازی بیشتر حرف خواهیم 

زد.

 امروز در مورد اخــراج از تیم ملی 
ایران در آستانه جام جهانی چه چیزی 

می توانید بگویید؟
 چیزی که در کل داســتان وجود دارد این 
است که من بهترین نتیجه تاریخ را در آسیا 
گرفتم. این جایی اســت که داستان شروع 
و پایــان می یابد. رئیس جدید فدراســیون 
)مهدی تاج( آمد و آدم هایــش را هم آورد. 
در نهایت علاقه ای به این موضوع ندارم. می 
دانم چه مســیری را طی کــرده ام و چه کار 

کرده ام.

آیا دیدن دعــوای طرفــداران و 
مخالفان شما در لیگ ایران در مقابل 

چشمانتان برایتان منزجر کننده بود؟
 دردناک بــود اما آنقدر قوی هســتم که در 
نهایت به جام جهانی رفتم تا بازی کرواسی 
را در نیمــه نهایی و در مســابقه رده بندی 
تماشا کنم. بعد از اینکه فرصتی برای هدایت 
ایران به عنوان مربی در جام جهانی نیافتم، 
این قــدرت را پیدا کردم که بــه قطر بروم و 
تیم ملی کشورمان را دنبال کنم. این به شما 
می گوید که من بر همه چیز غلبه کردم. من 
خوبم، من قوی هســتم. )اسکوچیچ لبخند 

می زند(

وند خوبی دارد بیژن مقانلو:تیم ملی تکواندو ر

اصغر حاجیلو:

آرامش ضامن موفقیت در دربـی است 
خریدار  پیشکســوت اســتقلال با بیان 
اینکه صدمین تقابل استقلال و پرسپولیس 
باید یک برنده داشــته باشــد تا به قهرمانی 
امیدوار شود، گفت: آرامش و داشتن تمرکز 
در این بازی حساس ضامن موفقیت خواهد 

بود.
اصغر حاجیلو، در خصوص صدمین دیدار 
استقلال و پرســپولیس که یکشنبه هفته 
آینده برگزار می شود، گفت: دربی همیشه 
حساس بوده و خواهد بود. هر چقدر هم که 
بگویند این بازی مثل همه دیدارهاســت و 
تنها ســه امتیاز دارد اما از چند روز قبل و 
چند روز بعد از بازی همــه راجع به این دو 
تیم بــازی می کنند، کــری خوانی ها زیاد 
اســت و اظهار نظرهای زیادی هم درباره 
ایــن دو تیم قبــل و بعد از بــازی خواهیم 

شنید.
وی ادامه داد: حتی اگر یکــی از این تیم ها 
صدرنشین و دیگری انتهای جدول باشد اما 
جدال این دو برای هواداران دو تیم شرایط 
خاصی دارد و آنها نمی خواهند تیمشان در 

این دیدار بازنده باشد.
مدافــع ســالهای دور اســتقلال تصریح 
کرد: در دربی صدم تســاوی بــه درد هیچ 
تیمــی نخواهد خــورد و تیمی کــه از این 
اتفاق ســود می برد سپاهان اســت. هر دو 
تیم بــرای پیروزی به میــدان خواهند آمد 
و این می تواند بر جذابیت هــای این دیدار 

پراسترس اضافه کند.
حاجیلو در پاســخ به این پرســش که چه 

فاکتورهایی لازم اســت که یک تیم بتواند 
از این دیدار ســربلند و با دســت پر بیرون 
بیاید؟ گفت: بــرای دو تیم با توجه به حضور 
تماشــاگران و حمایــت از تیم خودشــان 
شــرایط ســخت تر خواهد شــد. تیمی که 
بتوانــد تمرکــزش را حفظ کنــد، آرامش 
داشــته باشــد، از موقعیت هایش استفاده 
کرده و بی دلیــل خود را وارد حاشــیه ها و 
جنجال نکنــد به طور حتم برنــده از زمین 

بیرون خواهد آمد. 
در دربی ترســو بودن نشان شکست خواهد 
بود. هر تیمی که با قدرت و شــجاعانه وارد 
دربی شود به طور حتم برنده از زمین خارج 
خواهد شد. یک اشتباه باعث می شود تا سه 

امتیاز از دست برود.
پیشکســوت اســتقلال در خصوص نقش 
هــواداران در این دیدار خاطرنشــان کرد: 
حضــور تماشــاگران در این دیدار بســیار 
تأثیرگذار است، آنهایی که به ورزشگاه می 
آیند می توانند بــا حمایت های خود نتیجه 

را تغییر دهند.
 بارهــا اتفاق افتــاده که یکــی از دو تیم در 
حال شکســت بوده اما حمایت هوادارانش 
از بازیکنان باعث شــد تا نتیجه تغییر کند و 
من از هواداران استقلال می خواهم از سوت 
شــروع بازی تا پایان دیدار دست از حمایت 
برنداشــته و تیمشــان را مورد تشویق قرار 

دهند.
حاجیلو در پاسخ به این پرسش که زمانی 
که شــما در دربی ها حضور داشتید کدام 

بازی شــرایط ویــژه ای داشــت؟ گفت: 
بهتریــن بازی که یــادم می آیــد زمانی 
بــود ورزشــگاه مملــو از تماشــاگر بود 
هواداران روی پروژکتورهای ورزشــگاه 
و پیســت تارتان هــم نشســته بودند اما 
این دیــدار یک نکته مهم داشــت و فارغ 
از هر نتیجه ای که به دســت آمد این بود 
که برای هیچکــس کوچک ترین اتفاقی 

نیفتاد. 
خونی از دماغ کسی نیامد و تماشاگران 
بدون هیچ مشــکلی بعد از پایان بازی 
ورزشــگاه را ترک کردند. اعتقاد دارم 
این حضور در فوتبال ما بی سابقه بوده 
و بعید اســت دیگر چنیــن اتفاقی رخ 

دهد.
وی در پاســخ به این ســوال که زمان شما 
بهترین مهاجمان اســتقلال و پرسپولیس 
چه کسانی بودند؟ گفت: تفاوت های زیادی 
بین دربی های زمان مــا و حال حاضر وجود 
دارد. در آن دوره در اســتقلال مهاجمانــی 
چون چنگیز وجود داشت که سرعت هایش 
انفجــاری بــود و بــه ســختی مدافعــان 

می توانستند او را مهار کنند.
 در پرســپولیس هــم بازیکنــی مثل ناصر 
محمدخانی بود که او هم فــوق العاده بود و 
یکی از بهترین های فوتبال ایران محســوب 

می شد.
حاجیلو نقش مدافعان را بســیار تأثیرگذار 
خواند و افزود: هر مدافعــی که در این دیدار 
حرکت اشــتباه یا اضافه کاری کند به طور 

حتم به تیمش ضربه خواهــد زد. بنابراین 
مدافعان باید کم اشــتباه و هوشیار باشند تا 
اجازه ندهند مهاجمان حریف از غفلت آنها 

استفاده کرده و به گل برسند.
وی در پاسخ به این سوال که شما با پیراهن 
اســتقلال فوتبال خود را شــروع کرده و با 
همان پیراهن به پایان رساندید گفت: شاید 
من از معدود بازیکنانی بــودم که تنها یک 
پیراهن بر تن کردم، عاشــق استقلال بودم 
و هرگز نتوانســتم به جز پیراهن آبی رنگ 
دیگری بر تــن کنم البته آن زمان شــرایط 
با الان متفاوت بود، پیراهن حرمت بســیار 
بالایی داشت ما حتی زمانی که می باختیم 
تا ســاعت ها از رختکن بیرون نمی آمدیم و 
حتی چند روزی ســعی می کردیم از منزل 

بیرون نیاییم تا با هواداران رو به رو نشــویم 
اما الان فوتبال فرق کرده اســت و با گذشته 

متفاوت است.
 در مجمــوع خوشــحالم با یــک پیراهن 
بازی کردم و هنوز به ایــن موضوع افتخار 

می کنم.
مدافع سابق استقلال در پایان و در پاسخ به 
این پرسش که نتیجه دربی صدم چه خواهد 
شــد گفت: پیش بینی بازی کــه هر دو تیم 
برد می خواهد سخت اســت هر تیمی که از 
موقعیت هایش استفاده کند و کمتر اشتباه 
کندو آرامش داشته باشد برنده خواهد بود. 
من به عنوان یک استقلالی امیدوارم که این 
فاکتورها را استقلال داشته باشد تا برنده از 

زمین خارج شود.

قضاوت دو داور بین المللی تکواندو در رقابتهای 
قهرمانی جهان

فدراســیون جهانی تکواندو ۲ داور بین المللی ایران را برای قضاوت در 
رقابت های قهرمانی جهان به آذربایجان دعوت کرد.

 رقابت های قهرمانی تکواندو جهان طی روزهای هشــتم تا چهاردهم 
خردادماه به میزبانی آذربایجان در شــهر باکو برگزار می شود. به همین 
منظور کمیته داوران فدراســیون جهانی شــهرام اربابی رئیس کمیته 
داوران فدراســیون تکواندو کشــورمان را به همراه معصومه باقری را 

دعوت کرد تا برای قضاوت در این مسابقات به باکو سفر کنند.
اربابی و باقری در بین داوران نامزدان قضــاوت در رقابت های المپیک 
۲۰۲۴ پاریس محسوب می شوند. بر اســاس برنامه فدراسیون جهانی، 
تمامی داورانــی که نامزد قضــاوت در بازی های المپیک می باشــند، 
می بایست در ســال ۲۰۲۳ در مســابقات مختلف از جمله گرنداسلم، 
گرندپری، قهرمان جهان و … قضاوت کنند و در نهایت پس از ارزیابی 

عملکرد، ۲۶ داور به پاریس دعوت خواهند شد.

ترکیب تیم ملی تکواندو ایران در بخش مردان شــنبه شــب )بیست و 
ششم فروردین ماه( با برگزاری مسابقات انتخابی مشخص شد.

الهویی:
وشی    نخواستیم ۳ امتیاز را به هر ر

به دست بیاوریم!
سرمربی تیم فوتبال گل گهر سیرجان می گوید تیمش نمی خواست ۳ 

امتیاز را برابر فولاد به هر قیمتی به دست بیاورد.
ســعید الهویی پس از تســاوی خانگی تیمش برابر فولاد خوزستان در 
نشســت خبری اظهار کرد: از هــواداران گل گهر به خاطــر این که در 
لحظات آخر بازی ۳ امتیاز را از دســت دادیم عذرخواهی می کنم. این 

خیلی برای ما دردآور بود.
او افزود: هر کاری کــه در نیمــه دوم لازم بود برای تغییــر تاکتیک و 
بازیکنان انجام دهیم، انجام دادیم حتی زمانی کــه تیم حریف صرفاً با 
پرتعداد کردن بازیکنان قدبلندش جلوی زمین ســعی داشت از هر جا 
با پاس بلند به جلوی زمین برســد باز هم تعویض هایی انجام دادیم که 
جلوی مسیر را بگیریم اما متاســفانه در لحظات آخر اشتباهات خیلی 
ساده ای مرتکب شــدیم و دو امتیاز را از دســت دادیم. متاسفم و برای 
آن عذرخواهی می کنم و باز هم مانند بازی گذشــته مسئولیت از دست 
دادن امتیاز را بر عهده می گیرم. شاید باید تصمیمات و کارهای بهتری 

انجام می دادیم که حتماً مرور می کنم.

وی ادامه داد: ما در این دو هفته امتیاز از دست دادیم اما اتفاقی که افتاد 
آدم را به فکر فرو می برد. با احترام به تیم فــولاد و علیرضا منصوریان و 
تیم خوب ذوب آهن، ما در این دو بازی تصمیم نگرفتیم و نخواستیم به 
هر قیمتی ۳ امتیاز را به دست بیاوریم. متاسفانه اتفاقاتی که در فوتبال 
می افتد مسیر را به ســمتی می برد که مربیانی مانند ما به این فکر کنند 

که فقط بخش فنی و مسائل فنی در طول ۹۰ دقیقه تاثیرگذار نیست.
الهویی گفت: در بازی گذشــته به داور این موضوع را گفتیم و داور گفت 
که نه چنین اتفاقــی نیفتاده ولی بعد کارشناســان داوری گفتند تمام 
صحنه هایی که یک نیمکت ۲۰ نفره روی داور و کادر داوری فشار آورد 
که تصمیمات اشــتباه بگیرد کاملًا نابحق بود. این اتفــاق امروز هم به 
نوعی دیگر افتاد؛ تیم را دوســتان بیرون می کشیدند یا اعتراضات زیاد 
از بیرون و داخل زمیــن اتفاق می افتاد، ما ســعی می کردیم این اتفاق 
روی تیم ما نیفتد. مطمئناً اگر نتیجه ۲ بر ۱ در اختیار خیلی از تیم های 
دیگر لیگ برتر بود ممکن بود به هر روشــی این نتیجه را حفظ کنند اما 
افتخار می کنم که بچه های تیم من هدفشــان این نبود که به هر روشی 
این ۳ امتیاز را به دست بیاورند. خواســتیم فوتبال جذاب بازی کنیم، 
موقعیت ایجاد کردیم و به حریف هم موقعیــت دادیم. این ذات فوتبال 
است. فوتبال ریسکی را پذیرفتیم که فوتبالی جذاب و تماشایی داشته 

باشیم.
او تأکید کرد: به بازیکنانم افتخار می کنم که به هر روشــی نخواســتیم 
۳ امتیاز را به دســت بیاوریــم. به تیم فــولاد خوزســتان نیز تبریک 
می گویم که یک امتیاز به اهواز برد و امیدواریــم در ادامه به روند خوب 

نتیجه گیری خود برگردیم.
سرمربی تیم فوتبال گل گهر سیرجان درباره موقعیت گل کمتر تیمش 
توضیح داد: نیمه اول بر اساس پرســینگ فولاد نتوانستیم بازی سازی 
خودمان را انجام دهیــم اما در نیمه دوم با تغییــرات در نحوه چیدمان 
بازیکنان بدون تعویض، توانســتیم بازی سازی را به شکل بهتری انجام 
دهیم و موقعیت های بیشتری را نســبت به نیمه اول ایجاد کنیم. قبول 
دارم در نیمه اول شــجاعتمان کم بود. شاید بخشی از آن برمی گشت به 

فضایی که متاسفانه در بازی قبل ایجاد شده بود. 
با وجود اینکه کارشناسان داوری هر دو اخراج جام حذفی را تأیید کرده 
بودند اما فضایی ایجاد شــده بود که تیم حریف، تهییج شــده جلوی ما 

ظاهر شد. اشتباه ما بود.
 در نیمــه اول بازیکنان ما شــوک شــدند امــا در نیمــه دوم چون در 
بازی ســازی تیم مان بهتر شــد در ایجاد موقعیت هم بهتر شدیم. تیم 
فولاد هم تیم خوب و پرمهره ای است و به دور نتیجه گیری خوبی افتاده 
اما امروز با گل لحظات آخر توانست مســاوی بگیرد. در نیمه دوم شکل 

بازی ای که بایستی ارائه می کردیم ارائه دادیم.
الهویی در خصوص عطش بیشــتر فــولاد برای گلزنی نیــز گفت: این 
برمی گشت به جو روانی، می دانستیم وقتی راجع به بازی قبل این گونه 
صحبت می شود تیمشــان هم این گونه تهییج می شود اما در نیمه دوم 
بچه ها شرایط خوبی رقم زدند و بازگشــت خوبی به بازی داشتند اما در 

لحظات آخر نخواستیم با هر ترفندی ۳ امتیاز بگیریم.
وی در پایان گفت: ما موظفیــم از گل گهر تصویر خوبی در فوتبال ایران 
به نمایش بگذاریم و خدا را شــکر این تصویر ایجاد می شود. امیدواریم 
این روند ادامه داشته باشــد و همه تیم ها گل گهر را به عنوان تیمی که 
فوتبال زیبا و تهاجمی بازی می کند و حاضر نیست با هر روشی ۳ امتیاز 

را به دست بیاورد بشناسند.



ه   د ا ز ر فخا حســنا - ه نشا ما کر
مدیرکل بنیاد شــهید و امــور ایثارگران 
اســتان کرمانشــاه یکــی از رســالت ها 
و ماموریت هــای اصلی ایــن اداره کل را 
ترویج فرهنگ ایثار و شــهادت در جامعه 
دانست و از رســانه ها خواســت در این 

راستا بیشتر تلاش کنند.
»خسرو شــهیدی«در حاشــیه مراسم 
تجلیــل از مروجــان فرهنــگ ایثــار و 
شــهادت در نمازخانــه اداره کل بنیــاد 
شهید و امور ایثارگران استان کرمانشاه، 
در گفــت و گو بــا خبرنگار ایرنــا افزود: 
رســالت و ماموریت اصلی بنیاد شــهید 
ترویج فرهنگ ایثار و شــهادت اســت و 
یکی از راه هایی که ما می توانیم به خوبی 
این فرهنــگ را در جامعــه ترویج دهیم 
رســانه ها، مطبوعات و وســایل ارتباط 

جمعی هستند.
وی یادآوری کرد: اگر ما بــه خوبی امور 
را پیگیری کنیم و دقت داشــته باشــیم 
حتمــا فرهنگ ایثار و شــهادت، کارکرد 
و تاثیر بســزایی بر روی فرهنگ عمومی 

کشور خواهد داشــت و با ترویج فرهنگ 
ایثار و شــهادت می توانیم این فرهنگ را 
به خوبی به جامعه و نســل جوان معرفی 

. کنیم
مدیرکل بنیاد شــهید و امــور ایثارگران 
اســتان کرمانشــاه در ادامه ســخنانش 
با بیان اینکــه ۲ کارگــروه در ارتباط با 
ترویج فرهنگ ایثار و شــهادت در استان 
فعال اســت، گفت: یکی از این کارگروه 
ها کمیته ایثارگران اســت کــه ترکیبی 
از دســتگاه های مرتبط با حــوزه ایثار و 
شهادت عضو آن هستند و در برنامه های 
ملی از جمله در تکریــم جامعه ایثارگری 
با بنیاد شــهید همکاری دارند و کارگروه 
دیگر شــورای فرهنگ ایثار و شــهادت 
است که ریاست آن استاندار و دبیری آن 

نیز به عهده بنیاد شهید است.
به گفته وی ســال گذشــته ســه جلسه 
شــورای فرهنگ ایثــار و شــهادت در 
استان تشــکیل شــد و امســال در یک 
مــاه آینده ۲ جلســه کمیتــه ایثارگران 
را برگــزار کنیم که یکی از این جلســات 

بــا حضــور رئیس بنیاد شــهید کشــور 
و دیگری بــا حضور ۳۰ نفر از مشــاوران 
وزرا در امور ایثارگران اســت که به مدت 
سه روز در اســتان کرمانشاه حضور یابند 
و پاســخگوی نیازهــای ایثارگــران در 

ادارات خواهند بود.
وی تصریح کــرد: نتیجــه فعالیــت این 
جلسات را در جلسه شــورای فرهنگ ایثار 

و شهادت در استانداری مطرح می کنیم.

مدیرکل بنیاد شــهید و امــور ایثارگران 
اســتان کرمانشــاه در ادامه ســخنانش 
مهمترین اولویــت ایــن اداره کل را در 
ســال جاری تکریــم جامعــه ایثارگری 
دانســت و گفت: تلاش می کنیم امسال 
بتوانیم ۱۰۰ درصد خانواده های شــاهد 
را در صورت تامین نیروی انســانی و رفع 
مســایل و مشــکلات، مورد تکریم قرار 

دهیم.

شــهیدی یادآوری کرد: تکریــم جامعه 
ایثارگری اســتان را با مشــارکت ســایر 
دستگاه هایی که براســاس قانون جامع 
خدمت رســانی به ایثارگــران باید یک 
درصد اعتباراتــی که در اختیــار دارند 
را صرف ترویج فرهنگ ایثار و شــهادت 
شــود انجــام مــی دهیــم و از نزدیک 
مسایل و مشــکلات ایثارگران را بررسی 

می کنیم.

خــرم آباد-طولابی رئیــس دانشــگاه علوم 
پزشکی لرســتان بیان کرد: تامین منابع طرح های 
اســتان از طــرف وزارت خانه حمایت می شــود و 
تمام طرح ها در حال اجرا هســتند همچنین طرح 

اورژانس عشایر به زودی کلنگ زنی خواهد شد.
 بهرام دلفان  ادامــه داد: آنژیو گرافــی خرم آباد و 
دورود و دستگاه ســی تی آنژیو در اســتان تامین 
شــده اســت که در مجموع ۲میلیون و ۱۰۰ هزار 
یورو در این راستا هزینه شده اســت و تا آخر سال 

نیازهای تجهیزاتی برطرف می شود.
رئیــس دانشــگاه علوم پزشــکی لرســتان گفت: 
آزمایشگاه های اســتان ضعیف و هزینه زا هستند، 
می تــوان آزمایشــگاه هــا را به بخــش خصوصی 

واگذار کرد.
دلفان بــا بیــان اینکه یکــی از مشــکلات درمان 
لرســتان کمبود پزشــک اســت، افزود: یکی از راه 
حل های ایــن موضوع، بومی گزینی می باشــد که 
ســهمیه های تخصصی برای اســتان دیده شــده 

است.
وی تصریح کرد:  حوزه سلامت یکی از ظرفیت های 
اشتغال زایی استان اســت. مطالبات شخصی سطح 
مطالبات اســتان را پاییــن آورده اســت بنابراین 
مطالبــات ملــی و اســتانی بایــد جایگزیــن این 

خواسته ها شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی لرستان تصریح کرد: 
این دانشــگاه ۳۲۰ میلیارد تومان در حوزه دارویی 
کمبود دارد و این در حالی است که کمبود دارویی 
درکل کشــور وجود دارد ولی در بیمارســتان ها و 

مراکز دولتی این استان، کنترل شده است.
وی عنوان کرد: یــک هزار و ۲۰۰ تخــت در قالب 
چهار بیمارســتان دورود، خرم آباد، کوهدشــت و 
رومشــکان در حال اجرا و حدود یک ســوم تخت 

های استان در حال راه اندازی است.

دلفان گفت: سال گذشــته ۱۰۰ میلیارد تومان در 
راســتای تکمیل طرح های نیمه تمام بیمارستانی 
خرم آبــاد، دورود و کوهدشــت تخصیــص یافته 

است.
وی افزود: این اعتبــارات در قالب مصوبات ســفر 
رییس جمهور طــی ۲ مرحله، تخصیــص یافته که 
با تزریق این اعتبــارات عملیــات اجرایی طرح ها 

شتاب خوبی گرفته است.
دلفان اظهــار کرد: عمــده ترین مصوبــات حوزه 
بهداشــت و درمان لرســتان در جریان ســفر سال 

۱۴۰۰ هیــات دولــت بــه اســتان تکمیل ســه 
بیمارستان نیمه تمام بود.

وی بیان کــرد: بــرای تکمیل بیمارســتان نیایش 
خرم آباد ۳۰۰ میلیارد تومان مصوب شد که بخش 
مهمی از این رقم از محل ماده ۵۶ بــوده و تاکنون 

مبالغی از آن تخصیص یافته است.
دلفان اظهــار کرد: جهت تکمیل بیمارســتان های 
گهــر دورود و رازی کوهدشــت ۴۰ میلیارد تومان 
مصوب شــده اســت. هر چند طی ســال گذشته 
مبالغی به طرح بیمارســتان کوهدشت تزریق شده 

است.
دلفان با بیــان اینکه طــرح های بزرگ دانشــگاه 
تعطیل نشده اســت و اکنون حدود یک سوم تخت 
های موجود بیمارســتانی اســتان جدید شده و در 
حال راه اندازی اســت، گفت: تامیــن منابع پیش 
بینی شده است و تا سه سال آینده یک هزار و ۲۰۰ 

تخت راه اندازی می شود.
وی با بیان اینکه روســتاها و مناطــق محروم مدام 
بازدید و سرکشــی می شــود ادامــه داد: اردوی 
جهــادی دندانپزشــکی در منطقه قلعه میشــوند 
پلدختر برگزار شــد و در این راســتا هشت اردوی 
جهادی در روستاهای و شــهرهای کوچک برگزار 

شده است

اردبیل-افســون جبارزاده   مدیر شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی منطقــه اردبیل گفت: از 
زمان آغاز اجرای طرح رایگان دوگانه ســوز کردن 
خودروهای عمومــی تاکنــون، ۴۶۳۰ خودرو در 

سطح منطقه دو گانه سوز شد.
ســید حجت مدنی،  گفت: تاکنون پنــج هزار و ۱۷۰ 
دستگاه خودرو در ســامانه GCR.niopdc.ir برای 
تبدیل به دو گانه سوز در ســطح منطقه ثبت نام کرده 
اند که از این تعداد ۴۶۳۰ خودرو دو گانه سوز شدند و 

۵۴۰ دستگاه خودروی دیگر در صف تبدیل هستند.

وی با اشــاره به آغاز دو گانه ســوز کردن خودروهای 
مســافربر اینترنتی افزود: طرح تبدیــل خودروهای 
مسافربر شــخصی به دوگانه ســوز با اولویت ماشین 
های پر مصرف و اعطای یارانه از ماه های قبل شــروع 
شده اســت و براســاس آن حدود ۷۵ درصد از هزینه 

تبدیل به صورت یارانه دولتی پرداخت می شود.
مدیر منطقه اردبیل خاطرنشــان کرد: دوگانه سوز 
شــدن خودروها یکی از راه های موثــر در کاهش 
مصرف ســوخت و آلودگی شناخته شــده و یکی از 

سالم ترین سوخت های رایج در تمام جهان است.

د: بــرای خودروهای شــامل  مــه دا دا مدنــی ا
ز  طرح، پیامک واجد شــرایط بودن اســتفاده ا
این طرح ارســال می شــود و مالکان خودروها 

نند با مراجعه به ســایت اشــاره شــده،  می توا
نســبت به ثبت نام و اخذ نوبــت در کارگاه های 

قدام کنند. مجــاز تبدیل ا

لرستان
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان:

ح بهداشتی درمانی نیمه تمام لرستان تکمیل می شود ۱۰۵ طر

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه استان:

وی عمومی در اردبیل دوگانه سوز شدند بیش از 5هزار خودر

ارومیه-رحیم جباردخــت   مدیرکل راه و 
شهرســازی آذربایجان غربی گفــت: برنامه ریزی 
شــده در نیمــه نخســت امســال ۱۵۰ کیلومتر 
بزرگراه و راه اصلی با اولویت مســیرهای منتهی 
بــه پایانه مــرزی تمرچیــن در مســیر ارتباطی 
اســتان به خصوص زائران اربعین حسینی از مرز 

تمرچین احداث و به بهره برداری برسد.
سیدمحســن حمزه لو در گفت و گو با ایسنا بیان 
کرد: این میزان در محورهــای مواصلاتی مختلف 
شــمال و جنوب اســتان قرار دارند و مسیرهای 
منتهــی بــه پایانه مــرزی تمرچیــن در اولویت 

برنامه ها قرار دارد. 
وی ادامه داد: تــردد زائران اربعین حســینی از 
مرز تمرچیــن فرصتی برای توســعه اجتماعی و 
اقتصادی و راه هــای ارتباطــی آذربایجان غربی 
از  راســتان  ایــن  در  و  می شــود  محســوب 
ظرفیت های موجود نهایــت بهره برداری صورت 

می گیرد. 
مدیر کل راه و شهرســازی آذربایجان غربی گفت: 

اجرای عملیات در محورهــای ارتباطی به منظور 
تســهیل تردد به خصوص حمل ونقل بین المللی 
در مســیرهای منتهی به پایانه مرزی تمرچین با 

تمام قوا انجام می شود. 
حمزه لــو افــزود: همچنیــن در همین راســتا 
برنامه ریزی شــده از ظرفیت مســافری ایستگاه 

راه آهن نقده استفاده حداکثری شود.

البرز-مظفری مدیرعامــل آبفای البرز گفت: 
عملیــات تکمیلی ســاخت مــدول )بخش( دوم 
تصفیــه خانه فاضــلاب کرج، در مراحــل پایانی 

قرار گرفته است.
 حمید رضــا نامداری گفــت: عملیات ســاخت 
مدول دوم ایــن تصفیــه خانه که بــدون تردید 
بزرگترین طرح زیســت محیطی شهرستان کرج 
است از سال ۱۳۸۹ شــروع و پس از طی مراحل 
مختلف در حال حاضر دارای پیشــرفت فیزیکی 

۸۷ درصدی است.
وی عمده دلیــل تاخیر در اجرای ایــن پروژه را 
تعلل وتاخیر پیمانکار در انجــام تعهدات  اجرای 
کار عنــوان کــرد و افــزود: بخش هــای ابنیه و 
ســازه های پروژه انجــام شــده و همچنین اکثر 
تجهیــزات ودســتگاه های الکترومکانیکال این 
تصفیه خانه خریداری و بخشــی از آن نصب شده 
و برای تکمیــل و راه انــدازی آن در حال حاضر 
خطوط ارتباطــی و اتصالات بین ســازه ها و برق 
مجموعه در دست اقدام است و با اجرای عملیات 

تکمیلی نصــب و راه اندازی تجهیــزات، تصفیه 
خانه وارد مدار بهره برداری می شود.

وی با اشــاره به پیگیری های مســتمر طی ســه 
ماه اخیر برای رفع مشــکلات قانونــی پیمانی و 
پیمانــکار طرف قــرارداد آبفا، پیــش بینی کرد 
تابســتان امســال این تصفیه خانه آمــاده بهره 

برداری شود.

آذربایجان غربی البرز

نیمه نخست امسال؛
۱۵۰ کیلومتر راه و بزرگراه در آذربایجان غربی

به بهره برداری می رسد

مدیرعامل آبفای البرز:
ج بخش دوم تصفیه خانه فاضلاب کر

 وارد مراحل  پایانی شد

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کرمانشاه:

ویج فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه تلاش کنند رسانه ها برای تر
شب شعر »محراب رستگاری« در نمایشگاه 

قرآن و عترت خوزستان برگزار شد

اهواز -محمد مجدم شــعرای برجسته اســتان خوزستان در 
چهارمین شــب نمایشگاه قرآن و عترت خوزســتان به شعرخوانی 

پرداختند.
به گــزارش خبرنــگار خریدار بــه نقــل از روابط عمومــی اداره 
کل فرهنــگ و ارشــاد اســلامی خوزســتان،همزمان بــا برپایی 
چهاردهمین دوره ی نمایشــگاه قرآن و عترت اســتان خوزستان 
در مصلای مهدیــه امام خمینــی )ره( اهواز و در چهارمین شــب 
این نمایشگاه شعرای برجســته استان خوزســتان به شعرخوانی 
پرداخته و در شب شــعری با عنوان »محراب رستگاری« که مقارن 
با ایام شــهادت مولای متقیان حضرت علی علیه السلام برگزار شد 
ســروده های خود را برای بازدیدکنندگان از این نمایشگاه قرائت 

نمودند.
در ایــن نمایشــگاه حــدود ۱۰۰ غرفه بــه عرضــه ی محصولات 
فرهنگی، صنایع دســتی قرآنی، نرم افزارهــای قرآنی، محصولات 
مرتبط با عفاف و حجاب و کتاب اعم از کتاب های فارســی و عربی 
با موضوع قرآن و اهل بیت )ع( و ســایر موضوعات دینی و مذهبی 

از ناشران سراسر کشور می پردازند.
در بخــش جنبی این نمایشــگاه نیز علاوه بر شــب شــعر محراب 
رســتگاری، برنامه های دیگری نیز همچــون محافل انس با قرآن، 
مراســم رونمایی از کتب قرآنی، تکریم از فعالان قرآنی، شــبی با 

شهدا، تعزیه و نمایش عروسکی و… برگزار شد.

مدیرعامل شرکت :
ح فولادسازی فولاداکسین پس از ماه رمضان  طر

کلنگ زنی می شود

اهواز- محمد مجــدم  مدیرعامل شــرکت فولاد اکســین 
خوزســتان از کلنگ زنی طرح فولادسازی این شــرکت پس از ماه 

مبارک رمضان خبر داد.
علی محمــدی اظهار کــرد: فعالیت خطوط تولیــد کارخانه فولاد 
اکسین خوزستان برای کشور اســتراتژیک است و از این رو اجرای 
طرح فولادســازی در شــرکت از اولویت بســیار زیادی برخوردار 

است و امیدواریم به زودی محقق شود.
وی افزود: طرح احــداث کارخانه تولید ورق هــای عریض فولادی 
اســتحکام بــالا به صــورت یــک مجموعــه کامل شــامل واحد 
فولادســازی و نورد ورق عریض پیش بینی شــده بود اما به دلیل 
اینکه در ابتدا فقط خط نورد ورق راه اندازی شــد، موضوع اجرای 

طرح فولادسازی طی سال های گذشته مغفول ماند.
مدیرعامل شــرکت فولاد اکسین خوزســتان با بیان اینکه اجرای 
طرح فولادسازی شرکت فولاد اکســین خوزستان سال ها با چالش 
مواجه بود، گفت: خوشبختانه در ماه های گذشــته با حمایت های 
همه جانبه ســهامداران و همچنین اقدامات خوب انجام شــده در 
هفته های گذشــته، بعد از ماه مبارک رمضان، طرح فولادســازی 

شرکت کلنگ زنی خواهد شد.
محمدی عنوان کرد: عدم اجرای این طرح باعث شده بود سال ها مواد 
اولیه این شرکت در بحث نورد اســلب های خاص توسط شرکت های 
فولادســازی داخلی تامین شــود که عدم امکان ریخته گری اسلب 
۲۳ تن، باعث شــد این مجموعه با نصف ظرفیت خود فعالیت داشته 
باشــد و علاوه بر پرداخت هزینه هــای هنگفت ناشــی از نبود واحد 

فولادسازی، ظرفیت کامل کارخانه محقق نشود.
وی ادامــه داد: امســال همچنین احــداث کارخانه هــای ذوب و 
ریخته گــری و احیاء مســتقیم جهــت پایــداری در تامین مواد 
اولیــه کارخانه نــورد از دیگر برنامه هــای مهم و در دســتور کار 
شرکت فولاد اکسین اســت که صرفه جویی در هزینه های تولید و 

اشتغالزایی جوانان را به دنبال خواهد داشت.
مدیرعامل شــرکت فولاد اکســین خوزســتان گفت: بــا احداث 
این کارخانه ها شــاهد رشــد کمی و کیفی تولیدات شرکت فولاد 
اکســین خواهیم بود و علاوه بــر آن می توانیم ظرفیــت خالی را 
برطرف کنیم و با تمام ظرفیت به تولیــد ورق های فولادی عریض 

و تامین نیاز بازار و تنوع بخشی تولیدات بپردازیم.

استاندار گلستان : 
۸۰ درصد زمین مورد نیاز چهار ساله مسکن 

وستایی تامین می شود ر
گرگان-مهنازمحمدزمانی  اســتاندار گلســتان گفت:  درصد 
زمین مورد نیاز چهار ســاله مســکن روستایی در اســتان تأمین 
شــده و بیش از ۲۰ درصد پرونــده متقاضیان خودمالکــی انعقاد 
قرارداد شده اســت علی محمد زنگانه  در حضور وبیناری در جلسه 
شورای عالی مســکن با حضور رئیس جمهور، اعضای هیأت دولت 
و استانداران سراســر کشــور اظهار کرد: ۱۰۰ درصد زمین مورد 
نیاز مسکن شــهری در دو ســال اول و ۵۰ درصد زمین مورد نیاز 

شهری در دوره چهار ساله تا به امروز تأمین شده است.
وی افزود: ساخت و ســاز در بافت های فرسوده شــهری طی یک 
ســال و نیم اخیر بیش از ۶ برابر شــده اســت و در حوزه مســکن 

روستایی ۱۰۰ درصد صدور پروانه دو ساله انجام شده است.
اســتاندار گفت:  بیش از ۸۰ درصد پرونده های مســکن روستایی 
دو ســاله با بانک ها منتهی به انعقاد قرار داد شــده است و عملیات 

اجرایی بیش از ۱۰ هزار واحد مسکونی روستایی آغاز شده است.
زنگانه بیان کرد: با همت همه دلســوزان اســتان جایگاه گلستان 
از رتبه هــای آخر اجــرای نهضت ملی مســکن )تکمیل مســکن 
مهر، تأمین زمین شــهری و روســتایی، مســکن اقشــار، مسکن 

خودمالکی( به رتبه ۱۳ ارتقا یافته است

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 عملکرد بانک ها در قانون جهش تولید فاجعه است

بررسی یک ابهام در جلسه شورای عالی مسکن

خریدار   در حالــی که ناتوانی نظــام بانکی در 
پرداخت تسهیلات مسکن به قانون جهش تولید 
مسکن نســبت داده می شــود، اما بانک مرکزی 
سهمیه پرداخت تســهیلات را اعلام کرده و این 
نهاد باید زمینــه اجرای قانون مجلــس را فراهم 

کند.
 اولین جلسه شــورای عالی مسکن در سال جدید 
روز پنجشنبه هفته گذشته برگزار شد و بار دیگر 
رئیس جمهور و سایر مقامات دولت بر رفع موانع 
تحقق وعده ســاخت یک میلیون مسکن در سال 
تاکید کردند.با این وجــود، یک اظهار نظر مطرح 
شده در این جلســه باعث شــد، ابهامی بر قانون 
جهش تولید و تامین مسکن به عنوان قانون مادر 

نهضت ملی مسکن وارد شود.
در ایــن راســتا، رئیس جمهور پس از شــنیدن 
گزارش عملکرد بســیار نامطلوب نظام بانکی در 
پرداخت تسهیلات مسکن عنوان کرد: اگر بانکی 
به جای پرداخت تسهیلات برای ساخت مسکن، 
این ثروت را صرف کارها و ســرمایه گذاری های 
کاذب کرده، نمی تــوان از آن گذشــت، ولی اگر 
ظرفیت و تــوان مالی کافی بــرای پرداخت تمام 
تسهیلات مقرر در قانون نیســت، وزارت اقتصاد 
اصلاح قانون را از طریق مجلــس پیگیری کند تا 

مدیران به قانون گریزی متهم نشوند.
به گزارش فــارس، مطابق دســتورالعمل قانون 
جهش تولید و تامین مســکن، بر فرض اینکه یک 
بانک توان پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن 
را نداشته باشد، این مسئله ارتباطی با متن صریح 

قانون نداشــته و به عملکرد بانک مرکزی مرتبط 
است.این ارتباط جایی نمایان می شود که بدانیم، 
بانک مرکزی با ابــلاغ نامه ای در ۱۶ آبان ســال 
۱۴۰۰ ســهیمه هر بانک را به مدیرعامل هر بانک 
ابلاغ کرده اســت و اگر میزان تســهیلات تکلیف 
شده به یک بانک با توان پرداخت تسهیلات نظام 
بانکی منطبق نباشد، این مسئله مرتبط با اشتباه 
بانک مرکزی اســت و قانون جهش تولید مسکن 

نیازی به اصلاح ندارد.
در این راســتا، امین ســیدصالحی، کارشــناس 
مســکن در گفت وگــو بــا خبرنــگار اقتصادی 
خبرگزاری فارس گفت: عملکــرد نظام بانکی در 
پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن عملکردی 
فاجعه بار اســت و مطابــق قانون ایــن عملکرد 

نامطلوب باید با جریمه مالیاتی مواجه شود.
این کارشــناس مســکن ادامه داد: مطابق قانون 
جهش تولید مسکن، کلیه سیاست گذاری مرتبط 
با تسهیلات ساخت مسکن با بانک مرکزی است و 
ردپای عملکرد نامطلوب ایــن بخش نیز در عدم 

انجام تکلیف توسط نظام بانکی هویدا است.
ســیدصالحی در بیــان اینکه نظــام بانکی ترمز 
ساخت مسکن در کشور را کشــیده است، گفت: 
نکته قابل توجه در الزام قانون قانون جهش تولید 
مســکن مبنی بر فروش ارواق گواهی رهنی ما به 
ازای پرداخت تسیهلات نهضت ملی مسکن برای 
بازیابی توان مالی بانک اســت، اما متاسفانه هیچ 
یک از مسئولان دولتی به اســتفاده از این اوراق 
اهتمامی ندارند.علاوه بر کارشناسان نمایندگان 

مجلس شورای اســلامی نیز عملکرد نظام بانکی 
در قانون جهش تولید مسکن را عملکرد نامطلوب 

تلقی می کنند.
در این راســتا، اقبال شــاکری، عضو کمیسیون 
عمران مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با 
خبرنگار فارس بیــان کرد: مجلــس در جایگاه 
تقنینی قانــون جهش تولید و تامین مســکن را 
تصویب کرده و از طرفی دولــت به عنوان مجری 

مکلف به اجرای آن است.
این نماینده مجلــس بیان کرد: اگــر خاطرتان 
باشــد، قانون جهش تولید و تامین مسکن با یک 
سال و نیم جلسات سنگین کارشناسی در تمامی 
نهادهای پژوهشــی و در مجلس شورای اسلامی 
سرانجام به نتیجه رســید و این گونه نباید تلقی 
شود که با رایزنی دولت به دلیل ناتوانی در عمل به 

تعهدات شاهد اصلاح قانون باشیم.
وی افــزود: مردم از ناحیه مســکن دچار فشــار 
هستند و همزمان با نزدیک شدن به تابستان این 
فشار بیشتر خواهد شد و دولت باید با مهیا کردن 
شرایط اجرای قانون به سوی حل مسئله به پیش 
برود.شاکری بیان کرد: مجلس شورای اسلامی از 
تطبیق قانون با عملکــرد بانک ها در قانون جهش 
تولید مســکن رضایت نــدارد و ایــن رضایت با 
ابزارهای نظارتی در روزهای آتی به صورت علنی 
ابراز خواهد شــد. دولت مطابــق قانون مجلس 
متعهد به ساخت ســالانه ۱ میلیون مسکن است، 
اما با وجود گذشت ۱۹ ماه از عمر دولت همچنان 

زمینه تحقق این تعهد مهیا نشده است.

مهر

از  بیــش   ۱۴۰۱ ســال  در 
۲۰۸هزار نفر از مشــتریان بانک 
قرض الحسنه مهر ایران وام خود را 
به صورت آنلاین دریافت کرده اند 
که رشــد ۴۳ درصدی نســبت به 

سال قبل را نشــان می دهد. تعداد 
وام های پرداخت شــده به صورت 
آنلاین این بانک از ۱۴۶هزار فقره 
در ســال ۱۴۰۰ به ۲۰۸هزار فقره 
در سال ۱۴۰۱ رسیده و معادل ۴۳ 

درصد افزایش یافته اســت.بانک 
قرض الحسنه مهر ایران بسیاری 
از خدمات بانکی را برای نخستین 
بار به شبکه بانکی معرفی کرده؛ 
به طــوری که درخواســت وام از 

طریق وب ســایت از سال ۱۳۹۶ 
طریــق  از  وام  درخواســت  و 
همراه بانک نیز از ســال ۱۴۰۰ به 
ســبد خدمات این بانک افزوده 

شده است.

رشد ۴۳ درصدی پرداخت وام آنلاین در بانک قرض الحسنه مهر ایران

بدون محدودیت »چکنو« بکشید
صــدور »چکنو« چــک امن دیجیتــال بانک 
صــادرات ایــران بــدون محدودیــت مبلغ 
امکان پذیر شد و مشتریان این بانک می توانند 
برای مبادلات پولــی و مالی خــود به صورت 
غیرحضوری و بــدون محدودیت زمان و مکان 

چکنو صادر کنند.
بــه گــزارش روابط عمومی بانــک صادرات 
ایران، با تکمیل تر شدن زیرســاخت های صدور چکنو بانک صادرات 
ایران به عنوان نخســتین چک الکترونیکی نظام بانکی کشور، سقف 
مبلغ صدور چک دیجیتال در بانک صادرات ایران برداشــته شــد. 
همچنین وصــول غیرحضوری وجه چکنو تا ســقف پنــج میلیارد 
ریال در گزینه »نقد کردن چکنو« نســخه ۲.۶ نرم افزار همراه بانک 
صادرات ایران افزایش یافته اما برای وصول مبالغ بیش از این میزان 
ذی نفعان چک باید به یکی از شــعب بانک صــادرات ایران مراجعه 
کنند. ضمن اینکه در آینده نزدیک واگذاری این قبیل چک ها برای 
کارســازی در ســامانه چکاوک در شعب ســایر بانک ها امکان پذیر 

خواهد شد.
ارائه دســته چک دیجیتــال با رعایــت تعیین تکلیــف ۸۰ درصد از 
برگه های آخرین دســته چک دیجیتال متقاضی انجام خواهد شــد و 
شــرایط صدور آنها منفک از وضعیت برگه دســته چک های کاغذی 
اســت و از این رو مشــتریان بانک صادرات ایــران می توانند به طور 
همزمــان از دســته چک های کاغذی و چــک امن دیجیتــال بانک 
صادرات ایران »چکنو« با رعایت مقــررات و مجوزهای بانک مرکزی 
برای تســهیل در امور بانکی و پولی خود اســتفاده کــرده و علاوه بر 
به کارگیری روش ســنتی چک های کاغذی، از قابلیت های نخستین 
چک امن دیجیتال نظام بانکی کشور در بانک صادرات ایران استفاده 

کنند.
نرم افزار همراه بانک صادرات ایران بــرای ارائه کامل خدمات »چکنو« 
بر روی سایت رسمی این بانک به نشــانی: www.bsi.ir قرار گرفته و 
تمامی مشتریان بانک صادرات ایران که حســاب جاری با دسته چک 
دارند، بدون نیاز به مراجعه به شعبه می توانند با نصب این نرم افزار برای 
فعال سازی و صدور دســته چک الکترونیک درخواســت ارائه کنند. 
این دســته چک الکترونیک با نام تجاری »چکنو« در حال حاضر برای 

مشتریان با ۱۰ برگ صادر می شود.
اســتقبال از خدمات چکنو طی بازه زمانی تقریباً ۴ ماهه از زمان انتشار 
آن رشد چشــمگیری داشــته به نحوی که تاکنون، بیش از ۱۰۵ هزار 
برگ چک امن دیجیتال صادر شــده و بیش از ۲۵ هزار برگ کارسازی 
شده است که بیانگر نقش حائز اهمیت ســامانه چک الکترونیک بانک 
صادرات ایران در فضای کســب و کار و تســهیل عملیات بانکی میان 

مخاطبین نظام بانکی کشور است.

امکان افتتاح حساب  غیرحضوری در بانک سینا 
از طریق اپلیکیشن سیبانک فراهم شد

در پلتفرم بانکــداری دیجیتال بانک ســینا، 
امکان افتتاح حساب غیرحضوری مهیا شد.

به گزارش روابط عمومی بانک سینا، اپلیکیشن 
ســیبانک به منظور ارائه خدمات مطلوب تر به 
مشتریان راه اندازی شده که از جمله مهم ترین 
خدمــات و قابلیت هــای آن، امــکان افتتاح 

حساب غیرحضوری است.
بر اســاس این گزارش، مشــتریان می توانند با مراجعه به وب ســایت 
https://sibank.sinabank.ir یــا مارکت های معتبر، اپلیکیشــن 

سیبانک را دانلود و نصب کرده و از امکانات آن بهرمند شوند.
نحوه افتتاح حساب در این اپلیکیشــن فرآیندی ساده دارد. مشتریان 
می توانند پس از دانلود و نصب »ســیبانک«، ابتدا فرآیند احراز هویت 
را بدون مراجعه حضوری به شعبه در این اپلیکیشن انجام داده و سپس 
با کلیک بر روی افتتاح حســاب غیرحضوری، تأیید اطلاعات هویتی و 
اقامتی و انتخاب نوع حســاب و نوع شعبه، نســبت به افتتاح حساب و 

درخواست کارت اقدام کنند. 
همچنین این امکان مهیا شــده اســت که پس از افتتاح حساب، از 
طریق منوی اطلاعات ســپرده در کارپوشــه، با فعال کردن گزینه 
صدور کارت، کارت حساب افتتاح شده را در آدرس پستی مد نظر خود 

دریافت کنند.
گفتنی است اســتفاده از خدمات اپلیکیشن ســیبانک، به هیچ وجه به 
حضور در شــعب بانک ســینا نیاز ندارد و هر کاربر با داشتن کارت ملی 
و یک خط تلفن همراه به نام خود، می تواند بــدون محدودیت زمانی و 

مکانی از خدمات این اپلیکیشن بهره مند  شود.

بانک
وئلا جزئیات همکاری تازه نفتی ایران و ونز

همکاری نفتــی ایران و ونزوئلا در زمینه توســعه میدان ها، نوســازی 
پالایشگاه ها و مجتمع های پتروشــیمی و تجارت نفت با امضای اسناد 

و تفاهم نامه های تازه همکاری کلید خورد.
جواد اوجی، وزیــر نفت در جریان ســفر به کاراکاس بــا هدف تقویت 
همکاری هــای دوجانبــه ایران و ونزوئــلا در بخش های بالادســت و 
پایین دســت صنعت نفت، در حضور دلســی رودریگــرز، معاون اول 
رئیس جمهوری ونزوئلا اســناد و تفاهم نامه های پرشــماری با همتای 

ونزوئلایی خود امضا کرد.
توسعه میدان های نفت و گاز، بازســازی و نوسازی پالایشگاه های نفت 
ونزوئلا با هدف به حداکثر رســاندن ظرفیت ایــن مجتمع ها از موارد 
مطرح شده تفاهم نامه های امضاشــده بین اوجی و پدرو رافائل تله چیا، 

وزیر نفت ونزوئلا به شمار می آیند.
در این اسناد درباره بازسازی و نوسازی مجتمع های پتروشیمی ونزوئلا 
با خدمات فنی، مهندســی و تجهیزات ایرانی، بازســازی و نوســازی 
اســکله بارگیری، پایانه نفتی، تجارت و صادرات نفت، میعانات گازی و 

فرآورده های نفتی توافق هایی انجام شد.
ایران و ونزوئــلا پیش از ایــن و از زمان آغــاز به کار دولت ســیزدهم 
توافق هایی در حوزه نفت و انرژی داشــته اند که بخــش مهمی از این 
توافق ها عملیاتی و اسناد تازه برای توسعه و تقویت همکاری های مؤثر 

دو کشور امضا شده اند.

دلیل افزایش ۲۵۰ درصدی کشف بنزین قاچاق 
در سال گذشته چیست؟

موضوع قاچاق بنزین داســتانی طولانی و دراز در کشور دارد، هرچند 
راهکارهایی برای مقابله با آن انجام می شــود اما در هیچ دوره ای قاچاق 
بنزین به صفر نرسیده و طبق آخرین آمار نیز کشــف بنزین قاچاق در 

سال گذشته ۲۵۰ درصد افزایش داشته است.
 قاچاق فرآورده های نفتی متاثر از عوامل مختلف تاثیرگذار از جمله نرخ 
ارزان سوخت داخلی در مقایسه با قیمت عرضه در کشورهای همسایه، 
نوسانات نرخ ارز، نیاز مبرم کشــورهای همسایه به سوخت و غیره بوده،   
آنطور که امیرمحمد پرهام فر، معاون پیشــگیری ستاد مرکزی مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز اعلام کرده: در ســال ۱۴۰۱ کشفیات نفتی در حوزه 

بنزین ۲۵۰ درصد و در حوزه  گازوئیل ۶۹ درصد رشد داشته است.
به گفته وی، علت این مساله افزایش هزینه تامین سوخت در کشورهای 
همسایه و استفاده از روش های جدید در کشف قاچاق است و دستگاه 
های اجرایی باید تلاش بیشــتری برای پیشــگیری از قاچاق سوخت 

انجام دهند.
اما راهکار دولت برای عبور از بن بســت قاچاق سوخت چیست؟ شرکت 
پالایش و پخش فراورده هــای نفتی  روزانه بالغ بــر ۲۵۰ میلیون لیتر 
انواع فرآورده های نفتی در بخش هــای مختلف مصرف از جمله حمل و 
نقل، کشاورزی، صنایع، نیروگاهی، دریایی و ... توزیع می کند و مجری 
سیاست های ابلاغی دســتگاه های ذی مدخل و حاکمیتی بوده است. 
مدیریت تامین و عرضه به موقع فرآورده های نفتی در شــبکه رســمی 
توزیع از جمله پالایشگاه های کشــور و توزیع عادلانه براساس اولویت 
مصارف داخل کشــور از جمله رســالت های اصلی این شرکت است، 
لذا در این مسیر طرح مدیریت برداشت ســوخت )منطقه ای( با لحاظ 
شــاخص هایی نظیر حفظ موازنــه تولید و مصرف، افزایــش پایداری 
فعالیت جایگاه ها، پیشگیری از قاچاق سوخت در سراسر کشور حسب 
توافق مقامات استانی اجرایی شده است.فاز دوم طرح پیمایش، موکول 
به تجهیز ناوگان به ســامانه فنی ردیاب و کنترل مصرف سوخت بوده 
که این مهم موکول به اقدامات قانونی و تجهیز ناوگان به ســامان های 
»ســپهتن« و »ســیپاد« خواهد بود، مضافا این که صدرو اسناد حمل 
)بارنامه، صورت وضعیت، باربرگ( غیرواقعی به عنوان آســیب اجرای 
طرح پیمایش در مرحله دوم شناسایی شده و از سوی نهادهای نظارتی 

و مراجع رسیدگی در حال بررسی و برخورد قانونی با متخلفین است.
با توجه به این که شــرکت ملی پخش به عنوان نهاد حاکمیتی به نیابت 
از حاکمیت، مجری وصول درآمدهای دولت اســت، لذا در محاسبات 
فروش ســوخت در صورت وجود شــرایط مربوطه نســبت بــه ارائه 
حق العمل ترمیمی به جایگاه داران اقــدام می کند. بدین لحاظ با توجه 
به مدیریت به عمل آمده در توزیع ســهمیه ســوخت مجاری عرضه با 
توجه به شــاخص های مربوطه به هر نقطه عرضه، جایگاه داران نگرانی 

در رابطه با کاهش درآمدهای ناشی از حق العمل نخواهند داشت.
با توجه به تفاوت قابل توجه قیمت بنزین در داخل کشــور و کشورهای 
همسایه، استفاده از کارت شخصی روشــی مؤثر برای مدیریت و مهار 
مصرف فرآورده است و از رواج قاچاق و عرضه خارج از شبکه سوخت نیز 
جلوگیری می کند و اشخاصی که برداشــت نامتعارف از اعتبار نرخ دوم 
دارند، شناسائی می شوند. در همین راســتا دولت استارت جمع آوری 

کارت سوخت جایگاه ها را زده است.

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

آگهی فراخوان تجديد مناقصه عمومی
 شماره ۱/يک

شهرداری پرند به استناد مجوز شماره 012237 مورخ 1401/11/19 در نظر دارد پروژه اجرای فيبر نوری جهت پايش 
تصويری سطح شهر پرند را به شماره 2002098283000001 را از طريق مناقصه عمومی به پيمانکاران واجد شرايط و عضو 
سازمان نظام صنفی رايانه ای کشور واگذار نمايد. لذا پيمانکاران واجد شرايط جهت دريافت اسناد فراخوان و اطلاعات بيشتر 
می توانند از تاريخ 1402/01/21 با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir در 

فراخوان شرکت نمايند. 
1-مبلغ اعتبار پروژه: 150/000/000/000 ريال

2-سپرده شرکت در مناقصه:7/500/000/000 ريال که بايستی نقدا به حساب شماره 0109113366006)شماره شبا 
IR 280170000000109113366006 نزد بانک ملی به نام شهرداری پرند يا بصورت ضمانتنامه بانکی تسليم دبيرخانه 
اين شهرداری گردد. لازم به ذکر است چنانچه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتيب 

به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-مهلت و محل دريافت اسناد مناقصه: از تاريخ انتشار آگهی تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 1402/01/28 و محل 

دريافت اسناد آن صرفا از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت)ستاد(به آدرس www.setadiran.ir می باشد. 
4-مهلت و محل تسليم پيشنهادات: متقاضيان می بايست پاکت های پيشنهاد قيمت خود را که برابر شرايط مندرج در 
اسناد مناقصه تنظيم شده است را حداکثر تا ساعت 12 روز شنبه مورخ 1402/2/9 در سامانه تدارکات الکترونيک دولت 

www.setadiran.ir بارگذاری نمايند. 
تذکر: صرفا اسناد پاکت های پيشنهاد )ب( و )ج( دارای امضای الکترونيکی مورد پذيرش است و درجلسه بازگشايی پاکت 
های )ب( و)ج( اسناد فيزيکی)کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونيکی )دارای مهر گرم( به هيچ وجه مورد پذيرش نيست. 

5-مدارک لازم جهت دريافت اسناد: متقاضيان جهت دريافت اسناد می بايست از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی 
دولت www.setadiran.ir نسبت به تهيه اسناد اقدام نمايند. 

6-زمان بازگشايی پيشنهادها: ساعت 13 روز شنبه مورخ 1402/02/9 می باشد. 
7-شهرداری در رد يا قبول يک يا کليه پيشنهادات مختار است. 

8-هزينه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 
تاريخ انتشار نوبت اول:1402/01/21 تاريخ انتشار نوبت دوم:1402/01/28

 نوبت دوم

حميد رضا اله ياری- شهردار پرند

آگهی فراخوان مناقصه
شرکت آب و فاضلاب استان کردستان در نظر دارد پروژه های ذيل را از طريق مناقصه به پيمانکاران واجد 

صلاحيت واگذار نمايد.
مدت عنوان پروژهکد مناقصهرديف

اجرا
محل 
تامين 
اعتبار

مبلغ و نوع تضمين شرکت
 در مناقصه

شماره فراخوان در نوع مناقصه
سامانه ستاد ايران

انواع تضمينمبلغ)ريال(

1
1401-276

تهيه و نصب تابلو برق 
فشار قوی دزنکتور 
خلاء 630آمپر، 24 
کيلووات موتوردار 
همراه با رله های 

پرايمری )نوبت دوم(

طرح های 3ماه
عمرانی

850/000/000

ضمانت نامه 
بانکی، سپرده 
نقدی، اوراق 

مشارکت
عمومی يک 

مرحله ای
2002007014000006

21401-288
تهيه، نصب و راه 

اندازی يک دستگاه 
ديزل ژنراتور 

KVA200 )نوبت دوم(
3ماه

طرهای 
1/000/000/000عمرانی

ضمانت نامه 
بانکی، سپرده 
نقدی، اوراق 

مشارکت

عمومی يک 
مرحله ای

2002007014000007

محل دريافت اسناد مناقصه: سامانه ستاد ايران
مهلت زمانی دريافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد ايران: ساعت19 روز پنجشنبه مورخ 1402/1/31 

مهلت زمانی ارائه پيشنهاد قيمت: ساعت 19 روز دوشنبه مورخ 1402/2/11 
زمان شروع بازگشايی پاکت ها: ساعت 10 روز سه شنبه مورخ 1402/2/12

آدرس مناقصه گزار: سنندج، خيابان امام، استانداری، بالاتر از پل کمانگر، جنب پست بانک، شرکت آب و فاضلاب 
استان کردستان، کد پستی:6613915471 ، تلفن: 31042000-33150815)087( فکس: 33177671)087(

مهلت تحويل پاکت الف)ضمانت نامه شرکت در مناقصه(: ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 1402/2/11 
محل تحويل پاکت الف) ضمانت نامه شرکت در مناقصه(: دفتر امور قراردادها شرکت آب و فاضلاب استان 

کردستان
شرکت آب و فاضلاب استان کردستان


